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VIII. PTUJSKA I 
KULTURNA ^ 
SREČANJA ^ 

Fanfare SO 
naznanile 
začetek 

Sinoči so se pr ičela t r ad ic iona l 
na Ptujska k u l t u r n a srečanja , ki 
jih p o d pokrovi te l j s tvom Kred i t 
ne b a n k e M a r i b o r s pos lovno 
enoto Ptuj , o rgan iz i r a Kul turna 
skupnost o b č i n e Pluj . Srečanja j e 
odprla p r e d s e d n i c a skupšč ine 
kulturne skupnos t i Mar i j a M a g 
dalene, ki je o b tej pr i ložnost i 
med.drugim deja la : 

»Človeška us tvar ja lnos t j e raz
lična ter n e o m e j e n a in o b us tvar
jalnih dosežk ih , ki bogat i jo n a š o 
družbo, ne r azmiš l j amo afi so bili 
ustvarjeni pok l i cno ali l jubitel j
sko. Z a t o se v p r o g r a m u V I H . 
Ptujskih k u l t u r n i h sVečanj p r e 
pletata t ako p o k l i c n a kot l jubi
teljska us tvar ja lnos t in p r o g r a m 
obsega vse zvrsti k u l t u r n e g a 
ustvarjanja od g leda l i šk ih p r e d 
stav, l o lk lo rn ih n a s t o p o v , k o n 
certov, l i t e ra rn ih večerov , l ikov
nih in d r u g i h razs tav ter filmskih 
predstav. 

Z nocojšnjo otvor i tv i jo srečanj 
se vk l juču jemo tud i v p r o g r a m 
prireditev v počas t i t ev p r a z n i k a 
občine Ptuj . S rečan ja so le ka
menček v m o z a i k u , ki ga i m e n u 
jemo ku l t u r a . Z a k a j , ni dovol j , če 
človek poje , p leše , igra, slika ali 
piše. P r a v i m o , d a j e k u l t u r e n 
klc. ko se vsa n jegova de javnos t 
bogati v o d n o s u d o d r u g i h l judi 

' k d o skupnos t i v ka ter i živi. 
Takrat l a h k o r ečemo , d a se 
uresničuje tud i n a pod roč ju ku l 
ture. Č e bos te o b ob i sku naš ih 
prireditev začut i l i to, in bo obisk 
posamezne p r i r ed i tve nekaj več 
kot zgolj zapo ln jevan je p ros t ega 
fasa, p o t e m so s rečanja doseg la 
svoj n a m e n . « 

Za t em so se o b i s k o v a l c e m 
predstavili č lani fo lk lorne skup i 
ne D u n a iz sosednje Madžars ice 
in navduši l i z od l i čno i zveden im 
programom izvirnih pesmi in 
plesov. 

Nas lednja p r i red i tev v okvi ru 
srečanj b o 17. avgus ta v M a r k o v -
cih. ko se b o d o na folklorni reviji 
predstavile s k u p i n e iz H r v a š k e , 
Slovenije in iz zamejs tva . 

Sprejem pri predsedraku SO Ormož 
v ponede l j ek je p r edsedn ik 

skupšč ine o b č i n e O r m o ž M i r k o 
Novak sprejel a lp in is te o r m o š k e 
ga p l an inskega d ruš tva » M a k s 
Meško« . ki so p red k r a t k i m 
osvojili M o u n t Blanc — najvišji 
vrh Evrope . Izrazil j e zadovol j s tvo 
nad nj ihovim vel ikim u s p e h o m in 
j im zanj iskret io česti tal . Alpinis t i 
so se s p r e d s e d n i k o m zadrža l i v 
dal jšem razgovoru , p r i p o v e d o v a i 
o doživljajih s poti ter se zahval i l i 
za spre jem in pozornos t , ki so j e 
bili t ok ra t de ležn i prvič , o m e n i l i 
pa so tudi nekaj o snovn ih p r o 
b l emov , ki tare jo n j ihovo deja
vnost in te lesno k u l t u r n o de ja
vnost v občini na sp loh . Več o t em 
p o r o č a m o v p o s e b n e m ses tavku . 

JB Člani planin.skega društva Ormož pri predsedniku S O . 

PRVA PRIREDITEV OB LETOŠNJEM OBČINSKEM PRAZNIKU 

Prehodni pokal za RD Brestanica 
v nedeljo, 3. avgusta, smo v ptujski občini pričeli z 

izvedbo prireditev v počastitev letošnjega občinskega 
praznika. Prvo prireditev so izvedli člani ribiške dru
žine Ptuj in sicer tradicionalno meddružinsko ribiško 
tekmovanje bratskih občin SR Hrvatske in Slovenije 
za prehodni pokal praznika. 

1 Med tekmovanjem ob rogozniškem ribniku (folo I. 
; kotar) 

Tekmovanja ob ribniku v Rogoznici se je udeležilo 
13 moških in štiri ženske ekipe. Z izjemo rib so bili 
podani vsi pogoji za uspešno prireditev in t ako je tudi 
bilo. Le ribe so bile izjema in niso prijemale tako 
kot v običajnih dnevih. Kljub temu pa niso skalile 
prijetnega vzdušja, čeprav se s tekmovalnimi dosežki 
— ulovom ni bilo moč pohvaliti . N o , brez ulovljenih 
rib tudi ni bilo.--

V konkurenci moških ekip je največ točk zbfala 
ekipa ribiške družine Brestanica iz Krškega (3964) 
pred Sportskim ribolovnim društvom Koprivnica 
(2427) in Ribiško družino Ptuj (1614). Ribiči s Kr
škega so tako že drugič zapored osvojili prehodni po
kal občinskega praznika. 

Med ženskimi ekipami so največ točk zbrale članice 
RD Maribor (1247) pred RD Brestanica (884), SRD 
Koprivnica (457) in SRD Varaždin (260). 

Pri posameznikih sta bila najuspešnejša Dušan 
Vučak (RD Brestanica — 2321) in Angelca Taferner 
(RD Maribor — 1010 točk). Med ribiči iz ptujske 
občine je največ točk zbral Rajko Bogme (RD Lešje 
Majšperk — 1072) in osvojil tretje mes to . 

P o k a l e in d i p l o m e je n a j u s p e š n e j š i m 
posameznikom in ekipam pbdelil predsednik 
skupščine občine Ptuj dr. Cveto Dopl ihar . P o t e | 
uspešno izvedeni prireditvi se člani R D Ptuj sedaj 
pripravljajo na izvedbo naslednje prireditve — to bo 
republiško ribiško prvenstvo ob Dravi , ki ga bodo 
izvedli v nedeljo 17. avgusta. Tudi ta prireditev bo v 
počastitev letošnjega občinskega praznika. 

1. kotar 

Ob prazniku 
občine Ptuj 

Praznik občine Ptuj je posvečen pomembnemu dogodku našega 
osvobodilnega boja in revolucije, delovanju in boju Slovenjegoriške 
Lackove čete. 

V letošnjem letu pa se še posebej spominjamo tovariša Tita tvorca in 
voditelja našega boja in revolucije, povojne izgradnje in samoupravnega 
socialističnega družbeno političnega sistema. 

Ob praznovanju je priložnost, da pregledamo naše dosežke in 
izpolnjevanje sprejetih načrtov, da pregledamo kaj moramo storiti v 
prihodnjem letu, da bomo obdržali korak razvoja družbeno politične 
skupnosti kot smo si ga začrtali. 

Da pregledamo, kako izpolnjujemo obljube, ki smo jih dali našim 
borcem in tovarišu Titu, da bomo dosledno spoštovali njihove usmeritve in 
ideale za katere so se borili. 

Da pregledamo kako izpolnjujemo naloge, ki smo jih sprejeh z našimi 
programi za stabilizacijo gospodarstva, za boljše gospodarjenje na vseh 
področjih za bolj umirjeni razvoj gospodarstva in družbenih dejavnosti. 

V družbenem planu občine imamo opredeljena gospodarska področja, 
kmetijstvo in kmetijsko živilsko predelavo, industrijo barvnih kovin, 
kovinsko predelovalno industrijo in malo gospodarstvo katerih razvoj bo 
bistveno vplival na hitrejši družbenoekonomski razvoj občine. V preteklem 
obdobju smo na večini teh področij dosegli zelo dobre rezultate. Pri tem pa 
moramo ugotoviti, da posamezni nosilci razvoja niso v celoti realizirali 
svojih planskih obveznosti. Kmetijstvo in proizvodnja hrane je opredeljeno 
kot prednostna panoga v občini in republiki. Prav z razvojem kmetijstva in 
živilsko predelovalne industrije lahko veliko prispevamo k razvoju v 
občini. Pri tem pa nas čaka še veliko dela posebej za razvoj za.^ebnega 
kmetijstva, pri organiziranju proizvodnje, združevanju dela, sredstev in 
zemlje. Saj smo 3.124 kmetij opredelili kot zaščitene kmetije. 

Barvna metalurgija je panoga na kateri v veliki meri temelji projekcija 
razvoja, občine. V preteklosti je ta panoga zaradi nekaterih subjektivnih pa 
tudi vrsto objektivnih razlogov ostajala na istem nivoju proizvodnje. V 
zadnjem času pa je TGA v okviru SOZD Unial s porabniki aluminija v širši 
družbeno politični skupnosti sklenila zelo ohrabrujoče dogovore, ki bi s 
prizadevanjem vseh morali omogočiti modernizacijo in nadaljnji razvoj te 
pomembne proizvodnje. 

Razvoj na področju obrtne dejavnosti ni v celoti dosegel pričakovanih 
rezultatov. Prav tako je premalo storjenega na področju kmečkega in 
izletniškega turizma. 

Ni namen naštevati dosežkov, niti vseh težav, ki so trenutno prisotne 
tudi v drugih za razvoj občine zelo pomembnih panogah — gradbeništvo, 
gostinstvo, turizem, trgovina, servisi. Vendar lahko omenimo še 
pomembne naložbe v gumarni pri Agisu, proizvodnjo kolesnih zavor v 
novem obratu TAM-a, povečane zmogljivosti in posodobitev tehnološkega 
procesa v tekstilni industriji. 

Tudi na področju družbenih dejavnostih beležimo stalen napredek. Z 
delom je pričel Srednješolski center, naša največja naložba na tem področ
ju. Zgrajen je vrtec v Rogoznici, pripravlja se gradnja šole v Trnovski vasi, 
povečujejo in urejajo se prostori v bolnišnici, v gradnji je dijaški dom. 

Na področju infrastrukture je trenutno najpomembnejša naložba 
vodovod v Haloze in Slovenske gorice, ki ga gradimo z veliko pomočjo 
mladinskih delovnih brigad. 

Sedaj teče že tretje leto odkar nismo več občina kot celota v klubu 
manj razvitih. Seveda se kljub prizadevanjem še nismo prav daleč 
odmaknili od razpredelnice razvitosti slovenskih občin, saj velik del naše 
družbeno politične skupnosti, to je Haloz in Slovenskih goric ostaja tudi še 
po novih kriterijih kot manj razvito območje v SR Sloveniji. Tako bomo 
morali tudi v naslednjetn letu posvetiti vso skrb enakomernemu in 
stalnemu razvoju celotnega področja občine: Pričakujemo pa tudi večjo 
angažiranost SIS na področju republike, ki so po družbenem dogovoru 
dolžne prispevati svoj delež za razvoj manj razvitih območij. Prav tako pa 
tudi večjo angažiranost gospodarstva iz širšega področja. Prepričani smo, 
da obstoja na našem območju vrsta komparativnih prednosti. Ena od teh 
so tudi delavni in za vse novitete pripravljeni delavci. 

Glavna in osnovna teža celotnega razvoja pa ostaja slej ko prej na 
gospodarstvu, delavcih in občanih občine. Od razvoja gospodarstva je 
odvisen razvoj vseh drugih dejavnosti. Zaradi tega je zelo pomembno kako 
bomo speljali stabilizacijske ukrepe, kako se bomo samoupravno 
dogovarjali in angažirali pri ustvarjanju dohodka. Koliko in kakšne 
naložbe bomo realizirali, da bodo dale čim večji dohodek, da bomo dosegli 
predvideno rast zaposlovanja, da bomo povečali izvoz in s tem. ustalili našo 
zunanjetrgovinsko bilanco. Da bomo povečali proizvodnjo hrane. Prav 
zaradi vsega tega je posebno pomembno nadaljnje razvijanje samouprav
nih delegatskih odnosov na vseh ravneh in angažiranje slehernega delavca 
in občana v pripravo, sprejemanje in izvajanje odločitev. Tako bomo 
uresničili programe, ki smo si jih zastavili, premagovali težave, ki bi se 
pojavile na naši razvojni poti. 

Vsem delavcem, delovnim ljudem in občanom želim v imenu Skup
ščine in družbeno političnih organizacij občine Ptuj prijetno praznovanje 
občinskega praznika. 

dr. Cvetko Doplihar, predsednik 
Skupščine občine Ptuj: 

PRIZNANJA 
OBČINE PTUJ 

Na slavnostni seji skupščine občine Ptuj in vodstev družbenopoli t i 
čnih" organizacij občine P tu j , ki bo na dan praznika — 8. avgusta v avli" 
Centra srednjega usmerjenega izobraževanja ob Volkmerjevi cesti v P tu
ju, bodo sprejeli tudi sklep o podelitvi priznanj občine Ptuj v letu 1980. j 

Komisija za odlikovanja in priznanja S O Ptuj je izmed predlogov, ki 
so jih predložile temeljne in druge organizacije združenega dela, KS, or
ganizacije in društva izbrala najbolj utemeljene in določila tudi besedilo 
sklepa o podelitvi pr iznanj , ki so ga prejele vse delegacije, ki delegirajo 
svoje delegate v zbore skupščine občine P t u j . 

Iz besedila sklepa izhaja, da bo letos podeljena ena zlata plaketa ob-
čine^in 6 plaket občine P tu j . Pre jemnike plaket b o m o predstavili v nasled
nji številki Tednika . 

OB PRAZNIKU OBČINE PTUJ 
v spomin na tovariša TITA 
in na junaški boj borcev 
Slovenskogoriške- Lackove čete 
v Mostju 8. avgusta 1942 

SKUPŠČINA OBCINE PTUJ 
IZVRŠNI SVET SKUPŠČINE OBČINE PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA SZDL PTUJ 
OBČINSKI SVET ZSS PTUJ 
OBČINSKI ODBORZZB NOV PTUJ 
OBČINSKA KONFERENCA ZSMS PTUJ 
OBČINSKI ODBOR ZRVS PTUJ 

ČESTITAJO DELOVNIM LJUDEM IN OBČANOM 
OBCINE PTUJ K PRAZNIKU 

8.AVGUSTU 
z ZELJO PO NADALJNJIH USPEHIH NA VSEH PODROČJIH 
ŽIVLJENJA IN DELA 
TER PRI GRADITVI SISTEMA SOCIALISTIČNEGA 

.SAMOJOfBAVL JANJA! 
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V prvem polletju 
dobro gospodarili 

v TOZD P P M — p r e d e l a v a p las t ičn ih m a s , ki deluje v okviru 
d e l o v n e organizac i je T o v a r n a Jože Ke renč i č beležijo v p r v e m polletju 
letošnjega leta i z r e d n o u g o d n e pos lovne pokaza te l j e . T a k o so celotni 
p r i h o d e k v pr imer jav i s p l a n o m presegli za 2 ods to tka , v pr imer jav i z 
enk im o b d o b j e m lanskega leta pa ka r za 46 t)dstotkov. N a d rug i s t rani 
so po rab l j ena s reds tva pod p l a n o m in sicer za 10 ods to tkov . N a pod la 
gi tega j e d o h o d e k večji od p l a n i r a n e g a ka r za 57 ods to tkov , v p r imer 
jav i z istim o b d o b j e m dovo l j ene viš ine in t ako so z n a t n o povečal i 
s reds tva pos lovnega sk lada , kar j e n u j n o za u s p e š n o izvajanje investici
j e v n a s l edn j em o b d o b j u . Vse to pove , d a so se v o m e n j e n i temeljni 
organizaci j i z d r u ž e n e g a de la o b n a š a l i zelo va rčno , vzrok d o b r i h 
pos lovnih rezu l ta tov pa j e iskati tudi v izboljšanju t ehno loške discipli
ne in v n a b a v i novih strojev, o rod ja in t ako dal je . 

Fizični o b s e g p ro izvodn je s e j e poveča l p r e d v s e m pri izdelavi P E Z 
figuric in j e 13 ods to tkov n a d p l a n o m , v pr imer jav i z l e tom prej pa j e to 
kar 62 ods to tkov v e č . Pez figurice p roda ja jo tud i na tuja tržišča, p r e d v 
sem z a h o d n o e v r o p s k a in v Z D A . 

^ Ni d v o m a , d a so v tozd P P M 
vzeii s tabi l izaci jske u k r e p e zelo 
r e sno , to dokazu je jo tudi n a v e d e 
ni rezul ta t i . Še v e d n o pa imajo 
Drobleme z bo ln i šk imi izos tanki , 
ci so j ih sicer v sode lovan ju z 

z d r a v s t v e n o s lužbo uspel i z m a n j 
šati , v e n d a r še preds tav l ja jo p re 
cejšen p r o b l e m . K o t j e dejal 
n a m e s t n i k d i rek tor ja F r a n c N o 
vak, b o d o t e m u vprašan ju posve
čali tudi v p r i h o d n j e vso pozor 
nost . N a zadnj i seji de l avskega 
sve ta so se dogovor i l i , d a b o d o 
p o l e g tega dali p o v d a r e k de lovn i 
discipl ini n a s p l o h , p r e d v s e m v 
po le tn ih mesec ih , ko bi l ahko 
d o p u s t i in številni d rug i izos tanki 
z de la ogrozi l i d o b r e rezu l ta te 
p rvega pollet ja . 

G l e d e na d o b r o gospoda r j e 
nje in za tegovan je p a s u v p r v e m 
pollet ju , so se odločil i za poveča 
nje o s e b n i h d o h o d k o v za 10 
ods to tkov , že sicer pa so s I. 
j u l i j em prešl i na nove o s e b n e 
d o h o d k e , ki b o d o vplivali n a 
nada l jn j i dvig p roduk t ivnos t i . 

Nekva l i f i c i r an im in pol kval i f ic i ran im d e l a v c e m in ti so v večini , 
preds tavl ja jo ka r 66 o d s t o t k o v zapos l en ih v T O Z D , so poveča l i prejš
nje o s e b n e d o h o d k e za 24 ods to tkov , m e d t e m ko se j e ta s topn ja za 
ostale z a p o s l e n e p o s t o p o m a zn iževa la in znaša pr i vodi ln i s t ruk tu r i le 
še 10 o d s t o t n o povišanje o s e b n e g a d o h o d k a . Na jman j š i osebn i d o h o 
dek odslej p r e sega •^.000 d inar jev , t ako so prvič u s p e h preseči 60 
ods to tkov p o v p r e č n e g a o s e b n e g a d o h o d k a v g o s p o d a r s t v u S R Sloveni 
je. 

K o t s m o v zače tku ses tavka že omen i l i j e p red tozd P P M p o 
m e m b n a in z a h t e v n a investicija. Investici jo so prever i l i in d o d o b r a 
p re teh ta l i in ugotovi l i , da j e u p r a v i č e n a , saj gre za p ro i zvodn jo k rmi l 
nih koles p o n a j s o d o b n e j š e m p o s t o p k u , po leg tega p a b o d o t ako 
postal i ed in i j u g o s l o v a n s k i p ro izva ja lec k r m i l n i h koles za t ovo ran 
vozila in n e k a t e r e stroje. V novozgra jen i hali bo naš lo zaposl i tev okol i 
300 ljudi, de la l i p a b o d o z 90 na j sodobne j š imi stroji. Investicija j e še 
p o m e m b n e j š a o b dejs tvu, d a so se vse T O Z D T o v a r n e Jože K e r enč i č 
na r e f e r e n u m u 27. j un i j a izrekli za zd ruž i t ev v Z l V T A M . gre torej za 
vel iko d r u ž i n o , ki p reds tav l j a p o m e m b e n gospoda r sk i de javnik in t ako 
torej u s p e š n a i zvedba investicije in u s p e š n o pos lovan je ni vprašl j ivo. 

J B 

Solidarnost za novo 
ambulanto 

Ze dolgo je tega, ko so v delovnem kolektivu I M P O L Slovenska 
Bistrica spoznali, da njihova zdravstvena ambulan ta ne zadovoljuje 
potreb zaposlenih. Utesnjenost prostorov in neprimerna lokacija, saj stoji 
sedanja ambulanta v središču proizvodnih prostorov, so navedli člane 
kolektiva, d a sedaj resneje razmišljajo o zgraditvi nove ambulante . 

Spoznanje, da bodo novo ambu lan to lahko zgradili samo s 
solidarnostjo vseh članov kolektiva je vsem že j asno . Račun pa je dokaj 
preprost . Predračunska vrednost nove ambulan te znaša 5,200.000 
dinarjev, od tega b o d o 3.000.000 dinarjev zagotovili iz sklada skupne 
porabe , medtem ko jim bo manjkajoči del sredstev pot rebno zagotoviti z 
lastnim, enodnevnim zasluškom in s prostovoljnim delom. 

V kolektivu so prepričani, da tudi tokrat solidarnost ne bo 
odpovedala , saj so na podoben način uspeli rešiti že veliko drugih 
investicij in nalog. 

Viktor Horvat 

Namestnik direktorja tozd P P M 
Franc Novak . _ 

Delovnim ljudem in občanom, ter poslovnim partnerjem čestitamo 8 . avgust — 
praznik občine Ruj! 

TOZD: 
— Perutninske farme 
— Mesna industrija 
— Tovarna krmil 
— PPCommerce 
— Servis 
— Obrat za kooperacijo 
— Ptujska tiskarna 
— Skupne službe 

D E L A V C I T O Z D S O V P R V E M P O L L E T J U D O B R O G O S P O D A R I L I 

Boljša organiziranost dela in pestrejša, 
bolj domiselna ponudba 

To sta dva temeljna razloga, da so v T O Z D 
Haloški biser z gospodarjenjem v prvem polle
tju lahko zadovoljni. Celoten prihodek je v pri
merjavi s p r ihodkom v lanskem prvem polletju 
večji, ni pa večji prihodek kot lani v prvem pol
letju pa ustvarili 43 % tega delovnega plana. 
Glede na to , da dva najbolj vroča poletna mese
ca, ko popijemo največ pijač in ko tudi kak 
turist zaide k nam, sodita v drugo polletje, lah
ko realno pričakujejo, da bo ta razlika med 
planiranim in realiziranim do konca leta pokri
ta. 

V prvei.i polletju je odpadla vrsta prireditev, 
na katerih sicer ptujski gostinci polnijo bla

gajne, zato je bilo treba zavihati rokave in ta 
denar pridobiti na drugačen način. Tega dela so 
se lotili smelo in, kar je najvažnejše, domisel
no. Pripravili so dneve zagorskih specialitet, 
dneve / a sladokusce, nudili gostinske usluge v 
Mostju in na državnem prvenstvu v kartingu v 
Hajdošah. 

Ne le večja izbira, tudi nova in kot se je 
izkazalo, boljša organizacija dela je botrovala 
dobrim gospodarskim rezultatom. Zdaj so 
povezali gostilne in restavracije v eno delovno 
•enoto, bifeje v drugo in lokale z nočitvami v 
tretjo delovno enoto . T a k o lahko bolj go
spodarno razporedijo kadre in lažje koordinira

jo delo, pa tudi na prireditvah je tako na« 
enotnejši. 

Ni bilo le manjše število prireditev vzrot 
manjši prihodek, tudi ustalitveni ukrepi 
dosegli to gospodarsko vejo. Pozna se, da ^ 
kupna moč prebivalcev zmanjšala in da se 
reprezentanco ne trosi več toliko denarja. 

Sicer pa, če pregledamo potrošnjo pijaj 
tem polletju smo popili manj vina in piva 
umetnih brezalkoholnih pijač in več moč 
žganih pijač in naravnih sokov. 

Nočitev v hotelu Petovia je bilo več kot la 
v gostišču Beli križ in gostilni Breg pa manj. 

V. 

Ukrepi na področju kreditiranja občanov 
Izvršni o d b o r Z d r u ž e n j a b a n k Jugos lavi je 

j e sprejel stal išče, d a v današn j ih pogoj ih 
d r u ž b e n o ni us t r ezno kredi t i ra t i o b č a n e na 

Eodlagi vezave deviz . Z a t o j e p r iporoč i l 
a n k a m , d a takoj zaustavi jo da jan je vseh vrst 

k red i tov o b č a n o m na osnovi vezave deviz . Pri 
K B M a r i b o r Poslovni enot i v Ptuju sma t ra jo , 
da j e g lede na obstoječe stanje takšen u k r e p 
umes t en , za to so ga p o s l o v n e m u o d b o r u 
pred laga l i v spre jem. 

S p r e m e m b a j e tudi g lede da jan ja s t a n o 
vanjskih k red i tov o b č a n o m na pod lag i vezave 
d o m a č e ali tuje va lu te . Z a t o so pri K B M PE v 
Ptuju prav t a k o z a č a s n n o ustavili sk lepan je 
p o g o d b za p r idob i t ev s t anovan j skega k red i t a 
na podlag i vezave d o m a č e ali tu ie va lu te . T a 
ustavi tev pa n e velja v p r i m e r i n . če o b č a n 
p r o d a konve r t i b i l no va lu to in veže d i n a r s k o 
p ro t iv rednos t . V takih p r i m e r i h vpišejo v 
p o g o d b o o vezavi d ina r sk ih s reds tev za 
p r o d a n o tujo va lu to , d a se k red i t o d o b r i 

najkasneje v 60 d n e h po predloži tvi v loge za 
kredi t s p o t r e b n o d o k u m e n t a c i j o . 

Tud i pri k red i t i ran ju o b č a n o v za pospeše 
vanje g o s p o d a r s k e dejavnost i s a m o s t o j n e g a 
o sebnega de la na pod lag i vezave d o m a č e m 
tuje va lu te so z a č a s n o ustavili sk lepan je 
p o g o d b , razen v p r imer ih , če o b č a n p r o d a 
Danki k o n v e r t i b i l n o va lu to in veže d i n a r s k o 
p ro t iv rednos t . T u j e v g l a v n e m e n a k p o s t o p e k 
kot pri p r i d o b i v a n j u s t anovan j sk ih k red i tov . 

Za vsako od n a v e d e n i h področi j k red i t i ra 
nja obsta ja jo us t rezni pravi ln ik i , ki j i h bo 
t reba v sk l adu s stališči in ukrep i tudi s p r e m e 
niti. O tem j e sk lepa l pos lovni o d b o r K B M 
Poslovne e n o t e Ptuj na seji, k i j e bi la v torek, 
5. avgus ta 1980. 

Pos lovodni o d b o r j e sprejel tudi n e k a t e r e 
in terne u k r e p e na pod roč ju k red i t i r an ja 
občanov , k i j i h na k r a t k o n a v a j a m o : 

— dovol jevanje za p rekorač i t ev p o tekočih 
račun ih o b č a n o v se upočasn i , ka r p o m e n i , d a 

se rok reševanja pro.šenj poda l j ša ; 
— dovol jevanje po t rošn i šk ih kredi tov ( 

č a n o m se p r a v t ako upočasn i s podaljšanji 
roka za reševanje p rošen j ; 

— dovol jevanje d ina r sk ih k red i tov obi 
n o m na pod lag i vezan ih devizn ih sredstev 
opravi s a m o v iz jemnih p r imer ih , kot 
plačilo p o g r e b n i h s t roškov za č lana družii 
s t roškov zdravl jenja o b č a n a ali č l ana družii 
plačilo sodn ih s t roškov, taks in kazni ter 
n a r a v n i h nes r ečah ; 

— za e n a k e p r i m e r e se upoš teva izjei 
tudi pri dovo l jevan ju k red i tov varčevalci 
vezanih d i n a r s k i h h r a n i l n i h vlog; 

— z a č a s n o se ustavi sp re j eman je prošf 
o b č a n o v za d o d a t n e s t anovan j ske kredi te ; 

— v sk ladu s p r a v i l n i k o m o varčevanju 
kredi t ih za s t anovan j sko g o s p o d a r s t v o pa 
nadal je , e n a k o ko t dos le j , sk lepajo pogod 
in o d o b r a v a j o k red i t e . 

K B M A R I B O R P O S L O V N A E N O T A P T U J 

Uspešneje v drugem trimesečju 
Na seji poslovnega odbora 

Kreditne banke Mar ibor Poslovne 
enote P t u j , ki je bil v torek, 5. 
avgusta (že- po zaključku naše 
redakcije) so med drugim obrav
navali tudi poročilo o poslovanju 
Doslovne enote v letošnjem prvem 
polletju. Iz poročila povzemamo 
nekaj pomembnejših podatkov. 

V programu za letošnje leto so si 
zastavili nalogo, da bodo zbrali 
več sredstev in s tem povečali 
obseg poslovanja za 368 milijonov 
dinarjev, od tega bi naj zbrali 171 
m i l i j o n o v d in več s r eds t ev 
prebivalstva in M97 milijonov din 
več bi naj ustvarilo gospodarstvo z 
območja ptujske občine. Ob koncu 
prvega trimesečja je kazalo bolj 
slabo, saj j im je uspelo sredstva 
povečati le za 35 milijonov din, ali 
za dobrih 9 odstotkov letnega 
plana. Ob koncu junija 1980 pa 
ugotavljajo povečanje sredstev za 
141 milijonov din ali 38,3 "/o 
načrtovanega letnega povečanja. 

Velik porast je v bilanci sredstev 
prebivalstva, za 10,6 "^o, t. j . z a 4 3 
milijonov dinarjev Najbolj so se 
povečala kra tkoročna devizna 
sredstva, za 377 milijonov dinar
jev, kar je posledica spremembe 
tečaja dinarja. Sredstva gospodar
stva so se v prvem polletju pove
čala za 98 milijonov dinarjev. 
Ugotavljajo, da je rezultat precej
šn jega p o v e č a n j a s r eds t ev 
uporabnikov družbenega premo
ženja v dolgoročnih in kra tkoro

čnih sredstvih, prikazanih v bilanci 
poslovne enote. Tu se izkazujejo 
predvsem sredstva zavarovalne 
skupnosti , namenska vezava za 
kreditiranje T O Z D na območju 
ptujske občine. 

P o m e m b n a je tudi ugotovitev, da 
v letošnjem drugem trimesečju 
p o s t o p o m a r a s t e j o d i n a r s k e 
hranilne vloge občanov in sicer po
prečno za 5 milijonov din 
mesečno, dočim so v prvih treh 
mesecih letos beležili stalen padec 
hranilnih vlog. Konec junija je bilo 
stanje hranilnih vlog 360,378.000 
din in je še vedno za 18,706.000 
dinarjev manjše kot je bilo na dan 
31 . decembra 1979. Tudi to je eden 
od vzrokov, da se je KB Maribor v 
prvih mesecih letošnjega leta sreče
vala s problemi likvidnosti, kar se 
tudi v zadnjem mesecu še ni 
bistveno izboljšalo. 

Na področju kreditiranja je 
opazen omejitveni vpliv resolucje v 
začetku letošnjega leta in zakona o 
posebnih pogojih za investicijske 

kredite. Po določilih tega zakona 
je banka dolžna zagotoviti sredstva 
za prekoračitev naložb med izvaj
anjem v enakem odstotku, kot je 
bila udeležena v osnovni investi
ciji. Pri pregledu vseh naložb v 
prvih mesecih letošnjega leta je 
bilo ugotovljeno, da znašajo 
prekoračitve 82 milijonov dinarjev 
ali 34 odstotkov predračunske vre
dnosti naložb. To pomeni da je P E 
Ptuj morala zagotoviti investitor
jem 42 milijonov dinarjev. 

Glede na splošno stanje je bilo v 
letošnjem prvem polletju odobreno 
le za 11 milijonov din več kreditov 
za osnovna in trajna obra tna sred
stva. Pri kratkoročnih kreditih pa 
izkazujejo porast naložb za 15 
milijonov din. Tu so zajeti likvi
dnostni krediti, ki jih je banka 
o d o b r a v a l a o r g a n i z a c i j a m 
združenega dela ob izplačilih 
osebnih dohodkov. T o je tudi 
posledica vse slabše likvidnosti 
O Z D , obenem pa posledica pove
čanja obveznosti , ki niso imele kri

tja v ustvarjeni akumulaciji . 
Potrošniško kreditiranje je 

stagnaciji, ker se odobritve no; 
kreditov gibljejo v mejah odp\^ 
Zadnje mesece je poraba potrM 
ških kreditov celo manjša j 
znašajo odplačila. Povpraševa 
je nižje zaradi visoke lastne u| 
ležbe. To pa ima za posledico,] 
PE Ptuj ni realizirala v cel 
n a č r t o v a n i h ob re s t i od j 
kreditov. Močno pa so se pova 
prihodki od obresti od kreditov' 
s tanovanjsko-komunalno izgn 
njo. Ta prihodek je bil dosež 
predvsem zaradi 12 odstotne 
povečanja kreditov občanom. 

Gibanje deviznih sredstev J 
znatno višjih deviznih tečajev' 
vplivalo na negativno tečaj 
razliko, ki jo mora poslovna ene 
pokrivati iz dohodka . Te razli 
znašajo 3,456.651 din in presega 
planirane za 36 odstotkov. Nega 
vne tečajne razlike iz učinka i 
valvacije dinarja pa znaSa 
92,240.869 dinarjev. I 

PO P02ARU V OflMOSKI OPEKARNI 

Rešitev v pospešeni gradnji 
druge faze Opekarne 

O požaru, ki je pred tedni uničil 
stari del ormoške opekarne smo 
poročali v eni julijskih številk 
Tednika. Ko smo se pred dnevi 
mudili na kraju, kjer je stala 
opekarna , smo še vedno lahko vi
deli kupe ruševin, ki jih delavci 
vztrajno odstranjujejo in kmalu za 
požarom ne bo več sledu, razen 
tega, da bo mesto , kjer je stalo po
slopje opekarne prazno. Odstranili 
bodo tudi dimnik, ki je menda edi
ni ostal nepoškodovan. Skoda, ki 
jo je povzročil požar , še vedno ni 
ugotovljena, dovolj pa pove že po
datek, da je dnevni izpad proizvo
dnje kar 60 tisoč enot votle zidne 
opeke. Vprašanje je , kje je rešitev 
stanja, ki se bo nedvomno neu
godno odrazilo v poslovnih rezul
tatih ormoškega Ograda in »• »-
spodarstvu občine, bo pa še j 
zaostrilo že dokaj neugodno stanje 
oskrbe tržišča z opečnimi izdelki. 

Edina rešitev je v pospešeni grad
nji druge faze ormoške opekarne , 
objekt, ki raste v neposredni bliži
ni stare opekarne v požaru na sre
čo ni bil poškodovan. Po prvotnih 
dogovorih bi naj začela druga faza 
obratovati šele avgusta prihod

njega leta. Direktor Ograda Milan 
Lukaček je dejal, da se pravkar 
d o g o v a r j a j o s 14 g l avn imi 
kooperanti in nosilcem inženiringa 
— birojem za gradževinarstvo 
Beograd, da bi gradnjo pospešili in 
pričeli s proizvodnjo v najkrajšem 
možnem času. 

Delavci, zaposleni v opek« 
t renutno delajo pri čiščenju rti 
vin na požarišču, d o zaW 
o b r a t o v a n j a n o v e ormoi 
opekarne pa jih bodo razporfl 
na opravljanje raznih del v p 
beni Of)erativi v okviru Ograda. 

Le še visoki dimnik da vedeti, da je tu nekoč stala opekarna 
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SAMOUPRAVIM STANOVANJSKA SKUPmST O B C M E PTUJ 

Plan gradnje presegli za 24 odstotkov 
^ r a d i i z r e d n o pe reče s t a n o -
-jske p r o b l e m a t i k e , j e v doRO-
fU o temelj ih d r u ž b e n e g a p l a n a 

''[^ine Ptuj za o b d o b j e 
1976—1^80 s t anovan j ska g radn ja 
predeljena kot p r e d n o s t n a na -

Jga. S a m o u p r a v n a s t anovan j ska 
^iipnost j e v t em o b d o b j u načr -
(ovala izgradnjo 750 s t anovan j v 
jružbenem in 450 s t anovan j v 
^jebnem sektor ju V t em mesecu 
[^zgrajen še z a d n j r b l o k v soseski 
Habelčja vas — vzhod in s t em bo 

, jljnovanjska s k u p n o s t zakl juči la 
jfadnjo v tem s r e d n j e r o č n e m 

fjbdobju. Števi lke o zgrajenih 
jjjnovanjih so ze lo z g o v o r n e . — 

• [it M 24 o d s t o t k o v b o presežen 
plan gradnje v d r u ž b e n e m sek to -
«u kar p o m e n i , da b o zgra jenih 
|g9 s tanovanj-več, kot je b i lo na -

"jrtovano. 
Za p r imer j avo naj n a v e d e m o 

podatek, d a s m o v pre jšn jem 
srednjeročnem o b d o b j u zgradil i v 
ptujski občini 280 s t anovan j v 
družbeni in 704 s t anovan ja v za
sebni lasti, t ako d a se je seda j 
(jzmerje k r e p k o s p r e m e n i l o v 

. prid d r u ž b e n i g radn j i . 
Večina d r u ž b e n e g radn je je v 

jainem Ptuju, kjer j e nas ta l a n o v a 
lelika s t a n o v a n j s k a soseska n a 

Ĵ herlovi p loščad i m v K r a i g h e -
iijevi ulici. T a m j e zgrajenih 845 
(stanovanj s s k u p n o ne to s t a n o 
vanjsko p o v r š i n o 44.054 kv. me
trov. Poleg tega j e s t anovan j ska 
J skupnost g rad i l a v K i d r i č e v e m , 
Majšerku in n a n e k a t e r i h 

, drugih lokaci jah , kjer j e bi lo sku
pno zgrajenih 94 s t anovan j z n e t o 

I stanovanjsko p o v r š i n o 5.115 kv . 
> metrov. T a k o j e bi lo v tem s red-
'njeročnem o b d o b j u zgra jenih 939 
stanovanj s s k u p n o ne t to s t a n o 
vanjsko pov r š ino 49.169 kv. me-
jov. M e d z a n i m i v e pa m a n j raz-
reseljive p o d a t k e sodi tud i n S -
ilednji — cena k v a d r a t n e g a m e t r a 
stanovanjske povr š ine seje o d leta 
1976 o d 6.500 d in poviša la v le tu 
1980 na 11.312 d in . K l j u b t a k e m u 
zvišanju cene pa j e g r adn j a v 
jtujski obč in i med cene jš imi v 
Soveniji. 

Treba j e reči, da p tu jsko s t a -
/joovanjsko g r a d n j o prece j b r e m e -
;Jli|o a rheo loške raz iskave . V Ptuju 
I »bližnji okol ic i skoraj ni koščka 

anljišča, kjer n e bi bi lo p o t r e b n o 
opraviti raziskav. T o pa h k r a t i 

li pomeni, da j e cena k v a d r a t n e g a 
j metra s t anovan j ske f)ovršine n e -
! koliko višja ko t bi bi la sicer. Z a -
e radi dedišč ine , k i j e skr i ta v zemlj i , 
ismo bili P tu jčani v j a v n i h infor-
jinativnih s reds tv ih že »ozmei j a -
1 iii« z vanda l i , saj j e s t anovan j ska 
{skupnost zgrad i l a enega od b lo-
(iov v Rabelčj i vasi — vzhod b rez 

poprejšnjih raziskav. N o . r a z b u -
i fjeni d u h o v i so se s č a s o m a umir l i , 
J vsa ostala zemlj išča so bi la r az 

iskana, breme za raziskave pa j e še 
zmeraj na ramenih ptujskih o b 
čanov. 

Drugi problem, ki siiromasi 
stanovanjski dinar, pa j e izredno 
star stanovanjski fond. tako v sa
m e m Ptuju kol v Halozah in v 
Slovenskih g o n c a h . Nekatere hiše 
s o stare več kol petsto lel. nasploh 
p a j e m e s t n o j e d r o v e č k o l l .900let 
starega mesta potrebno temeljite 
obnove . Stanovanjska skupnost 
b o v nas lednjem srednjeročnem 
obdobju poskušala uresničiti že 
pred leti z a d a n o na logo — pri
praviti družbeni dogovor o pre
novi mestnega jedra p o katerem 
bi naj združevali sredstva za o b 
novo . Stanovanjska skupnost na
menja kar 54 odstotkov sredstev, 
ki j ih zberejo s stanarinami in z 
najemninami, za o b n o v o starega 
stanovanjskega fonda, kar pa še 
v e d n o ne zadošča za vsa potrebna 
dela. 

Del stanovanjskih biokoT v n o v e m n a s e d a Ptuj Foto: KOSI 

Stanovanjska skupnost obč ine 
Ptuj gospodari tudi s 323 pos lo
vnimi prostori v štirinajstih kra
jevnih skupnostih. Večina j ih j e v 
starem delu mesta, kjer uporab
niki investirajo precejšnja sred
stva v urejanje prostorov, obna
vljanje pročelij pa sofinancira tudi 
stanovanjska s k u p n o s t Težnja j e . 
da bi prav v stari de l mesta pre
selili razne delavTiice storitvene 
obrti in tako poskrbeU. da mes tno 
jedro ne bi propadalo in izgub

ljalo znači lnega življenjskega 
utripa. 

S A M O U P R A V N A O R G A N I Z I 
R A N O S T 

% 
Spomladi leta 1978 se je samo

upravna stanovanjska i^upnost 
obč ine Ptuj organizacijsko in 
vsebinsko reorg.anLZirala v d v o 
d o m n o skupščino. T a k o sedaj v 
zboru Izvajalcev 17 de legatov za
stopa interese izvajalskih de lo 
vnih organizacij , v zboru upo
rabnikov pa 75 interese občanov 
in o r ^ n i z a c i j združenega dela. 
Ude ležba de legatov na sejah 
skupščine j e dokaj zadovolj iva, 
vendar akt ivno sodelujejo v raz
pravi le. če gre za reševanje kon
kretnih stanovanjskih zadev. V 
zadnjem času j e aktivnost de le 
gatov vTse boljša, saj s e vse bolj 
zavedajo svojih obveznost i in 
pravic. Interes de legatov iz kra

j evn ih skupnmi i in organizacij 
združenega de la . ki n imajo druž
benih s tanovanj , j e seveda tol iko 
m a n p . kljub t e m u pa redno pri
hajajo n a seje. 

Izvršni o d b o r skupnosti opra
vlja vse pos le in o p o a t i v n e na loge 
v zvezi z gradnjo stanovanj , saj j e 
stanovanjska skupnost obč ine 
Ptuj m e d tistimi redkimi sku
pnostmi v Sloveniji , ki j e tudi in
vestitor s t a n o v a n j ^ e gradnje. V 
pristojnosti izvršnega odbora s o 

ludi vse naloge v zvezi z vzdrže
vanjem stanovanj . D a bi de lo pote
kalo lažje in dobro organizirano, 
delujejo pri izvršnem odboru še 
iHlbor za gradnje, odbor za go-
sptKlarjenje s stanovanjskim 
skladom. t)dbor za dodeljevanje 
s«.>lidarnostnc pomoči in za raz
delitev solidarnostnih stanovanj 
ter še komisija za reševanje sta
novanjskih vprašanj č lanov Z Z B 
N O V 

Pri skupnos t i da je jo velik p o -
v d a r e k hišni s a m o u p r a v i . V obč i 
ni j e prek 400 hišnih svetov, ka r 
če t r t ina le-teh pa n i m a us t rezne 
m a t e r i a l n e o s n o v e za u s p e š n o 
de lovan je . T r e b a j e reči, d a mar
sikje hi.šna s a m o u p r a v a še ni za
živela v p rav i mer i , d a se s t a n o 
valci še ne z a v e d a j o svojih n a l o g 
in obveznos t i . T u d i s t anovan j ska 
k u l t u r a ni na zavidlj ivi r avn i , za to 
b o d o tem v p r a š a n j e m v s t a n o 

vanjski skupnos t i n a m e n i l i precej 
pozornos t i . T u d i zbor i s t a n o v a l 
cev, ki so p o n e k o d us tanovl jen i , 
mars ik je pa še ne , n iso od ig ra l i 
svoje vloge. Najakt ivnejš i so d e 
legati v zbo ru s t anova lcev v k ra 
j evn i skupnos t i K id r i čevo . Pr iča
kovat i j e . d a bo z uveljavitvi jo 
n o v e g a z a k o n a o s t a n o v a n j s k e m 
gospoda r s tvu , de lo hišnih svetov 
in zbo rov s t anova lcev zaživelo . 

N A D A L J N J I N A Č R T I 
V nas l edn j em s r e d n j e r o č n e m 

o b d o b j u bo Ptuj dobi l n o v o sta
n o v a n j s k o soses tko Rabe lč jo vas 
(— z a h o d . T a m bi naj zgradi l i 57 
b lokovskih eno t b r u t o p o v r š i n o 
105.750 kv. m e t r o v , 60 vrs tn ih hiš 
z b r u t o p o v r š i n o 13.440 kv. m e 
trov in 52 atri jskih hiš z b r u t o 
površ ino 9.828 kv. m e t r o v . Z g r a 

j e n i b o d o tudi spremlja joči o b 
j ek t i — ga raže , d r u ž b e n i cen te r , 
o t roški vr tec , dijaški d o m in sku
p n a ko t l a rna . S t a n o v a n j s k a sose
ska bi imela p r e d v i d o m a o k r o g 
5.000 p reb iva lcev . 

S t a n o v a n j s k a s k u p n o s t že v t e m 
letu zb i ra vso p o t r e b n o d o k u 
men tac i jo za g r a d n j o v novi so
seski. T a k o b o d o v p r i h o d n j e m 
letu pričeli z uredi tv i jo kana l i za 
cije, cest in z elektr i f ikaci jo, 
op rav l j ene b o d o tud i p o t r e b n e 
raz iskave , t a k o d a bo v nas ledn j ih 
letih g r adn j a tekla n e m o t e n o . 
G r a d n j a bo s e v e d a v prv ih letih 
tekla neko l iko počasne je , p rav 
za r ad i p>otrebne p r i p r a v e z e m 
ljišč. 

Seveda j e os redn ja g r adn j a 
s t anovan j n a č r t o v a n a p rav v m e 
stu . N i č m a n j pozornos t i pa s ta
novan j ska s k u p n o s t ne b o n a m e 
ni la gradnj i v z u n a n j i h k ra jevnih 
s k u p n o s t i h . V e n d a r j e g radn ja 
d r u ž b e n i h s t anovan j v teh kraje
vnih skupnos t i h p r e d v s e m odv i 
sna od in teresa o b č a n o v in o rga 
nizacij z d r u ž e n e g a de la , pa tudi 
kra jevnih skupnos t i . Skupa j bi 
m<^rali zd ruževa t i s reds tva in v 
d o g o v o r u s s t a n o v a n j s k o sku
pnos t jo odloči t i , kje b o d o ta s ta
novanja . 

S t anovan j ska s k u p n o s t j e v 
nas l edn jem s r e d n j e r o č n e m o b 
d o b j u p lan i ra l a g r a d n j o d r u ž b e 
nih s t anovan j izven mes ta , v e n d a r 
j e t r eba to g r adn jo v s redn je roč 
n e m p r o g r a m u n a t a n č n o o p r e d e 
liti in JO uskladi t i z m o ž n o s t m i in 
p o t r e b a m i o b č a n o v . 

N . D . 

N A M D A SLOVENSKE GORICE 80 ZAČETEK 
Č E T R T E iZRfiENE 

Tre^a izmena za 36 % 
presegla normo 

v nedeljo, 3. avgusta, je bila v brigadirskem naselju v Dornavi peta 
seja skupščine MDA Slovenske gorice 80, kjer so v začetku ugotovili, da so 
vsi sklepi s prejšnje seje izvršeni. V drugi točki so poročali o delu brigadir
jev v l i l . izmeni na delovišču in na pcxlročju interesnih dejavnosti. V treh 
brigadah Janko Jurkovič-Jovo iz Gornje Radgone, Ljuba Sercerja i/ Ljub
ljane—Vič in Milenka Kneževiča iz Slovenskih Konjic — je delalo skupno 
106 brigadirjev, dosegli pa so naslednje rezultate: 

Za delovisče (delali so na trasi pr imarnega vodovodnega cevovoda v 
smeri Pacinje—Deslrnik, drugo delovisče prav tako polaganje vodovoda v 
smeri Ptujska gora—Sestrže). Kopali so zemljo 111. kategorije, delovni 
pogoji so bili težki, saj je bila v jarkih velikokrat voda. Izkopali so skupno 
1496, zasipali 600 m, pripravljali posteljice in obteževali cevi v dolžini 
1700 m. Poleg lega so opravljali razna pomožna dela na delovišču in 
pomagali pri gradnji prizidka v naselju. Skupnih efektivnih ur je bilo 7500. 

V času, ko so delali brigadirji 111. izmene, so bili trije deževni dnevi, 
vendar so se brigadirji sami odločili, da jih nadomest i jo z delom v nedeljo, 
20. julija in na praznični dan , 22. julija. Skupni učinek, izražen v 
odstotkih, je 136 ^o, brigadirji so poleg svojega rednega dela na trasi delali 
še na dveh udarniških akcijah v KS Grajena in Destrnik. Skupna vrednost 
opravljenega dela je 122,8 milijona starih dinarjev in na udarniških akcijah 
14 mil. starih din. 

Na področju interesnih dejavnosti so bili brigadirji zelo prizadevni. 
Delovali so v marksističnem in dramskem krožku, v pevskem zboru, v teča
jih za radioamaterje, tečaju iz prve pomoči , iz cestno prometnih predpisov 
in v Foto-kinu tečaju. Poslušali so predavanja v mladinski politični šoli 
Edvarda Kardelja, pripravljali biltene in stenčase, v katerih so z besedo in 
risbo zabeležili najbolj aktualne in vroče dogodke ali težave. P rogram 
interesnih dejavnosti ni bil izpolnjen v celoti, ker je odpadel koncert Ladka 
Korošca. Odpadlo pa je tudi košarkarsko srečanje med M D A in 
košarkaškim klubom Drava iz P tu ja . Z literarnim večerom je v Dornavi 
gostoval Tone Partljič, stare plese je prikazovala folklorna skupina Vinko 
Korže iz Cirkovc, prepeval je pevski zbor iz Dornave, na plesu je brigadirje 
zabaval ansambel Prerod iz Stojnc. Brigadirji so sami pripravljali progra
me ob tabornem ognju, predstavitve brigad; brigadirske večere in srečanja 
z domačini. 

Tečaj ceslno-prometnih predpisov je naredilo 9 brigadirjev, tečaj prve 
pomoči 7, tečaj za radioamaterje 3 brigadirji in foto kino tečaj 11 briga
dirjev. V marksističnem krožku so si 4 brigadirji priborili b ronas to Kidri
čevo bralno značko. Tudi na špor tnem področju so bili brigadirji zelo 
aktivni. Organizirali so turnir v malem nogometu za prehodni pokal M D A 
SG, izvedli so vrsto športnih srečanj med br igadami, med vojaki iz 
sarniziie D. Kvedra, mladimi iz Dornave in Markove. 

V soboto, 2 . avgusta, so mladi iz treh brigad končali z delom v III . 
izmeni, program so u s p « n o izvedli, prav tako so uresničili vse cilje in 
naloge akcije. 

Brigadi iz Ljubljane—Vič in iz Gornje Radgone sta prislužili trak 
akcije in s tem vsa možna priznanja, br igada M . Kneževič iz SI. Konjic pa 
zaradi nepopolne zasedbe z brigadirii tega odličja ni dobi la . 

V nedeljo, 3. avgusta, so v br igadirsko naselje v Dornavo prispeli bri
gadirji IV. izmene. 135 brigadirjev sestavljajo brigade Staneta Žagarja — 
mlajšega iz Kranja, br igado Bratstva in jedinstva, ki jo je organizirala OK 
ZSMS Velenje; to je pionirska brigada, v kateri so pionirji iz Velenja in 
pobratenih občin Splita, Mostar ja , Kragujevca in Voždovca ter br igado 
Koki^ki odred iz Tržiča, v kateri so brigadirji iz pobratenega Zaječara. 

Program, ki so ga izdelali za IV. izmeno, se bistveno ne razlikuje od 
prejšnjih, razen tega, da si bodo ogledali nekatere kul turne prireditve, ki 
jih prej še ni bilo na sporedu — to je ogled madžarske folklorne skupine 
Duna, ogledali pa si bodo tudi m o n o d r a m o Hlapec Jernej , ki jo bo 
uprizoril ptujski igralec Lojze Matjašič. Na kul turnem in špor tnem 
f>odročju bodo sodelovali z mladimi iz okoliških KS, z vojaki in s krajani 
Dornave. 

V okviru občinskega praznika b o d o sodelovali z mladimi iz treh ptuj
skih KS — pripravili bodo partizanski miting. 

Pionirska brigada ima zaradi nižjega starostnega povprečja prilagojen 
program tako na delovišču, kjer bo opravljala lažje delo — zasipavanje 
jarka, kot tudi na področju interesnih dejavnosti , kjer bodo imeli poseben 
program idejnopolitičnega izobraževanja, ki ga bo izvajal OC MK (občin
ski center marksističnih krožkov) . 

Skupščina je sprejela tudi nekaj sklepov, ki naj usmerjajo delo zadnje 
izmene. 

Eden od sklepov, ki se nanaša na izvajanje programa interesnih dejav
nosti: Ker je v III. izmeni prišlo do nekaj neljubih zapetljajev, skupščina 
poziva vse izvajalce p rograma, da posvetijo točnemu izvajanju več pozor
nosti, še posebej zaradi pionirske brigade iz pobratenih občin Velenja. 

Drugi pmnembnejši sklep pa je, da naj se delo organizira t ako , da bo 
zagotovljena nemotena organizacija, predvsem pa varnost na obeh delovi-
ščih. Za to naj skrbijo mentorji brigad, komandant i na trasi , p>omočniki, 
izvajalci, predvidena pa je tudi vključitev varnostnega inženirja. 

Seja skupščine je mimo, tudi nedelja je minila in brigadirji IV. izmene 
že okušajo žulje, vodo, težo, zemljo in popoldansko življenje v naselju. 

D. Petrovič 

DELOVNI SESTANEK KOMISIJE ZA 
INFORMIRANJE PRI OS ZSS PTUJ 

Fraza ali resničnost i 
N i fraza, da s o za p rav i lne odloč i tve de lavcev ter s t em d o b r o in ' 

varčno gospodarjenje i z r ednega p o m e n a celovi te , p r a v o č a s n e , r e sn ične ] 
in kvalitetne informacije. N e . ni fraza, to je resničnost . Dejs tvo j e , d a je1 
v kolektivih, ki dobro gospoda r i j o tud i i n fo rmi ranos t d o b r o o rgan i z i r a - ^ 
na. Tega dejstva s m o se še posebe j zavedl i v le tošnjem letu s tab i l izac i j - ' 
skih prizadevanj. 

t k l b o r R S Z S S za obveščanje in f>olitično p r o p a g a n d o j e zato, da • 
bi vzpodbudi l informativno de javnos t in v in fo rmi ran je vkl juči l , 
č imveč novih sodelavcev s p o m l a d i letos začel akcijo »Tisoč de lavcev j 
— sodelavcev«. Seveda se je v akci jo vključila tud i komisi ja za informi- i 
ranje pri Občinskem s i n d i k a l n e m svetu Ptuj . i 

N a delovnenri s e s t anku , ki j e bil 23 . jul i ja , so ugotovi l i , d a s sta-1 
njem ne morejo biti zadovol jn i . Dosle j sta o aKciji poroča l i le d v e O Z D 
in sicer Aeis , kjer je akcija r a v n o k a r stekla in iz M e s o k o m b i n a t a 
Perutnina Ptuj o d koder poročajo , da so pr izadevai i ja za p r idob ivan je 
novih sodelavcev, še poseoe j iz n e p o s r e d n e pro izvodnje , n j ihova s t a lna j 
skrb. Avgusta lani j e u redn išk i odbor Ptujskega pe ru tn ina r j a delavske-1 
mu svetu de lovne o rganizac i je t ako le poročal: »Glas i lo ima še v e d n o i 

Sremalo dopisnikov, ki bi pr ispeval i k obogat i tv i njegove vseb ine , j 
levi lo dopisnikov se zelo počas i povečuje . Iz n e p o s r e d n e p ro i zvodn je 

j e ze lo težko dobiti kakr šenko l i p r i spevek , č e r a v n o .se življenje m 
problematika odvija p r av t a m « 

V Perutnini ugotavljajo, da se s tanje izboljšuje in t ako j e v o k v i r u ' 
akcije »Tisoč delavcev — sode lavcev« začelo sode lova l i 9 n o v i h ; 
sodelavcev od tega trije iz n e p o s r e d n e fizične p ro izvodnje . j 

Iz d n i g i h T O Z O oz. D O ni poroči l , za to so č lani komisi je poslali 
vsem s indikalnim o rgan izac i j am v obč in i ok rožn ico , s k a t e r o želi joi 
s p o d b u d i t i aktivnost, i s točasno pa ponu ja jo p o m o č pri organizac i j i -
informiranja, kjer b o to jKUrebno. i 

Dogovori l i so se tudi, da b o d o p o k o n č a n i h d o p u s t i h začeli z | 
obiski v n m a m e z n i h T O Z D , kjer bo to p o t r e b n o in na tak n a č i n ; 
spodbujan, istočasno pa p r a k t i č n o p o m a g a l i o rgan iza to r j em o b v e š č a - ' 
nja. 

Prepričani so. da o b taki akciji u s p e h ne bo izostal .^' 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBCINE PTUJ 
IN STANOVANJSKI SERVIS, 
Osojnikova 1 Ptuj 

Vsem delovnim ljudem in občanom 

prisrčne čestitke ob prazniku 

občine Ptuj - 8 . avgusta! 
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Storiti kaj koristnega 
- lepšati življenje j 

Brigadirji mladinske delovne brigade Jože Lacko iz Ptuja so v soboto i 
zjutraj krenili na mladinsko delovno akcijo Posočje 80. Komandant | 
mladinske delovne brigade je Marica Lenar t , delavka v upravi skupščine i 
občine P t u j . ' 

Marica nam je brigado tako predstavila: . .Naša brigada je mlada, saj so ' 
povečini srednješolci in precej tudi osnovnošolcev. S pr ipravo brigade je 
bilo precej kadrovskih težav, kajti do zadnjega dne brigada še ni bila j 
popolna . Iz delovnih organizacij je 15 brigadirjev, kajti zaradi stabilizacije • 
so delovne organizacije le težko pustile delavce v br igado. i 

Brigado sestavljajo predvsem brigadirji iz zunanjih krajevnih skup
nosti , odziv iz mestnih krajevnih skupnosti pa je precej manjši. T u d i ; 
interes mladih za odhod na delovno akcijo je na vasi večji kot pri mes tn i : 
mladini . Vendar se tu pojavljajo težave zaradi obilice kmečkih opravkov v ; 
času poletja in starši le s težavo puščajo mlade od d o m a . " \ 

Na mladinski delovni akciji v Posočju 80 b o d o Ptujčani zas ipaval i ' 
j a rke za vodovod in opravljali razna dela na cesti. Pogoji dela so v Posočju 
težji kot v Slovenskih goricah, kajti Posočje je svet kamna. 

Z a interesne dejavnosti je v brigadi dobe . kader. V času priprav na • 
akcijo pa so brigadirji sodelovali včasih tudi na M D A Slovenske gorice 80 \ 
in tako pridobivali izkušnje za delo in življenje v Posočju. Tudi starejših • 
brigadirjev je v brigadi nekaj in t ako težav verjetno ne bo . ] 

, ,Brigadirji, ki odha jamo na zvezno mladinsko delovno akci jo] 
Posočje 80 bomo skušali pri delu napeti vse svoje sile. Vsak brigadir odhaja j 
na akcijo z zavestjo, da pomaga družbi , da pomaga drugim, da krepi brat- ; 
stvo, tovarištvo in pr i ja tel js tvo." j 

Marica je sodelovala lani na mladinski delovni akciji Beograd 79. ! 
D o m a je v krajevni skupnosti Rogoznica. T a m so pripravljali tudi razne ! 
delovne akcije in prijetne večere z brigadirji veterani in ogrela se je za J 
brigadirsko življenje. 

Pogovarjala sem se tudi z brigadirji. Aljoša je eden mlajših. Star je 13 
let in je že bil lani na republiški akciji v Brkinih. Brigadirsko življenje mu je 
že prišlo v kri in mu je zelo všeč. D o m a z o d h o d o m v br igado ni imel težav 
saj je tudi mama sodelovala na akciji. Tudi njegov brat star 15 let bo' 
sodeloval v Posočju. i 

Olga in Biserka, d o m a iz Vidma, sta gimnazijki. Na akciji sta zadolže
ni za delo komisij . Biserka ima kul turo , Olga informiranje. Olga je^ 
povedala ob odhodu: , ,Mislim, da se b o m o d o b r o razumeli, kajti če b i j 
nekdo sam delal ne bi bilo željenih rezultatov. Poiskala sem si tudi litera-.; 
turo za uspešno delo na kul turnem p o d r o č j u . " Olgo je malce strah dela, saj ^ 
na akciji še ni sodelovala. V pomoč so ji svetovanja sestre, ki se je akcije že j 
udeležila, poslušala je brigadirski radio v Dornavi , tudi biltene in s tenčase! 
si je oglec >la. Biserka je sodelovala že na lanski akciji v Brkinih in ji je bilo ^ 
življenje na trasi in v naselju zelo všeč in za to se je udeležila tudi akcije v : 
Posočju. ' 

P a zaključimo sestavek z mnenjem brigadirke Biserke: . .ČE SE i 
N E K D O E N K R A T U D E L E Ž I M L A D I N S K E D E L O V N E A K C I J E , 1 
S P O Z N A Ž I V L J E N J E N A A K C I J I , SE ŽELI U D E L E Ž I T I A K C I J E ; 
TUDI D R U G I Č . Tisto tovarištvo, ki ga na vseh akcijah omenjajo ni izmiš- ] 
Ijeno, življenje v brigadi je kot doma . Brigadirji živijo skupaj , povezano. ] 
Zavest, da delaš nekaj koristnega ti življenje lepša. V brigadirskem življe- i 
nju so žulji, lopate in krampi res poglavitni, vendar mnogo pomeni tudi i 
popoldan, ko izražaš interes na področju interesnih dejavnosti . V brigadi ? 
pa je tudi veliko z a b a v e . " 

i 
Naj pristavimo še mi svoje: Naj ne b o nobeno delo t a k o težko, da g a ; 

ne bi mogli premagati . 
N. Kotar j 

i 

Kmalu katalog 
o arheoloških najdbah \ 

v Ormožu 
Pred dnevi sta na pobudo predstavnikov občine obiskala Ormož dr.] 

Mitja Brodar iz Slovenske akademije znanosti in umetnosti in S tanko i 
Napast , ravnatelj pokrajinskega muzeja v Ptuju, vzrok obiska pa je bil j 
dogovor, kako bi pristopili k urejanju gradiva in izdaji kataloga o arhe- i 
oloških izkopavanjih v Ormožu v letih 1955 do 1962. i 

V tem obdobju so namreč našli v Ormožu prve najdbe, ki izhajajo iz i 
obdobja kulture žarnih grobišč. Izkopavanja je takra t vodila dr . Bernarda j 
Pere, ki naj bi pripravila tudi ustrezno gradivo za izdajo kataloga. Čeprav \ 
so o tem tekli konkretni dogovori že pred mnogimi leti, katalog naj bi bi l : 
izdan že leta 1973 — ob 700 letnici Ormoža , pa iz neznanih razlogov ta i 
dogovor ni bil realiziran. ] 

O b omenjenem obisku so se dogovoril i , da se b o d o zadeve lotili b r e z ' 
dr. Perčeve, katalog pa bo izdan v naslednjem srednjeročnem o b d o b j u , ' 
ko b o raziskovalna skupnost Slovenije zagotovila pot rebna denarna sred- ' 
stva. Največji problem bo seveda najti s t rokovnjaka za pripravo rokopisa 
kataloga, to obvezo pa je prevzel pokrajinski muzej v Ptuju, ki tudi hrani \ 
izkopanine iz tega obdobja , razen tistih, ki so razstavljene v Ormožu, V; 
prostorih stalne razstave. Seveda bo pri tem nujno sodelovanje akademije | 
znanosti in umetnost i , vso delo pa bo nadzorovala komisija, sestavljena iz I 
s trokovnjakov s tega področja . •• 

J B j 

KUPČIJA JE 
CVETELA 

i 
Torek, 5. avgusta. Seveda — Ožbol tovo. Ožboltov sejem je povzročil) 

pravo gnečo na ptujskih ulicah. Kako tudi ne, k o pa so ljudje prišli o d ' 
blizu in daleč in tudi avtomobili tujih registracij so bili pred soncem zava-i 
rovani z raznimi starimi oblačili. Lastniki pa so t ako prigovarjali: , ,Saj ni 
važno, da je moderno , važno je , da vam paše. Pa še k barvi oči se p o d a . " 
Tako je tudi t reba. Vsak dober prodajalec to ve. ; 

Poskrbl jeno je res bilo za vse, saj so prodajali klobuke, kape, stare in I 
nove čevlje, oblačila, suho robo , glavnike, pa tudi nedrčke vseh velikosti. ' 

Ko smo Ribenčanko vprašah zakaj prihaja je dejala: , ,Mau pogledat, i 
man ljudje, mau kaj prodaš pa tako. Vse p roda jamo kar mamo: brente , ; 
rešete, kuhavnice, pipe, grablje, cekarje, košare, kakšen škaf, . . . " i 

Na sejmu, bil je tudi živinski sejem, ne gre brez , ,hancllanja". Ceno ; 
je treba spustiti , sicer nihče ne bo ničesar kupil; vsaj za jur ja . In ker so i 
bile cene iz ure v u ro nižje, je t ako cvetela tudi kupčija. i 

N. Kotar i 

Družbeni dogovor o štipendijski politiki 
v SR Sloveniji 

Zbor podpisnikov družbenega dogovora je 
na seji 16. novembra 1979 sprejel dokončno 
besedilo družbenega dogovora o štipendijski 
fKJiitiki v SR Sloveniji (objavljen v Uradnem 
listu SRS. š t ev . 11/80). Novi družbeni dogovor 
se bistveno razlikuje od starega, saj so v njen> 
opredeljena le temeljna načela in izhodišča 
štipendijske politike, enotni kriteriji štipendira
nja ter naloge udeležencev družbenega dogovora 
pri uresničevanju teh načel in izhodišč štipendij
ske politike. Bolj kot prej je poudarjen kadrov
ski vidik štipendiranja, saj je pri štipendiranju 
potrebno izhajati iz kadrovskih potreb družbe in 
v skladu s tem ter ob upoštevanju nagnjenj in uč
nih sposobnosti uveljavljati poklicno usmerjanje 
mladine. S tem bi bili bolj ustrezno upoštevani 
vsi temeljni vidiki štipendiranja, kar izhaja zlasti 
iz opredelitve, da mora imeti vsaka podeljena 
štipendija kadrovsko podlago in da je upoštevan 
socialno ekonomski vidik tako, da se omogoči 
šolanje tistim, ki tega brez štipendije ne zmorejo, 
imajo pa učne sposobnosti in nagnjena za uspe
šen študij . 

Delavci v združenem delu mora jo postati 
dejanski nosilci štipendijske politike, še posebej 

pa mora biti zagotovljen njihov vphv na 
oblikovanje in uresničevanje štipendijske po
litike ter na porabo sredstev za št ipendiranje. 
Kadrovske štipendije so opredeljene kot 
temeljna oblika štipendiranja, štipendije iz 
združenih sredstev pa so le p rehodna oblika 
štipendiranja vse dotlej , dokler ne zagotovimo 
takšnega obsega kadrovskih štipendij, ki ga 
terjajo srednjeročne in dolgoročne kadrovske 
potrebe. 

Da bi se tudi pri podeljevanju kadrovskih 
štipendij upošteval socialno ekonomski položaj 
kandidatov, je novi družbeni dogovor uveljavil 
kriterij cenzusa dohodka . Za kadrovsko 
štipendijo lahko zaprosijo kandidat i , katerim 
dohodek na družinskega člana ne presega 85 % 
poprečnega neto O D na zaposlenega v SR 
Sloveniji za preteklo leto. Kadrovska štipendija 
se lahko podeli mimo navedene omejitve v 
primeru, če za vključevanje v ustrezne vzgojno-
izobraževalne programe ni dovolj ustreznih 
kandidatov. Za štipendije ali razlike h 
kadrovskitn štipendijam iz združenih sredstev 
lahko zaprosijo kandidati , katerih dohodek na 
družinskega člana ne presega 55 "lo povprečnega 
neto O D na zaposlenega v SR Sloveniji za 

preteklo leto. V okviru kriterijev naj bi itn îj 
prednost kandidati z nižjim dohodkom 
družinskega člana, ob enakem socialno ekonoro, 
skem položaju pa otroci iz delavskih in kmečka 
družin. 

Novi družbeni dogovor določa, da se zdrujj, 
na sredstva namenjena tudi za štipendiranje jj 
Titovega sklada in sklada Borisa Kraigherja. 

Na osnovi družbenega dogovora je 
pripravljen predlog samoupravnega sporazum^ 
o štipendiranju, ki naj bi začel veljati v šolsken 
letu 1980/81. Kljub sklepom samoupravnii, 
organov za štipendiranje še vedno ni dokončno 
opredeljeno kakšna bo delegatska baza nove 
samoupravne organiziranosti . Predlog samo. 
upravnega sporazuma (člen 36) predvideva, da s« 
skupščina delegatov udeležencev samoupravne^ 
sporazuma v občini formira po princip| 
delegiranja v zbor združenega dela, sk ld 
občinske SKPSS pa je bil, da se zaraJ 
racionalizacije in sorodnost i obravnavanj 
tematike združita samouprava za š t ipendiran« 
in zaposlovanje. Problem je toliko bolj perejy 
ker je sedanjim delegatom že zdavnaj potekel 
štiriletni manda t , saj so v nekaterih občinah isK 
ljudje delegati že pet in več let. j 

NEURJA IZPIRAJO CESTE 
Števi lna po l e tna neur ja p r inaša jo p reb iva l cem, p r e d v s e m tistim na 

višjih p rede l ih bodisi Slovenskih gor ic . H a l o z ali Pohor ja razen težav na 
kmeti jskih p o v r š i n a h tud i p r o m e t n e nevšečnost i . T o so še p o s e b n o 
o b č u t n e na številnih m a k a d a m s k i h ces tah , ki j ih j e na n a š e m o b m o č j u 
kljub p r i z a d e v a n j e m za p r idob ivan je nov ih k i l ome t rov asfalta, še v e d n o 

S slavnostne seje ob prazniku KS Doiena 

veliko. Prav te pa so v nev ih tn ih časih najbol j i zpos tav l jene poškodbam. 
Deroča v o d a n a m r e č o d n a š a mars ik je k o m a j p r ip rav l jen i ma te r i a l za 

poprav i la cest. T a m kjer so ceste p o zadnj ih neur j ih uspel i usposobi t i za 
p r o m e t p a so d a n e s n a is tem kot p r e d p o p r a v i l o m , saj j i m j e zadnje 
deževje izpra lo s cest ves nj ihov t rud . T a nepr i je tn i n a r a v n i pojav jeza 
preb iva lce hr ibovi t ih p rede lov še tol iko bolj bo leč , saj ces te urejajo v 
g l avnem sami , s p ros tovo l jn im d e l o m , p r av seda j p a j e t u d i čas , ko so 
pričeli posprav l ja t i p rve p r ide lke . 

I zp rane ceste , p o n e k o d k a r d o s a m i h temel jev pa povzročajo 
kmeti jski mehanizac i j i d o d a t n e težave , g lede p revoznos t i cest. S labe in 
i zprane ceste n e m a l o k r a t povzroča jo o k v a r e n a mehan izac i j i . 

Razmiš l jan ja , ki v največ kraj ih p r e n e h a j o že v p r a v o od ločnos t in 
nač r tovan ja za k a r najhi trejše asfa l t i ranje p rome tne j š i h cest, dobivajo 
t ako v e d n o t rdne j šo p o d l a g o . Še p o s e b n o , če o b t e m p r i p o m n i m o , da so 
v m n o g i h kraj ih preb iva lc i h r ibov i t ih naselij in u p o r a b n i k i cestišč za 
n j ihovo asfal t i ranje p r ip rav l jen i ž r tvova t i tud i t ežko pr i s lužen d e n a r in 
svoj prost i čas za p o t r e b n a zemel j ska de l a . 

Besedi lo in posne tek : V ik to r Horvat 

O b srečanju hudournika in ceste pri hriboviti domačiji . 

V Doleni so slavili 
prvi krajevni praznik 
Na podlagi 6. člena statuta kra

jevne skupnosti in na predlog sveta 
krajevne skupnosti so se v Doleni 
odločili, da b o d o slavili praznik 
krajevne skupnosti 3. avgusta in da 
bo odslej ta praznik tradicionalen, 
tako piše v ustanovni listini prvega 
krajevnega praznika. Letošnji kra
jevni praznik so posvetili spominu 
tovariša Tita, vsem krajanom, ki so 
se borili in umrli za svobodo ter 39-
letnici ustanovitve O F slovenskega 
naroda, 35-letnici osvoboditve in 
30-letnici samoupravljanja. 

V počastitev letošnjega praznika 
so pripravili številne prireditve. Že 
26. julija je bilo srečanje starejših 
krajanov s kulturnim programom, 
prosvetno društvo z Vidma pa je 
gostovalo z d r amo Lucija. 

V petek, 1. avgusta so odprli raz
stavo zgodovinskega razvoja kra
jevne skupno.sti, pripravljeno s 
pomočjo študijske knjižnice in pa 
razstavo umetniških del s haloškimi 
motivi. 

V soboto je potekala vaja štaba 
in enot civilne zaščite, namenu pa 
so predali še novo gasilsko brizgal-
no . sledilo je srečanje borcev in 
razvitje prapora krajevne organi
zacije zveze borcev Doiena, kole
sarska dirka, špor tne prireditve pa 
so potekale tudi v nedeljo. 

Uradni zaključek prireditev in 
slovesnosti ob prazniku krajevne 
skupnosti Doiena je bila nedeljska 
slavnostna seja organov krajevne 
skupnosti in družbeno političnih 
organizacij , ki so se je poleg delega
tov udeležili številni gostje, med 
njimi Anton Zoreč, član občinsk% 
ga izvršnega sveta. Slavnostni 
govornik je bil Jože Hebar , pred
sednik sveta KS, ki je orisal 
petnajst letno razvojno pot krajev
ne skupnosti ter omenil številne 
naloge, ki jih mora jo opraviti v tem 
in naslednjih obdobjih. Največ 
pozornosti b o pot rebno po njego
vih besedah posvetiti razvoju cest
nega omrežja in oskrbi vseh zasel
kov s pitno vodo. Na seji so se 

poklonili spominu tovariša Tita, 
kulturni program pa so izvedli člani 
tamburaškega orkestra D P D 
Svoboda Majšperk. 

J B 
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„ N e , n i k o l i n i s m o č u t i l i r a z l i k e " 
v Delti — T O Z D Labod iz Nove-

„ mesta, pretežno ženskem 
^jjlektivu, ki danes daje zaposlitev 
^ 550 delavcem, dosegajo v 
zadnjih nekaj letih vrsto pomemb-
ĵl, investicijskih, proizvodnih in 

^jfloupravljalskih uspehov. Z zad

njo fazo izgradnje proizvodnih 
prostorov so v lanskem letu 
dokončno uresničili svoj razvojni 
načrt, ki je bil jasno zastavljen že 
ob vključitvi v delovno organizaci
jo Labod. Zadovoljivi proizvodni 
uspehi pa j im v primerjavi z drugi
mi konfekcionarji v Sloveniji in v 
okviru Laboda dajejo vzpodbude 
inelana, da planske naloge dosega
jo in presegajo. Prek milijon 
izdelanih srajc v lanskem letu priČa, 
da de lavc i ze lo r a c i o n a l n o 
izkoriščajo svoj razpoložljivi delov
ni čas, visoka kvaliteta izdelave pa 
jim zagotavlja, da kar 53 odstotkov 
s\ojih izdelkov izvozijo na tuja 
tržišča. Le nekaj manj kot 90 
odstotkov vseh nalog in opravil 
vrednotijo s skrbno izdelanimi 
merili za individualno ugotavljanje 
količine in kvalitete dela. Delta je v 
[okviru Laboda največja T O Z D , ze
lo majhna fluktuacija delavcev pa 
je v produktivnost i in uspešnosti 
poslovanja pomemben člen, da se 
iibko o b primerih poslovnih rezul-
itttih nenehno izboljšuje tudi osebni 
' idružbeni s tandard delavca. 

V neposredni proizvodnji za 
Šivalnimi stroji delajo izključno 
ženske, ki v dveh — dopoldanski in 
I)opoldanski izmeni, prihajajo 
skorajda iz vseh območi j občine in 
tudi iz sosednje Hrvatske . Vozijo se 
z avtobusi, nekatere tudi z osebni
mi avtomobili , le malo je ti.stih, ki 
so tako blizu .svojemu delovnemu 
mestu, da lahko gredo na delo kar 
peš. Sedaj so vsi zaposleni v Delti 
na kolektivnem letnem dopus tu , za 
"1 ledne brez ropo ta šivalnih 
strojev, ki se mu v vročih poletnih 

mesecih pridruži še nič kaj prijetna 
vročina. Naš tokratni obisk v Delti 
je bil namenjen delavkam, ki so se 
tako ali drugače vključile v ta ko
lektiv, prišle ali pa še prihajajo na 
delo iz drugih naših republik. Vse 
po vrsti so nam zatrdile, da se med 

sodelavkami izredno dobro počuti
j o , da je bilo sicer v začetku malce 
težav s privajanjem in z jezikom in 
da nikoli ni bilo čutiti kakršne koli 
razlike med njimi. 

Marija Stager se je v T O Z D 
Delta zaposlila pred dvanajstimi 
leti. Prišla je iz Vinice pri 
Varaždinu, danes pa se vsak dan 
vozi v službo iz Brezja v tej občini. 
Zakaj? — precejšnja je razlika v 
osebnih dohodkih v tej gospodarski 
panogi, ki je tudi v varaždinski 
občini precej razvita — Varteks, 
VIS. Sicer pa takole pripoveduje: 
,,1971 leta sem dobila štipendijo od 
tovarne in odšla v tehnično šolo, 
nakar sem se čez dve leti ponovno 
zaposlila. Vsak dan prepotujem 44 
kilometrov v obe smeri in to je 
edino morda zaradi česar kdaj 
pomislim na zaposlitev v domači 
občini. Začetek je bil malce težak. 
Človek ima občutek, da te gledajo 
po strani kar seveda ne drži, ker 
nihče nikoli ni delal nobene razlike 
med nami — delavkami, ne glede 
na to od kod si doma. Danes sem v 
Delti brigadir-tehnik. Poznala sem 
delo v stari tovarni in sedaj v novi 
se delovni pogoji seveda ne morejo 
primerjati . Malce nas sicer mučijo 
velike norme in plane, pa vendar se 
t rudimo, da b o m o ob kuncu leta 
morda spet med najboljšimi, če ne 
najboljši T O Z D . " 

Iz Kičeva v Makedoniji je v 
Ptuj zanesla pot tovarišico N a d o 
Nikolovsko, ki je prišla sem s svo
j im možem že leta 1966, pet let 
pozneje pa postala članica te 
TOZE). , ,Ves te , " pravi, , ,največ 
težav sem imela z jezikom, med 

prijatelji v Piuju in v službi. Danes 
teh problemov več ni. Delam kot 
industrijska šivilja, šivam žepe in 
kar 116 parov jih je pot rebno pri-
šiti, da je norma dosežena . " 

T a k o kot vse zaposlene — mate
re in gospodinje je imela tudi to-

varišica Nikolovska težave z var
stvom svojih otrok. Najprej so bi
li v tako imenovani privatni oskr
bi, na to pa vrtcu. Danes hodijo v 
šolo in teh težav ni — pravi ter na
daljuje: , ,Za vsak dopust se radi 
odpravimo domov v Makedonijo 
in tudi moji radi pridejo k meni v 
Sloveni jo ," pa spet nanese pogo
vor na d e l o S tovarni, na obvešča
nje delavcev. , ,Skoraj vse imamo 
na oglasni deski, redno dobivamo 
naš tovarniški časopis prek katere

ga spoznavamo tudi poslovanje v 
ostalih T O Z D , pa tudi zbori 
delavcev so pomembna oblika in
formiranja in odločanja o vsem ti
stem kar je t renutno najbolj ak
tualno. Ženske se sicer nekoliko 
težje vključujemo v samoupravne 
organe, sicer pa določimo za 
sestanke čas, ki pokriva prvo in 
drugo izmeno, da gre čim manj 
delovnega časa za sestanke. Ženske 
opravljajo v naši T O Z D skoraj 
vse pomembnejše funkcije in če že 
m o r a m o delati je prav, da tovarno 
tudi v o d i m o . " 

, , Jaz se vozim iz Lovrečana pri 
Zavrču. Tu obe republiki tudi 
mejita ena na drugo, zato z jezi
kom nisem imela nikoli težav," je 
bilo rečeno v predstavitvi naše nas
lednje sogovornice. T o je Djurdja 
Kralj, ki je bila najprej zaposlena 
v Vinici pri Varaždinu. Zaradi 

otrok je nekaj časa ostala doma, 
nato pa jo je pol zanesla v Ptu j , v 
Delto. , ,Šivam rokave, 160 ali ce
lo 480 parov jih moram vSiti, šte
vilka je odvisna od modela in nači
na obde lave ." 

Je kakšna razlika med kvaliteto 

dela pri srajcah za izvoz in pri ti
stih, ki jih lahko kupimo doma? 
—smo bili radovedni. Kot iz topa 
je bil odgovor, da morajo biti vse 
enako kvalitetno sešite, ne glede na 
to — komu so namenjene. , ,Vsak 
kupec išče danes kvaliteto in tu ne 
delamo razlik, sicer pa dobimo tu
di vrnjeno, če nismo kaj d o b r o 
naredile. Kontrola je zelo s t roga . " 

Tovarišica Djurdja nam je še 
povedala, da ima d o m a dve hčerki. 

ena je stara 19, druga pa 15 let. 
S tem ima že zagotovljeno tudi 
izdatno pomoč v gospodinjstvu, 
sicer je bilo nekoliko težje, ker je 
delo pač izmensko in naporno . 
Potoži tudi nekoliko o velikih nor
mah in takoj za tem doda , da lah
ko tudi dobro zaslužijo, če pridno 
delajo in te norme še presegajo. 

Med šivalne stroje ali točneje 
povedano med tiste, ki j im je 
zaupano zlaganje že sešitih srajc, je 
življenjska pot zanesla tudi Vero 
Topolovec, ki se je rodila v Sme-
derevski Palanki v Srbiji. Najprej 
je delala v Avstriji, tu spoznala 
svojega moža, ki je doma iz 
Leskovca v Halozah in kaj kmalu 
sta se odločila, da sc; vrneta in se 
naselita v Ptuju. V Delti je že dve 
leti in izpod njenih rok, ki zabodejo 
dnevno tudi do 4000 bucik, gre v 

vrečke in škatle od 280 d o 330 lepo 
zloženih srajc. 

, ,Malce se v začetku , , sp ikaš" 
nato pa g r e , " je v šali dejala tovari
šica Vera, ki se ravno tako rada 
vrača v svojo rodno Sumadijo. 
Pred nedavnim je bila doma tudi z 
moževimi starši in skupno so 
obiskali grob tovariša Tita. , , Ja , 
Sumadinka sem, drug temperament 
in tudi drugi običaji. Pa vse to me 
ni moti lo, da se ne bi mogla vključi
ti v življenje in delo v Sloveniji. 

Z d e l o v n i m i p o g o j i sem 
zadovoljna, vendar pa bi morale bi
ti plače nekoliko večje, ko pa je vse 
tako drago. Dobro je, zadovoljna 
sem tudi t a k o , " doda ob koncu 
kot , da bi hotela popraviti popreš-
nje razmišljanje o nesorazmerju 
plač in cen. 

Iz Dubrave pri Zavrču se vsak 
dan vozi na svoje delovno mesto 
tudi Djurdja Knezoci, ki pristavi, 
da se s sodelavko poslužujeta 
avtobusa le ob torkih, k o sta sodi, 
sicer pa je osebni avtomobil njuno 
stalno prevozno sredstvo. Sicer ne
koliko drago — sem pomislil, pa 
tudi udobnejše. 

, ,Tri leta delam v Delti in to je 
tudi moja prva s lužba , " pravi 
tovarišica Knezocijeva, k i j i sloven
ščina ni delala težav in tudi na svo
j e m d e l o v n e m m e s t u , med 
sodelavkami, se počuti zelo prijet
no. , ,Ste kaj nosili iz vaših trgovin 
v Sloveni jo" — sem bil radoveden. 
,,V začetku j a , potem pa tudi pri 
nas ni bilo tistih izdelkov, kot v 
Ptuju ne. 

Jaz ravno t ako šivam žepe in od 

modela, pa tudi od blaga je odvisno 
koliko lahko naredim v sedmih 
urah. Tudi d o m a imam šivalni stroj 
in kaj malega si tudi sama sešijem. 
Srajco? — ja bi šlo, če bi bilo 
p o t r e b n o , " odgovori na moje 
vmesno vprašanje in že namigne 
sodelavki Dubravki Ovčar, naj še 
ona kaj pove. 

, , Jaz sem doma iz Krapine in 
pred letom dni sem prišla v Ptuj 
kjer je delal mož že prej . Vsi smo se 
preselili, in danes smo občani tega 
mesta. Čeprav delam v Delti šele 
leto dni težav nisem imela, ker sem 
izučena šivilja, pred tem pa sem bi
la zaposlena v Krateksu v Krapini, 
sedem let. 

Imam eno hčerkico in težko je 
bilo, ker nisem dobila mesta v vrt
cu, sedaj je urejeno tudi to in sem 

zelo zadovoljna. Veste tudi jaz sem 
mislila najprej , da me moje sode
lavke po strani gledajo, pa vidim 
sedaj, da je bil to le nekak neopra
vičen občutek. 

V Delti so tudi boljši delovni 
pogoji , več lahko zaslužimo kot v 
Krapini. Tam smo sicer delali 
težko konfekcijo, norma je bila si
cer manjša, delo pa tež je ." 

Blizu Ormoža je Bogdanovec, 
Dravsko Središče od koder je do 
ma Marija Močnik. Že sedem leti 
živi s svojo družino v Sloveniji in v 
Ptuju so si zgradili tudi hišo. Ima 
sina, ki bo šel v tretji razred in 
4—letno deklico, večkrat gredo 
tudi domov , k moževim s ta r šem, , 
njena mama živi v Ptuju , tu je tudi j 
brat . , ,Težko mi je bilo najprej , j 
ko sem bila v Ljubljani, sedaj pa ] 
se mi v Ptuju zdi kot da sem do- \ 
m a , " je tovarišica Močnikova opi- \ 
sala svoje občutke o vključitvi v \ 
novo sredino. ,,V Ljubljani sem i 
delala pri T I P — T O P U , na to pa i 
sva z možem v Ptuju kupila eno 
starejšo hišo, jo podrla in naredila 
novo . Zadovoljna sem s pogoji , ki 
jih imamo v novih tovarniških 
prostorih, ker sem okusila tudi 
prejšnje v stari Delti. 

Sedaj, v letnem času, imamo 
težave z vročino, tudi norma ni 
majhna , izmensko delo pa ni tako 
obremenjujoče. Vsaka si pač tako 
uredi, da ni težav. Manjše pa rešu
jemo sp ro t i . " 

1974 leta, torej pred šestimi leti 
je poznanstvo s P tu jčanom, pri
peljalo v našo sredo tudi Slavico 
Jokič. Iz Osijeka je prišla. Pravi , 
da je bila med sodelavkami ravno 
tako d o b r o sprejeta in danes dela v 
sortirnici kjer imajo skupinsko 
normo. Svoj dopust bo med dru

gim izkoristila tudi za to, da bo šla 
k mami v Osijek. , ,Kakih pet dni 
jim bo že mora la pomagati pri de
lu, ko pa se ga toliko n a b e r e , " 
nam je povedala. 

In kaj smo zaželili našim 
s o g o v o r n i c a m in n j i h o v i m 
sodelavkam? Prijeten dopust , veli
ko sočnih dni , da bodo lahko spo
čite, še močneje presegale vsak
danje normative in da bodo ob 
koncu leta resnično najboljša 
temeljna organizacija. Priznanje, 
ki ga v teh dneh dobivajo plaketa 
občine Ptuj je še ena vspodbuda in 
nagrada za uspehe. Teh pa brez 
pridnih rok Marije, Nade, Djurd-
je . Vere, Dubravke, Slavice ter še 
ene Marije in Djurdje, pa vseh 
ostalih nekaj sto delavk, gotovo ne 
bi bilo. 

mg 
foto: I. Ciani 

marija Štager Nada Nikolovski Djurdja Kralj Vera Topolovec 

Djurdja Knezoci Dubravka Ovčar Marija Močniki Slavica Jokič 

Emona Merkur Ru j 

Tekstilna hiša Merkur 
Dom 
Biserka 
Zvezda 
Jasmin 
Tehnika 
Oprema 
Volan 
Ideal 

Iskrene čestitke vsem delovnim ljudem ob 8. avgustu, prazniku 
občine Ruj! 

Odpadki ob prometnih cestali 
Turistična sezona prinaša tudi mars ikatero neprijetnost. Omejujem se 

*na kupe odpadkov, ki se nabira jo ob prometnih cestah, kar še posebej 
'^ja za cesto Mar ibor—Zagreb . Ali res ne znamo ali ne moremo na 
Mrkiriščih postaviti posod za .smeti? 
. Res je sicer, da potniki , ki se za nekaj minut ustavijo ob cesti in použi-

^0 malico, niso disciplinirani, pustijo odpadke in povrh še izpraznijo iz 
'^tomobilov vso navlako, ki se j im je nabrala med potjo. Vendar bi jih 
?»ko sčasoma prisilili k lep.šemu vedenju in spoštovanju naravnega in 
•̂ .stega okolja. Prav gotovo pa jih ne vzgajamo s tem, da ob cesti ne posta
vilo niti enega koša za odpadke . 
. Pred leti je ptujsko turistično društvo že napravilo nekaj poskusov v 

'̂ J smeri, vendar so postali malodušni . Prav gotovo bo več uspeha, če bodo 
•komunalni in turistični delavci delali z roko v roki , pa še miličniki bi lahko 
Plspevali svoj delež z opozarjanjem tujih in domačih potnikov tudi na to. 

N . D. 

Delovnim ljudem in občanom, posebno zvestim varčevalcem iskre
ne čestitke ob prazniku občine Ruj — 8 . avgustu! 
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Osnovna mehanizacija za sladkorno peso: plug, prrdsrtvenik, scjalnica, kombajn in večnamenska traktorska prifcojca 

TRETJI KRAJEVNI PRAZNIK V PODGORCIH 
Tretji krajevni praznik krajevne skupnost i 

Podgorci je potekal v znamenju številnih, d o b r o 
pripravljenih prireditev in številne udeležbe kra
j anov , kar je največja pohvala prirediteljem. 

Program praznovanja so razdelili na sobo to , 
drugega in nedeljo, tretjega avgusta. V soboto 
so sprejeli goste iz pobratene krajevne skupnos
ti Podunavec v občini Vrnjačka Banja in pričeli 
s športnimi igrami ekip osnovnih organizacij 
ZSMS, odprli pa so tudi kulinarično, lovsko in 
likovno razstavo. 

Osrednje prireditve so potekale v nedeljo, 
pričeli so s slavnostno sejo družbenopoli t ičnih 

organizacij in organov kiajcvne skupnosti . Sla
vnostna govornica na seji je bila Nataša Slad-
njak, predsednica KK SZDL, S tanko Ziher — 
predsednik sveta KS pa je govoril o razvoju 
krajevne skupnosti in o nalogah in načrtih v 
naslednjem obdobju . Na seji so podelili tri 
bronas ta odličja osvobodilne fronte, prejeli pa 
so jih lovska družina, sekcija za družbeno
ekonomski in politični položaj žensk pri KK 
SZDL Podgorci in prosvetno druš tvo. Razen le
ga so podelili priznanja krajevne skupnosti za 
uspešno delo v organih krajevne skupnosti in 
društvih, prejeli so jih Mart in Kukovec, Rudolf 
Lah in Franc Letonja. 

N a občinskem tekmovanju ck^) zveze rezer
vnih vojaških starešin je soddovalo Sest ekip 
krajevnOi organizacij ZRVS, prvo mesto je 
osvojila e k q » o d Miklavža, med posamezniki 
pa je bil najuspešnejS Ivan Savoia iz SredSča, 
lovd iz Podgornc pa s o se v nadaljevanju pome
rili v streljanju na glinaste golobe. 

Osrednja zanimivost je bila nedvomno popol
danska povoika novejše kmetijske mehanizaci-
je, potekala je v sodelovanju s Kmetijskim 
kombinatom Jeruzalem Ormož in Tovarne 
sladkorja Ormož. Predstavifi so vso potrebne 
mehanizacijo za priddavo sladkorne pese. 

krompirja, koruze ter za košnjo in spravilo se
na. 

Gasilci s o z vajo, kjer so preizkusili h idrante , 
poleg prikaza gašenja požara množici ljudi 
dokazali, da je v ceveh, ki že nekaj let ležijo v 
zemlji, resnično voda in jim dali upanje, da 
vendarle ni tako daleč čas, ko bodo l ahko to 
vodo dejansko uporabljali. 

Prav gotovo bi prazniku krajevne skupnosti 
nekaj manjkalo, če se ne bi u radne prireditve 
zaključile z veliko zabavno prireditvijo, pripra
vili s o j o turistični delavci iz Podgorc , ki so že 
sicer znani, da take prireditve pripravijo z vso 
pozornostjo. J B 

M A J S P E R K 

NOVA CESTA 
NA JELOVICE 

V teh dneh potekajo zadnja minerska in zemeljska dela na novi cesti 
Skrblje — Jelovice. Najbolj se je vesele krajani , ki p o stari cesti niso mo
gli prepeljati niti lažjih tovorov, kaj šele, da bi vozili po njej ves potreben 
material za obnovo kmetij in p o d o b n o . 

Okrog 4,5 kilometra nove trase so potegnili delavci G G Maribor TOK 
Gozdarstvo P tu j , ki so opravili tudi pot rebna minerska dela, prispevali pa 
bodo še ikrog 70.000 din. Iz solidarnostnega sklada občine Pluj je bilo za 
cesto namenjenih 100.000 din, iz sredstev krajevnega samoprispevka so 
prispevali v Majšperku 80.000 din, krajani pa so po posebnih pogodbah 
zbrali še dodatnih 50.000 din in opravili precej prostovoljnega dela. 

N- D . 

9. avgusta vabljeni 
naRogoznico 

v p o č a s t i t e v p r a z n i k a o b č i n e Ptuj prireja aktiv kmečkih 
ž e n a k r a j e v n e s k u p n o s t i H e r o j a L a c k a Rogoznica v soboto , 9. 
a v g u s t a r a z s t a v o k r u h a , p e c i v a in m l e č n i h izdelkov. Razstava b o 
o d p r t a v d o m u S l o v e n s k o g o r i š k e č e t e od 9. d o 18. ure. 

P o p o l d n e o b 17. u r i p a b o o t v o i i t e v otroškega vrtca v 
k r a j e v n i s k u p n o s t i H e r o j a L a c k a Rogoznica. V kulturnem 
p r o g r a m u b o d o s o d e l o v a l i c i c i b a n i Otroškega vrtca Ptuj, pi
o n i r j i k r a j e v n e s k u p n o s t i t e r ž e n s k i pevski zbor prosvetnega 
d r u š t v a » A l o j z A r n u š « R o g o z n i c a . 

F B 

Vloga trgovine 
vKSLeskovec 

Večkrat lahko preberemo v različnih časopisih članke, ki nas 
opozarjajo na neprimerna obnašanja prodajalcev d o strank in o'Vlogi 
trgovine v potrošniški mrzlici. Za to sem se odločil, da opišem kakšoi je 
položaj , ,ha loškega" potrošnika v KS Leskovec. V soboto sem se odločil za 
nakup v prodajalni M I P enota Leskovec. Moja želja pred nakupom je bila 
mnogim enaka , da bi željeno blago čimprej dobil in se vrnil h kmečkim 
opravi lom. P o dolgotrajnem slabem vremenu, je bila to ena lepih sobot in 
ni po t rebno posebej poudarjat i , koliko so takšni dnevi vredni za 
km.etovalca. Toda v trgovini sem doživel veliko razočaranje. V napol 
prazni trgovini sem čakal , kar 75 minut . T a k o sem občutil to , o čemer 
govori veliko starejših strank te prodajalne. Ljudje se vedno pritožujejo 
nad dolgim čakanjem, medtem ko se prodaja lke pogovarjajo, posmehuje-
j o , prevzemajo blago, so v bližnjem bifeju ali na pošli. Cese kdo pritožuje, 
ga netrgovsko odvrnejo. Morda bi bilo bolje iti nakupovat v bližnji Videm 
ali P tu j , toda zamuda časa ob dolgem čakanju je še vedno manjša, kot v 
prvem primeru. 

P o stabilizacijskih ukrepih smo pričakovali , da nekaterega blaga nebo 
na policah prodajalne. Toda potrošniška mrzlica je vplivala na to, da v 
trgovini ni nekaterih življenjsko nujnih art iklov. Da bi takšno stihijsko 
nakupovanje preprečili m o r a m o biti aktivni potrošniki in prodajalci. V 
soboto je po daljšem času v trgovino prispel tudi pralni prah. Kljub visoki 
ceni so bili potrošniki pripravljeni kupiti željeno , ,zlaio v prahu", v čim 
večji količini. Prodajalci so se odločili, da vsaka stranka lahko dobi I kg. 
T a reakcija se mi zdi povsem pravilna. Saj bi v nasprotnem primeru, tisti 
potrošniki, ki imajo že polne shrambe še bolj povečali svoje zaloge. P o 
odhodu iz trgovine pa sem doživel neprijeten dogodek, kajti videl sem 
s t ranko iz Leskovca, ki je nesla polno naročje pralnega praška. Pomeni, da 
pravilo 1 kg, le ne velja za vse, da je po t rebno tistemu, ki ima dovolj , dati 
še več. 

V trgovini pa tudi primanjkuje blaga, ki sodi v to trgovino, in na 
pomanjkanje katerega ni vplivala potrošniška mrzlica. Potrebno ga je 
naročiti , ker ga je v Ptuju dovoli . 

Se bi lahko našteval napake nepravilnega ravnanja prodajalcev- vendar 
upam, da se napake ne bodo naprej stopnjevale. Zelja potrošnikov je, da bi 
pomočnice začele ravnati t ako kot vajenke: delovno, uslužno.. . 

Res, prav se slLši, da j e še vedno previsoka prodajna miza med stranko 
in prodajalcem, da so delovni le vajenci, d a pa pomočnice zapravljajo 
slavo trgovskega poklica. Mislim, da p r e p r o s t « ^ kmeta potrebno tako 
postreči, kot ostale , ,dobre Stanke". 

JM 

Gasilsko društvo Turnišče - Ruj 
z željo, da bi čimboljše živeli in 

kar se da gospodarno , uvajamo na 
delovna mesta, v gospodinjstva in v 
vsakdanje življenje sploh nenehno 
nove in nove tehnične priprave in 
nove vire energije. Sodobnega 
načina življenja si ne moremo več 
zamisliti brez avtomobi la . Vsak 
dan več gospodinjstev uporabl ja za 
ogrevanje stanovanj peči na tekoča 
goriva. Redke so kuhinje brez 
štedilnika na plin. Vsi ti pr ipomoč
ki, ki nam lajšajo življenje pa nam 
ga lahko kaj hitro zagrenijo, če 
njihovih učinkov dovolj ne 
p o z n a m o ali, če nismo pazljivi, saj 
so ta goriva hitro vnetljiva in 
eksplozivna. 

Tega se zavedajo tudi krajani 
Turnišč . Zavedajo se tudi lega, da 
se nesreči lahko izognejo ali jo zelo 
omilijo s preventivno vzgojo, za to 
ni čudno , da so sprejeli p o b u d o 
Stanka Doliška, gasilskega čast
nika, in začeli razmišljati o ustano
vitvi gasilskega društva. S t anko 
Doliška, ki dela v Tovarni avto
mobilov Maribor kot poklicni gasi
lec, je č lanom sveta KS Turnišče 
svojo p o b u d o utemeljil s tem, da 
veliko materialno škodo ob nastan
ku požara lahko preprečimo ali 
omej imo le, če uspemo zadušiti 
začetni požar. Tore j , če smo blizu. 
Predvsem prispejo na požarišče 
gasilci iz bolj ali manj oddaljenih 
društev lahko rešujejo, kar se rešiti 
še da. 

V KS Turnišče so imenovali 
iniciativni odbor gasilskega društva 
Turnišče—Ptuj , čigar predsednik j e 
postal prav S tanko Doliška. Odbor 
j e takoj začel z delom in v petek 1. 
avgusta so že tretjič zborovali . S 
koliko zagnanosti so začeli j e 
razvidno iz poročanja predsednika 
iniciativnega odbora . Povedal j e , 
da se je doslej odločilo v gasilske 
vrste vstopiti 40 krajanov, pred
vsem mladincev. Pripravili so osnu
tek s ta tuta društva v ustanovitvi . 
Na osnovi tega so že izposlovali pri 
OK SZDL Ptuj izkaz za registra
cijo, ko b o d o za to podani še drugi 
pogoj i . Člani inicialivnega o d b o r a 

pa so hoteli izvedeti tudi to . kaj 
mislijo ostali krajani, za io s o 
izvedli še poizkusno nabiralno 
akcijo. Obiskali so S5 gospodinj
stev in le pri treh s o bili zavTujenL 
Ta ob l jub l j ena mora lna in 
materialna pmnoč sveta KS sta jih 
opogumila, da s o o d GZ Ptuj 
nabavili o p r a n o za eno desetino. 

Predsednik iniaativnesa odbora 
je pov edal tucti to , da se mladinci že 
urijo, zaenkrat še v Gerečji vasi, 
tako da bodo sodelovali na prvi 
vaji, ki b o 9 . avsuste pri gradu 
Turnišče. Na tej vaji bodo sodelo
vali še gasilci iz Gerečje vasi tn iz 
T A M Maribor. Z vajo, ki b o zače
tek slavnosti pred ustanovnim 
občnim zbot o m , b o d o kiajanom in 
drugim obiskovakem gni l c i prika
zali način ^ e n j a razHčngi g o i e a h 
lahko-vnetljivai snovi in istočasno 
branjenje U ižnj i i objddtov pred 
požarom. 

P o v^ji bo v dvorani doma kraja
nov T u m S č e o b prisotnosti kraja
nov, predstavnikov Občinske gasil
ske zveze Ptuj in okoliških gasilskih 
društev ter družbenopolitičnih 
organizacij ustanovni občni zbor. 
N a tem se bodo prvopristopniki 
izjasnili o ustanovitvi - gasilskega 
društva Turnišče—Ptuj, izvolili 
vodstvo društva ter razpravljali in 
sprejdi Statut društva. 

Tudi o programu dela že razmiš
ljajo. Najprej bodo or^nizirali 
tečaj za gospodinje in jih poučili, 
kako ravnati z vneUjivimi snovmi, 
da n e pride d o nesreče, ter kako 
prepre&ti požar, če se kaj vname. 
Krajane bodo v tečajih poučili o 
drugih nevamcKtih, še posebej 
kako ravnati ob potresu ali drugi 
veliki nesreči. Seveda pa bodo 
nenehno urili mlade in ostale Sane . 

O b koncu s v o j c a poročanja je 
predsednik iniciativiipga o(fix>ra 

Stanko Doliška, predsednik inia 
tivnega odbora 

Stanko Doliška povedal, da so n 
to slavje povabili vsa okoliška dn 
šiva, pričakuje pa tudi , da si bod 
vajo ogledali mnogi krajani i 
drugi gostje, ki bodo prišli 9. avgi 
sta na Turnišče. 

L.C 

MURETfNCI - ORADNJA DOMA U P O K O J E N C E V 

Pomembno izboljšanje pogojev 
v Muretindh ob starem raste 

novi dom upokoy|encev. ki bo 
pomembno prispeval k izboljša
nju živlienskili m bivafauh pogo
jev nasiih starostnikov. V novem 
domu bo 40 sob s 60 posteKami 
ter skujmi pimtori. dom p a l m s 
sedanjmi zoružen v fimkaooalno 
celoto. Pomembno je. da bo novi 
dom razbremenil starca, v kate
rem sedaj biva 120 upokoicncev, 

?[) normativih pa jih lahko le 60. 
ako bodo nove prostore dobili 

sedanji stanovalci star^^ dda. 
Milena Medved, vod^a Doma 

upokojencev, nas je seznanila, da 
bo gradina novega d<mia v 
Muretincin predvidoma končana 
ob letošnjem Dnevu republike, 
veljala bo 30 milnonov dinanev. 
dela pa izvajajo d d a v d Stavbar-
ia. T u Z D GradbenBtvo Drava 

""j L k o t ^ N O T i t a b o v s A t e p o d s t r e h o (foto I. kottr 

Dobrodošli v KS ..Boris Meri" 
V p r a z n o v a n j e p r a z n i k a obč i 

ne Ptuj se v celoti vkl jučuje tud i 
k ra jevna s k u p n o s t » B o n s Zi-
herl«. G l a v n e p r i r ed i tve b o d o na 
sam d a n o b č i n s k e g a p razn ika — 
v pe tek . 8. avgus ta . Po s lavnos tn i 
seji skup.ščin^e o b č i n e Ptuj in 
vodstev d r u ž b e n o p o l i t i č n i h orga
nizacij , ki bo v avli C S U l . posve
čena pa bo s p o m i n u na tovar i ša 
T I T A in na j u n a š k i boj borcev 
S l o v e n s k o g o r i š k e - L a c k o v e čete, 
bo o b 17.30 zače tek s lovesnos t i 
o b o tvor i tv i n o v e g a s l anova rn -
skega nasel ja , to j e nasel ja , ki 
obsega 9 s t anovan j sk ih b lokov . 

S lovesna o tvor i t ev , ki j o pri
pravl ja ta S a m o u p r a v n a s lano-
vanj.ska s k u p n o s t o b č i n e Pluj in 
K S »Boris Ziher I« b o n a začetku 
ulice Bori.sa Kra ighe r j a , za tem si 
b o d o gostje og leda l i c e lo tno 
o b m o č j e n o v e g a nasel ja cxl Volk-
merjeve ulice n a v z g o r d o šport
nega igrišča pri L judskem vrtu. 
T u bo P A R T I Z A N S K I V E Č E R 
o b sode lovan ju br igadi r jev M D A 
Slovenske gor ice sO in vojakov 
vojašnice D u š a n a K v e d r a - T o m a -
ža. O b 20. uri bo kresovan je . 
Slavje b o t ra ja lo d o 22. ure. 
Pričakujejo , d a se b o pa r t i z an 
skega večera ude lež i lo p o l e s 
gos tov iz d r u g i h kra jev , tud i 
vel iko P tu i čanov z o b m o č j a osta
lih ptujskih k ra jevn ih skupnosti . 

Na začetka KS Bor i s ZMoH a b V a b o j e v i ces tL pri obiskovakrii napravi »tis sodobnega mestneg« , 
območja i mtjemim o k a ^ c a Foto: h"' 



fCDNIK — 7.avgust 1980 NASE KMETIJSTVO - 7 

K O C E N E Z M E D E J O N A C R T E 

KAJ S PŠENICO? 
(jlede na posejane količine in predvideno tržno proizvodnjo bi morali 

:5loveniji zajeti v odkup okrog 150 0(X) ton pšenice i/ družbenega in za-
\j,iicga sektorja. Do konca meseca julija pa je bilo odkupljene v Slo-
'"•.piji le 16853 ton pšenice, v Podravju 5350 ton — pretežno od dru-
»(jeiiega sektorja. Neposreden odkup pšenice iz njive od zasebnega sck-
î fja je končan, kajti mlačev na zasebnih pšeničnih poljih je končana. 

Kmetijska zadruga Ptuj se je zavezala odkupiti 200 ton pšenice (/ Intc-
soni) vendar so do 29. julija odkupili šele 20970 kg pšenice. Cena 6 dinar
jev 22 par se je kmetovalcem zdela ugodna, pa tudi nad zamenjavo pše-
uji-e za koruzo so bili navdušeni (cena koruze 4,65 za kilogram). Ormoška 
Ijnielina organizacija kooperantov načrtuje, da bo letos odkupila pri-
tiližno 4(X) ton pšenice, kar bi pomenilo 10 % pridelka na ormoškem 
območju. V bistriški občini je na zasebnih kmetijskih površinah bilo s 
plenico posejanih okoli ti.soč hektarjev. Pri kmetijski zadrugi so prepriča
nj, da bodo letos odkupili okoli 100 ton pšenice. 

V Kmetijski zadrugi Ptuj so povedali, da se je odkup pšenice skoraj 
jijiavil. Zakaj? Po zvišanju cene pšenici na 6,22 dinarja za kilogram, je 
poskočila tudi cena koruze, ki j o prodajajo po 5,5 dinarja za kilogram, 
fjicrati pa v Delu lahko beremo, da je kilogram vojvodinske pšenice vrden 
jf£ 7 dinarjev. To je zadosti velika zmeda, da kmetje pšenice več ne 
(jovažajo na odkupna mesta, ampak jo raje skladiščijo doma ler bodo o 
prodaji še razmislili. Morda bodo kmetje zaradi , , skakan ja" cen celo 
ugotovili, da je pšenico bolje prihraniti za k rmo. In kaj bodo potem mleli 
„aši mlini? Zakaj takšne težave s pšenico — dragocenim zrnjem za naš 
nakdanji kruh? 

N. Kotar 

I Z N A S V E T O V K M E T I J S K E G A Z A V O D A M A R I B O R 

SADJARJI - VINOGRADNIKI 
S A D J A R J I : Letošnje nenormal

no leto ima za posledico pozen in 
ne posebno močan pojav prve 
generacije jabolčnega zavijača. 
Čeprav se bližamo že prvi polovici 
avgusta, se metuljčki drugega rodu 
še vedno niso pojavili v velikih 
količinah. Na splošno lahko 
ugotavljamo, da je letos pojav 
jabolčnega zavijača zelo slab in 
temu primerno je tudi težko najti 
poškodbe o / , črvive plodove. Tre
nutno še ni nobene sile za škroplje
nje jablan z insekticidi proti jabolč-
ncnm zavijaču in lahko z njim še 
mirno počakamo. Po našem 
mnenju je zaradi velike vrednosti 
proizvodnje v intenzivnih na,sadih 
vendarle preveč tvegano, da d o 
obiranja ne bi sploh več škropili. 
Primeren čas za uporabo insekti-
cida je med petim in desetim avgu
stom. 

V mnogih nasadih najdemo večje 
število škrlupastih peg. Plodovi še 
vedno niso izven nevarnosti , saj 
lahko do pojava peg še pride. 
Zaradi tega je pioti škrlupu potreb
no redno škropiti . Presledki med 
škropljenjem so lahko 14 do 16 dni. 
Pri tako podaljšanih presledkih 
obstaja tudi nevarnost okužb po 
jablanovi plesni in je treba dodajati 
tudi fuiigicide proti tej iiolezni. 

Škropljenje proti škrlupu je 
nujno tudi pri hruškah, saj so prav 
te dokaj občutljive za pozen škrlup 
na plodovih. Škropljenje proti 
hruševi bolšici pr iporočamo le, če 
je to nujno, kar se da ugotoviti s 
pregledom. Seveda pa je treba 
strogo paziti na kaienco. PRI
P O R O Č A M O PRIPRAVKE: ultra-
cid, mešanico gusationa in metasy-
stoxa, radotion imadan, ekalux. 

letošnji poskusi pa so pokazali tudi 
zadovoljiv učinek actellica, vendar 
pri 0,2 "/o koncentraciji . 

VINOGRADNIKI : Glede na 
zakasnitev vegetacije je prišlo d o 
pojava metuljčkov druge generacije 
g io /dn ih sukačev pozneje. Ulov 
metuljčkov po področju je sicer 
lazličen, vendar podatki kažejo, da 
je pojav še kar močan. Sedanji 
p o d a t k i k a ž e j o , da je bil 
maksimum ulova metuljčkov sko
raj povsod okrog 24. d o 26. julija. 
Ker se na fcromone ujamejo samo 
samci, ki se pojavijo prej kot sami
ce in ker je treba upoštevati še čas 
za odlaganje jajčec in za razvoj 
jajčeca do ličinke, lahko računamo 
na rok za škropljenje med 5. in 10. 
avgustom. Škropiti je treba temelji
to po grozdju. 

P R I P O R O Č A M O INSEKTI-

CIDl : : dipterex 0,25 % (nižja 
koncentracija je premalo učinko
vita, če gre za drugo generacijo), 
mešanica 0,1 % dipterexa in 
0,1 % metationa (ali accothiona ali 
fenitrotiona ali sumitiona; te meša
nice je dala še posebno d o b r o 
učinkovitost), 0,2 % gusathion, 
0,15 basudin W P 40, 0,15 Vo 
orthene, 0,1 "/o eka lux ,0 , l »/o ultra-
cid, lahko pa uporabi te tudi druge 
insekticide, ki pa jih po vsej verjet
nosti ni v trgovini (lannate, decis, 
sumicidin, gardona . . . ) . 

Zaradi zakasnitve v razvoju 
grozdje še vedno n' izven nevarno
sti za okužbe s peronosporo , zlasti 
preko pecljev. Za to pr iporočamo še 
n o r m a l n o š k r o p l j e n j e p r o t i 
peronospori . Zadnja otoplitev in 
sorazmerno visoka zračna vlaga 
ustreza še posebej oidiju. Kurativ
no je mogoče proti njemu škropiti z 
bayletonom ali rubiganom, sicer pa 
je treba fuiigicide proti oidiju 
dodajati škropivu. Opozori lo: rok 
za drugo škropljenje proti Botryti-
su je preden se jagode v grozju 
strnejo, kar bo kmalu. 

Proti drugi generaciji groznega 
sukača bo zadostovalo enkra tno 
škropljenje z insekticidom. V 
kolikor bi bilo potrebno še kakšno 
škropljenje bomo pravočasno 
obvestili. 

N. Kotar 

P O G O V O R S T E R E Z I J O M E Š K O 

Pozimi seminarji - poleti izleti 
V ptujski občini imamo 22 akti

vov kmečkih žena. Pospeševalka 
za delo s kmečkimi ženami je Te
rezija Meško. Zaprosili smo jo , da 
nam pove kako delo z ženami 
poteka in kakšne so težave pri de
lu. 

,,Mi v zimskem času žene izo
bražujemo z raznimi seminarji, te
čaji in predavanji, v poletnem času 
pa organiziramo strokovne ek
skurzije, ki jih organizirajo /a 
vsak aktiv po eno. Letos smo se 
odločili tudi /a eno dvodnevno ek
skurzijo na Pr imorsko in v Ilaii-
j o . " 

V S E B I N A P R E D A V A N J : 
, ,Posebno pozornost posvečamo 
gospodinskim temam (zamrzova-
nje živil, ekonom lonec, zdrasa 
prehrana), precej pa tudi strokov
nim (higiensko pridobivanje mle
ka, v/reja pujskov, govedoreja) in 
drugim temam : urejanje kmečke 
hiše in okolice, pridelovanje vr
tnin, ureditvi kmečkega vrta. . . 

Odziv žena na predavanjih je 
zadovoljiv, udeležba je množična. 
Žene si želijo tudi organiziranja te
čajev (kuharski , šivilski, plctilski) 
vendar so tu težave s predavatelji. 
Žene so pripravljene tečaje tudi sa
me financirati, predavateljev pa 
n i . " 

P O L E T J E : , ,Poletje je čas ek
skurzij. Žene si želijo vsaj enkrat 

letno iti kam drugam, da vidijo 
kako drugje kmetujejo, s kakšnimi 
težavami se srečujejo druge gospo
dinje, da si pogledajo kaj kultur-
neua. . . 

E N O D N E V N E EKSKURZIJE: 
,, Naj prej si ogledamo kakšno pro
izvodnjo." Žene vidijo, da ni naj
hujše na kmetiji, da je težko tudi 
pri doseganju norm, za tekočim 
t rakom. . . Nato si ogledamo eno 
ali dve preusmerjene kmetije, po 
kosilu pa si običajno ogledamo kaj 
kulturnega. V petek so si lovrenške 
in cirkovške žene ogledale Emo 
Ceije, obiskale so preusmerjeno 
kmetijo v Domžalah. Na Krum-
perku so si ogledale konje haflin-
gerje in bile nad njimi zelo navdu
šene. Vesele so bile tudi, ko so si v 
Volčjem potoku ogledale cvetje, 
saj so žene vedno navdušene nad 
lepim, nad rožicami. . . To je bil 
tudi zaključek ekskurzije. Dvodne
vne ekskurzije so se iz vsakega ak
tiva udeležile po tri žene. V Ajdov
ščini so si ogledale kmetijo s 96 
glav govedi, obnovo vinogradov 
na Biljanskih gričih, poskusile so 
vino v kleti Dobrovo, obiskale so 
Mirenski grad, Kostanjevico (ogle
dale so si grobnico borbonov, za
dnjih francoskih kraljev). Drugi 
dan izleta so krenile v Staro Gori
co, ogledale so si rižarno v Trstu, 
ob povratku pa še vrle lipicance v 

Lipici ." 
N A C R T I : , ,Poletje še ni konča

no, še bo nekaj izletov, ogled rad
gonskega sejma. Naše delo bo 
odvisno od časa in žel ja ." N. Kotar 

1 8 . K M E T I J S K O 2IVILSKI S E J E M 
V G O R N J I R A D G O N I 

600 razstavljalcev 
iz 15 držav 

Letošnji, že 18. Mednarodni kmeti jsko živilski sejem bo v Gornji 
Radgoni od 23. do 31 . avgusta 1980. Organiziran bo na 50.000 kv m 
urejene razstavne površine, od tega 9000 v m v paviljonih. 

Razstavljalo bo okrog 600 razstavljalcev iz 15 držav. Poleg 
Jugoslavije se bo na sejmu predstavilo še okrog 130 razstavljalcev iz 
Avstralije, Poljske, Italije, ZRN, Madžarske, Holandi je , Švice, Z D A , 
SSSR, Filipinov, Švedske, Danske, Francije, Belgije in Nizozemske. 

Med tujimi državami nastopata letos prvič SZ in Filipini. 
Domači razstavljalci bodo predstavili predvsem dosežke iz pr imarne 

kmetijske proizvodnji, predelave hrane, proizvodna in zaščitna sredstva, 
opremo in mehanizacijo za kmetijstvo in drugo . Tuji razstavljalci pa 
zlasti nudijo sodobno mehanizacijo, nove tehnološke postopke in op remo 
za kmetijsko in živilsko predelovalno industri jo. 

Še posebej naj opozorim na pomembne razstave, ki jih organizirata 
živinorejska poslovna skupnost in zadružna zveza Slovenije. Slovenska 
razstava goveje živine vseh pasem, razstava plemenskih svinj, ovac in 
perutnine, ocenjevanje in razstava nesnih proizvodov, prikaz dosežkov na 
pcrutninarskih farmah, prikaz kmečkega d o m a in okolja ter racionalno 
koriščenje kmetijskih površin, ocenjevanje in razstava vin zasebnih 
proizvajalcev in še vrsta drugih razstav. 

Novost sejma bo torej perutninarska razstava in razstava mesa in 
mleka ter mlečnih proizvodov. 

Razen tega bodo ves čas sejma delovale: posebne svetovalne in 
s trokovne službe za razna področja kmetijske proizvodnje, organizirana 
bodo številna predavanja, posvetovanja, demonstracije, degustacije in 
druge prireditve. 

Lanski kmetijsko živilski sejem je obiskalo več kot 150 tisoč 
obiskovalcev, zlasti kmetijskih delavcev in kmetovalcev iz vse Jugoslavije 
in tudi iz zemejstva. To pomeni , da je med najbolj obiskanimi sejmi v 
Jugoslaviji. Prav zaradi mnogih novosti , ki jih sejem pripravlja in 
velikega števila razstavljalcev se bo število obiskovalcev glede na lansko 
leto še povečalo. , N . Kotar 

Načrtujejo več 
ustekleničenih vin 

Predvsem jugovznouni uC! ?C.^.<?'l^. 'n Haloze na območju občine 
Slovenska Bistrica sta bogati z vinogradi znanih SIOVCUSKII. ^I"; ^ njimi 
še posebno Riloznojčana. V družbenih in zasebnih vinogradih so pred 
dvema letoma pridelali za 120 vagonov vina, predvsem Ritoznojčana. V 
lanskem letu pa se je pridelek še povečal. Sedanje predelovalne možnosti , 
največji del opravi Kmetijski kombinat Slovenska Bistrica, pa znašajo 160 
vagonov. , 

V lanskem in letu poprej so pri Kmetijskem kombinatu Slovenska 
Bistrica uspeli ustekleničiti, letno 30 tisoč steklenic, kar pa je veliko 
premalo v primerjavi z možnostmi. Prav zaradi tega so v bistriški občini v 
srednjeročnem razvojnem obdobju sklenili osnovno pozornost posvetiti 
zagotovitvi večjih možnosti usteklcničenja domačih vin. V ta namen bo 
potrebno povečati tudi obstoječa vinogradniška območja . Viktor Horvat 

DOBER PRIDELEK 
PŠENICE 

Na s pšenico posejanih poljih v občini Slovenska Bistrica, t ako v 
družbenem kot tudi zaseb<iem sektorju so pred nedavnim pričeli z žetvijo. 
V ponedeljek, 28. julija pa je Kmetijska zadruga Slovenska Bistrica 
pričela že z odkupom pšenico. Za kilogram dajejo 6,22 dinarja, kmetom 
ki svoj pridelek prodajo v mariborski INTES pa da dajo še lO par na 
ki logram. 

Na odkupnih mestih v Slovenski Bistrici, Poljčanah m Oplotnici 
UfeC.'.^^'J^J*'' ^'^ •^"'ošnji proizvodni rezultati zelo ugodni. Ugotavljajo, 
da je bilo v skupno na zascbinh in družbenih poljih letos zasejanih 
okoli IO(X) ha pšenica, pričakovanjih bo Kmct!J.ska zadruga uspela 
odkupiti okoli KK) ton pšenice. 
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Ovokrot sen jomra, ke me je zeblo kak psa, gnes pa mi je vroče tak 
ke mi skoro jezik do popka doj visi. Tečas, ke sma se z Mico z morja 
vrnola, o ten sen van pisa že zodjič, je pšenička na njivi dozorela no smo 
jo zdaj že požjeli. Ker je naša pšenična njiva preveč na breg poslujena, si 
nemremo kombajna privoščiti pač pa moremo iz leta v leto srp no koso za 
rep cukati. To je pač hujda montra, samo je pač tak, da brez deta nega 
jela no tudi kruha ne. 

PLsa mi je Fronček iz Ptuja, saj vete tisti, ki se je iz Haloz v mesto 
presela in nan je ovokrat pisa, da ga v bloki visoka stanarina montra. Tak 
mi je napisa: ,, V Tedniku sen šteja, da sta si z Mico dopust na morji pri
voščila. Zdi se mi, ke sta med kmeti provi beli vrani, ke sta se lehko pre
pričala, da je voda v morji resen solena. Se ne je tvoja Mica nič bola, da 
bi le kokšna Nemka ali pa Švedinja osvojila. . ." 

Veš Fronček s tolo zadevo pa je tak: v ke'-en zakoni pa je zapisano, 
da si kmečki delegat ne bi smeja počitnic privoščiti pa če glih nič regresa 
za dopust ne dobimo? Mija z Mico sma pač toto srečo mela, da nama je 
hčer duma merkala no nama še dopust pločala. Zakaj pa ne bi tega nare
dila, saj sma celo živleje za deco skrbela no je lepo, če mlodi ta storin v 
jeseni živleja kaj gverajo. S Svedinjami no Nemkami pa tudi z našimi 
turistkami pa je veš lak: pred dvajstimi leti sen še tak kernik bija, ke bi 
lehko celo Nemčijo ali pa Švedsko na hrbet obrna, gnešji den pa niti več 
ene turistke ne bi moga. V mojen primeri tudi stabilizacija nič ne poma
ga. . . Samo oči še mi delajo. . . 

Na našen Jadrani sen ugotova, da se v morji kopljejo sami srmački, 
saj niti tejko nemajo penez, ke bi si gvant kupili no se v kopalkah koplje
jo. Jaz sen ba na plaži edini, ki sen meja duge j-ate gor oblečene. Vida 
sen tudi nekaj tokih, ki se čista nogi kopljejo. To so pre nekšni ,,prismo-\ 
disti". Kdo sma se z Mico pripelala na en otok sem misla, ke smo na afri
ški obali pristoli. Vse blo nogo, rjovo, črno blontno, saj rečen hujdo je na 
sveti, če že Udje nogi v morje skočejo. Te pa srečno. Vaš LUJZEK. 

S L O V E N S K A B I S T R I C A 

Z OBVOZNICO HITREJE 
IN VARNEJE 

v občinskem središču Slovenska Bistrica se z vsakim ICtOm • 
občutljivejše srečujejo z gostoto prom.etS, ki predstavlja, predvsem v ] 
obdobj ih turistične sezone, velikokrat v enem samem dnevu, skoraj \ 
obvezno pa ob pričetku in zaključku delovnega dneva, pravi prometni I 
zamašek. Ta je še toliko bolj prisoten, saj s taro mestno središče Slovenske ; 
Bistrice ni bilo grajeno za današnje prometne razmere, zato so ulice ozke, , ; 
ceste pa imajo številne zavoje. I 

Posebne težave povzroča promet tovornjakov in avtobusov. Z novo , 
lokacijo avtobusne postaje promet v središču mesta še bolj hromi. Da pa \ 
bi bile težave še večje, vodi skozi občinsko središče republiška cesta, k i ; 
povezuje Maribor z Ljubljano in je med najbolj prometnimi v Sloveniji, i 

Vsa ta spoznanja narekujejo takojšnji pristop k uresničevanju že ^ 
dolgo prisotne želje prebivalcev tega mesta in tudi samih udeležencev j 
prometa, p o takojšnji zgraditvi obvoznice, ki pa je žal planirana v \ 
dolgoročnem razvojnem programu prometne urejenosti mestnega in 5 
občinskega središča Slovenska Bistrica, ker gospodarske razmere n e ; 
dovoljujejo, da bi začeli z gradnjo prej . Viktor Horvat \ 

1 

Slovo od Marije 
Svenšek 

Rojstvo in smrt, kako neločljiva mejnika našega življenja, ki se dan j 
za dnem porajata med nami. Sreča, ko nekdo prihaja; žalost, ko nam : 
najbližnjega iztrga ognjeni zubelj smrti. ! 

21 . julija 1980 ob 19.45, ko je sonce z zadnjimi žarki oblilo zemljo, i 
ko se je dan nagnil v zaton, je ugasnilo življenje naše drage mame, babice ' 
in prababice. Zaprla je svoje trudne oči, katere se z novim zbujajočimi 
ju t rom niso več odprle. Nad nami se je zgrnil teman oblak, žalost se j e ! 
naselila v naših srcih, saj smo jo vsi imeli radi. \ 

Luč sveta ji je zasijala 23. decembra 1891 v Tržcu, kjer je preživela i 
pomlad svojega življenja. Vsaki čas zahteva svoj delež. Poročila s e j e j n v 
zakonu se ji je rodilo 6 otrok, ki jih je skrbno vzgajala in se z njimi 
veselila življenja, dokler ji vojna vihra ni vzela dveh sinov. Bolečina je 
bila neizmerna, kar lahko občuti samo mati . O b nepozabni izgubi, ji je če > 
z nekaj let pozneje umrl mož. Ostala je sama vse do tedaj, ko si je 
najmlajši sin ustvaril družino. \ 

Na jesen svojega življenja, je kljub težki življenjski poti bila vedno: 
vedra in nasmejana. Premagala je več bolezni, dokler se njeno jek leno; 
telo bolezni ni moglo več upreti . Zapustilo nas je z nasmeškom na licu,'! 
takšna, kakršna je bila vse življenje. 

Vročega julijskega dne , smo j o posp remi l na njeni zadnji poti , na ! 
videmskem pokopališču. Draga mama, babica in prababica- ^ t u a ' ko-
^ " " ^ n f p o ' ^ ' ^ " ' Vrr.Ozjem Haloz , naj ti bo ' l ahka ' s roTenska j 

.vaui se te b o m o spominjali in prinašali cvetje na tvoj g r o b . " j 
Vsi tvoji i 

L E S K O V E C 

Pozimi bo v šoli toplo 
Leskovški učenci vsako zimo dobesedno prezebajo v razredih osnovne 

šole, saj jih kljub lončenim pečem nikakor ne morejo segreti tol iko, da bi 
bilo v njih prijetno toplo. Že nekaj časa so se šolniki dogovarjali , da bi 
napeljali centralno kurjavo in letos jim bo to končno uspelo. 

Predračunska vrednost vseh del je okrog milijon dvesto dinarjev. 
Nekaj bo prispevala občinska izobraževalna skupntisi , 60 tisoč din bodo 
dali krajani iz sredstev krajevnega samoprispevka, TGA Kidričevo, ki je 
pokrovitelj osnovne šole, bo prispevala samotno opeko, krajani pa bodo 
sodelovali še s prostovoljnim delom in z brezplačnimi prevozi. Dela bo 
opravila O N P Z Panorama iz Ptuja. 

Krajani so v začetku preteklega tedna opravili prva zemeljska dcla,-
poglobili so klet in opravili izkop za temelje kotlovnice. Strokovna dela 
bodo seveda prevzeli izvedenci, v jeseni pa bodo nadaljevali krajani s 
prostovoljnim delom - pridružili se bodo tudi učitelji, ki poučujejo v tej 
osnovni šoli. Iz Leskovca so sporočili, da poteka celotna akcija ob veliki 
podpori krajevne konference socialistične zveze, ki je tudi organizator 
prostovoljnih delovnih akcij krajanov. Po predvidevanjih bodo vsa dela 
zaključena do kurilne sezone. 

Nove pridobitve se seveda - poleg ufijtejjev - najbolj veselijo le^^ ;;,v"<;ki 
učenci, ki bodo zimske učne ure preživeli v pr imerno ogre'-^, prostorih 

N. D. 

Vse prej kot človeški odnos 
Ena največjih Človekovih vrednot 

je gotovo pomoč bližnjemu v stiski 
in vedno takrat , ko je kdorkoli 
pomoči potreben. Pr i tem ne 
smemo gledati na ceno lastnega 
t ruda, saj pomoč danes pomeni 

poroštvo za naš jutr i , ko b o m o 
pomoči tudi morebiti sami potre
bni. Ne nameravam pisati o tistih 
, ,vsakdanj ih" človekovih vredno
tah, ki naj bi namesto z jezikom 
bile izražene z vzgledom in dejanji. 

Bilo je pred časom, ko je bolehni 
starec z Vratnega na sosednjem 
Hrvaškem moral poiskati pomoč 
pri dežurnem zdravniku v Ormožu 
in je žal — ni bil deležen, ker pač 
ni d o m a z območja ormoške 
občine. Pri tem je treba po
vedati še. da je bil bolnik 
upokojen v Mariboru in je ves čas 
delal v Sloveniji, torej je bil ,,slo
venski" socialni zavarovanec in je 
zato odveč zdravnikov izgovor češ, 
da naj poišče zdravniško pomoč na 
nekaj kilometrov oddaljeni Cestici, 
čeprav tam nima odprtega niti 
zdravstvenega kar tona . Kljub 
temu, da smo primer želeli osvetliti 
ludi z druge plati, nam to ni 

uspelo, ker je bil zdravnik, ki je bil 
takrat dežuren, nedosegljiv. 

O b vsem povedanem ne m o r e m o 
mimo dejstva, da to v Ormožu ni 
edini primer in ne prvi. Pred 
začetkom tega pisanja sem se le 
stežka odločil, da nisem imenoval 
zdravnika, ki je napravil tako napa
ko. Mislim pa, da bo slej ko prej 
pot rebno tudi to storiti. Sama po 
sebi se vsiljuje misel, ki danes v 
naši socialistični samoupravni dru
žbi sploh ne bi smela biti prisotna, 
še posebej ne, ker nas je naš veliki 
učitelj — tovariš Tito — učil 
d r u g a č e : S p o š t o v a n j e d o 
slehernega človeka ne giede na 
njegovo nacionalno pripadnost . V 
našem primeru je zdravnik ravnal 
drugače. 

Ne gre pa pregreti še nečesa: 
veliko t ruda in sredstev je bilo vlo
ženih v zgraditev novega zdrav
stvenega doma v Ormožu , toda ob 

podobnem odnosCl zdravstvenega 
osebja proti pacientom nam ne bo 
dosti pomagal . Primera ne gre 
sicer posploševati, a zdi se mj 
prav, da na podobne pojave — kar 
verjetno ta ni osamljen — sproti 
opozar jamo in jih poskušamo 
odpraviti t akoj , ko se pojavijo. 

Verjamem, da bo članek dal 
povod za reakcije, ki so v takih 
primerih običajne in vsekakor 
nujne. Taki odnosi namreč vedno 
m povsod vlivajo nezaupanje, ki 
lahko včasih veliko škoduje, še 
posebej, ko gre za zdravje in ži
vljenje našega delovnega človeka 
ne glede na to, za katero narodno
stno pripadnost ali skupnost 
zavarovanja gre. Tega bi se moral 
najbolj zavedati prav gotovo za 
zdaj še neimenovani zdravnik, ki 
je ravnal — to je potrebno še 
posebej poudarit i — neodgovorno 
in predvsem nečloveško. 

F . Kelemina 

Zraven dobre 
volje še zdravje 

T a k o meni S lavko Mesar ic iz 
Kidr ičevega ! 5, k i je bil zapos len v 
T G A Kidr ičevo , kot kvalif icirani 
e lektr ičar . 23 let. Pozneje , ga j e 
bolezen pr ikleni la na voziček, ki 
traja že 12 let. Kl jub t e m u pa ima 
t rdno voljo d o dela , če ga le z m o r e . 
Ke r j e sam d o m a . žena in sin sta 
zapos lena , m u p o m a g a t a največ 

Slavko in njegova družica Lojzka 

d o b r a soseda , ki m u skoči ta na 
p o m o č in to Ju l čka in Štefan D o -
nčec. Njegova druž ica pa kl jub 
službi p r e m o r e in p r e n a š a vse te
žave d o b r o , č e r a v n o ima v d ruž in i 
de la čez obil j . S lavko si s a m o želi 
z^dravja, ke r volje ima dovol j , za to 
mu l a h k o še mi že l imo res še 
m n o g o zdravja . 

K o n r a d Z o r e č 

PRI VELIKI NEDELJI JE MIRNO 
INTIHO 

Med šolskim letom je na tem križišču vedno živ-žav 

Precej d o l g o j e o d tega, ko so še 
osmošolc i veselo poskakova l i po 
tem z a z n a m o v a n e m cestišču, ki ga 
v id imo na p o s n e t k u , sedaj pa ko 
imajo otroci šolske poč i tn ice in ko 
so skozi vso leto n a b r a n e skrbi 
pustili ka r v šolskih to rb icah , Se 
p reb iva lcem tega kraja zdi malce 
č u d n o , d a j e pos t a lo vse tako 
m i r n o in t iho. N a m r e č bili so va
jen i v s a k o d n e v n e g a živžava, 
p r e d v s e m takra t , ko so čakal i na 
šolski av tobus , ali pa v času telo
v a d n e ure . saj j e igri,šče v nepo
s redni bližini . 

Najbol j p a j e s e v e d a občuti l 
F r a n c G o d v a j n , ki s tanuje v tej 
bližini, o b e n e m pa si j e tud i od
dahni l , to pa za to , ke r m u ni t reba 
pome ta t i o d p a d l e g a papi r ja , ki so 
ga otroci r azme tava l i na vse stra
ni. 

V p r ihodn je , ko se b o d o zopet 
odp r l a šolska v ra ta , ki se pr ipra
vlja za temel j n j ihovega življenja, 
bi bilo p rav , d a bi tudi hkra t i po
mislili n a naše čis to in z d r a v o 
okolje. 
Besedilo in posne t ek : Vik to r Rajh 

TEDNIK, 
uredništvo Ptuj 
Spre jmi te lepe p o z d r a v e iz 

Debe l ega rtiča od pionir jev 
gasilcev iz O r m o ž a ! 

A n d r e j . A l enka , Boris, Bo
ris, Boštjan. D a n i l o , D a n i l o , 
Dan i lo , Ivan , Iztok. S[avko, 
S t anko , S t a n k a , T o n i , Že l jko 
in B r a n k o C a j n k o 

Lepo je biti med mladimi 
č l o v e k , k i j e lep p o duš i . l a h k o 

tudi d r u g i m zelo vel iko da . Sta
rejši ljudje so ve l ikokra t t ako zelo 
o.samljeni, za to j ih j e t r eba v e d n o 
in povsod sprejet i v svoj krog: T a 
ko j e na p r i m e r o b č u d o v a n j a vre
d n a p lemen i tos t m l a d i h na Ha jn -
dlu , ki si v času vsakega d r ž a v 
nega p r a z n i k a pr i redi jo z a b a v o . 

in hkra t i povab i jo tudi os tare le . 
Ander l ičeva mat i . ki j e skora jda 
najstarejša v tem kraju, s e j e p o 
čutila zelo s rečna m e d m l a d i m i , 
pokaza l a j e tisti njen sk r ivnos tno 
srečni n a s m e h , njen n a s m e h je 
tudi v a m e prelil n jeno srečo. C e 
pomis l imo , d a m o d e r n o življenje 
terja m n o g o presenet l j ivega p o 

s e b n o m e d m l a d i m i , ki še hodi jo v 
razne s t rokovne .šole, itd., ko od
hajajo v čisto n e p o z n a n kraj , m e d 
n e p o z n a n e ljudi in tavajo k a k o r 
izgubljeni , so hkra t i nj ihove misli 
na svoje os tare le sp l ahne le . 

Mnog i starši so brez moči . 
osamljeni v e n d a r klije v njih 
upanje , d a se bojo njihovi nas le-

Anderličeva mati, sicer med najstarejšimi v kraju, se počuti mlada med 
mladimi 

dniki nekega d n e vrnili in j im 
hkrati lajšali bo leč ine , ka t e re so se 
skozi celo življenje nab i r a l e v 
njihovih srcih. Pogosto se dogaja v 
p o s a m e z n i h krajih, da se človek 
počuti z an i čevanega . neka te r i 
mlad i nc pozna jo besede poš te
nost, ki v e d o le za d a n a š n j e ži
vljenje, ne vedo pa . da b o d o nekoč 

ubogi s tarčki , ki j ih b o t a k r a t n a 
m l a d a generac i ja , vrstniki nj iho
vih otrok, z a s m e h o v a l a , kot sedaj 
zasmehuje jo starejše ljudi, kot se 
to v d a n a š n j e m času dogaja , po 
nekater ih podeže l sk ih kraj ih. 
Dejal bi, da da leč n a o k r o g ni ta
kega vzdušja m e d os tare l imi in 
m l a d i n o , kot j e na H a j n d l u p o 
nosni so. d a so uspel i vzgojiti, in 
obdrža t i svoje p o t o m c e v lastnih 
d o m o v i h , za ka r se j i m obo je 
s t ransko zagotavl ja lepšo in mir-
nej.šo življenje. 

Besedi lo in posne tek : Viktor 
Rajh 

Naposled v ptujskih gostilnah 
tudi domače jedi 

V H a l o š k e m biseru so se na 
posled le odloči l i , d a v gos t i lne in 
restavracije da jo nove , e n o t n e 
j e d i l n e liste. Pa ni to e d i n a in ne 
n a j p o m e m b n e j š a s p r e m e m b a . 
Razvesel j ivo j e p r e d v s e m to, d a so 
se o b tem odločil i tudi za pestrejši 
i^hnr it>Hi 7onPt SO nolppnili n-a 
.t^K,^,. I , P ..l« 

plan s tare , p r e i z k u š e n e recep te 
naših bab i c in klasični p o n u d b i 
dodal i vrsto d o m a č i h special i tet . 

V gos t i lnah b o d o odslej gos tom 
na voljo tudi knjige p r i p o m b in 
vtisov. Vanje b o m o l ahko zapisal i 
vse s labe in dobFC izkušnje, pri
p o m b e in p red loge . M o r d a bo tak 
zapis učinkovitejši kot jez ični boj z 
na t aka r j em zarad i s labe pos t rež

be ali s l abo p r ip rav l j ene h r a n e , s 
ka te rega se n a v a d n o izdimi le 
s laba volja o b e h ali vsaj enega. 
M o r d a tudi n e bo ; o d v i s n o pač, 
kol iko b o d o v H a l o š k e m biseru te 
p r i p o m b e gostov resn ično obra
vnaval i in upoš teval i . 

vk 

Markovški 
koranti 

v Beltincih 
v Beltincih jc bil ob koncu pre

teklega ' edna 10. folklorni festival, 
ki so se ga udeležile folklorne 
skupine iz Avstrije, Madžarske, 
Italije in iz Jugoslavije. Prireditve 
so se pričele že v petek, ko se je 
predstavila skupina , , lvo Mikac" 
iz Varaždina, se nadaljevale s so
botnim prikazom pastirskih obi
čajev in zaključile v nf-^^.',jo ^ na
stopom folif^i.Oinih skupin in s po-
^OTko. Na nedeljskem nastopu jc 
sodelovala tudi skupina korantov 
iz Markovec, ki so z nastopom ^ 
izvirni korantovi opravi — kljub 
hudi vročini — zaplesali svoj divj' 
p les . N a v d u š e n j e številnili 
gledalcev je bilo nepopisno. 

Ob nedeljskem gostovanjo so s« 
organizatorji Folklorne revije, k' 
bo 17. avgusta v Markovcih dogo^ 
vorili, da bo med nastopajočim' 
tudi folklorna skupina iz Beliit^' 
cev. 

N. D-

Mladi v Medvedcah so delavni 
Med mladimi v OO ZSMS Medvedce se je v zad

njem času pripetilo marsikaj zanimivega. T a k o so v 
začetku julija zamenjali vodstvo O O ZSMS in izvolili ' 
novo z Ivom Valandom na čelu, kot predsednikom te 
0 0 ZSMS. Novo vodstvo je Še precej mlado in 
neizkušeno, zato bo potrebovalo pomoč starejših 
mladincev. 

Kot že vrsto let nazaj, so ludi letos mladi iz O O 
ZSMS Medvedce priredili nogometni turnir. Majhna 
prijavnina in vedno dobra organizacija so bili vzrok, 
da se jc prijavilo kar 12 ekip i/ najrazličnejših kraif^; 
Prvo mesto je zasluženo osvojila ekir>^ Crešnjevca 
druga pa je bila ekipa M^^j^perk. Zmagovalne ekipe 
so p^rcjcle no^^-.e ,n priznanje. 

.riiadi iz te O O ZSMS so se tudi odpravili na izlet, 
vendar tokrat ne z avtobusom, ampak s kolesi. Pot 
jih je vodila do Poljčan. kjer so odložili svoje jeklene 
konjičke in se pe? odpravili na Boč. Tukaj so imeli na 

programu zelo priljubljeni piknik in pa nekatera 
športna srečanja. Zanimivega izleta s kolesi se je ude
ležilo 27 mladincev in mladink. 

Pred kratkim pa je 13 mladincev iz te O O ZSMS 
i/vedlo delovno akcijo na lokalni cesti Medvedr^ . 
Majšperk. Hud naliv je poškodoval d^', cestišča in 
mladi so s pridnimi rokami op r - ; , ' „ j ^ l o . Zanimi
vo je to , da^''0 k V^ciovanju povabili tudi mladince 
iz 0 0 ^^,*vii Sestrže, toda sosedje se akcije niso ude
ležili. Kaj je vzrok temu? Mogoče to, da so nekoč de
lali skupaj , se pravi p(.)d isio streho, vendar so akcije 
stvari, ko bi lahko nekatere stvari oz. zadeve pomi
rili. 

Mladi iz OO ZSMS Medvedce so bili v minulem 
časovnem obdobju precej aktivni in prav jc tako'. 
Kajti mladi se dokazujejo samo z delom. 

Dani lo Klainšek 
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POGOVOR Z ALFREDOM BRADAČEM 

Barvna fotografija je že dalj časa milcavna 
Al i reda Bradača , č l ana fotoki-

no k luba Ptuj , s m o doseda j 
poznali bolj na področ ju č r n o 
^ b e l e fotografije. Poznal i po 
njegovih p reds t av i tvah . V tem 
času pa si l a h k o v Blagovnici 
Panonije v Ptuju o g l e d a m o raz
stavo njegovih del s pod roč j a 
barvne fotografije. Z a k a j p r e h o d 
na b a r v n o fotografijo? 

»Barvna fotografija m e že dal j 
časa mika . Pri delu , ki sem ga 
nazadnje opravl ja l v T e k s t i l n e m 
institutu kot vodja e k s p e r i m e n 
talne t i skarne . sem .se ve l iko 
ukvarjal z b a r v a m i , za to m e .še 
vedno mika jo . Z a t o sem se 
odločil, da prej ali slej p r i č n e m 
delati z .barvami .« odgovar j a 
Alfred Bradač . 

— Ali gre za večje i z razne 
možnost i v pr imer jav i s č r n o -
belo fotografijo? 

»Večja m o ž n o s t ? S tva r j e n a 
mreč v tem: k d o .se p o d a v č r n o -
belo fotografijo in d o s l e d n o izva
ja, m e n i m , d a tu ni to l iko raz l ike 
med o b e m a t e h n i k a m a . N a s p r o t 
no! Barvna fotografija pač p o k a 
že več b a r v n i h o d t e n k o v in 
p o d o b n o , ki tudi bolj poživi jo 
ba rvno kot č rno -belo. U m e t n i k -
ško g l edano , pa j e črno-belči 
skoraj več v redna ,« 

— T a k o na u m e t n i š k e m p o 
droč ju . K a k K a k o pa j e z zah tev
nostjo pos topkov izdelave foto
grafij? 

»Barvna fotografija j e m a l o 
bolj k o m p l i c i r a n a za rad i raznih 
filtrov, ki j ih mora š »zadet i« , da 
p o t e m dob i š p rav i lno ba rvo . V 
kol ikor to ne o b v l a d a š in se ti ne 
posreči , po t em fotografija ni 
t akšna kot bi mora l a biti.« 

— Pravi te , da vas ba rve mika 
j o že dal j časa. Ste z dosedan j im 
d e l o m na tem področ ju že z a d o 
voljni? 

» D e l n o s em zadovol jen , ven 
d a r se še nap re j i zpopoln ju jem. 
Ver je tno b o m s tem še nada l j e 
val, č ep rav j e to p o v e z a n o z 
z n a t n i m i stro.ški. precej d r a g o j e 
to.« 

— T o k r a t se preds tav l ja te v 
Blagovnici v Ptuju. K a k o ste 
opravi l i izbor? 

»Že dalj časa se ukvar jam tudi 
z dia posne tk i , b a r v n i m i posne t 
ki, ka r j e za b a r v n o fotografijo 
pozi t ivno, saj l a h k o d e l a m pos to
pek pozi t iv — pozit iv. Iz vseh 
filmov, ko l ikor j ih i m a m . na 
p r ime r s p rek 300 posne tkov z 
razn imi ir.otivi. izbereš tisto, za 
kar m e n i š da bo obč ins tvo sprejč-
lo. Pri t em pa se posvetuješ tudi s 

prijatelji , izbereš posne tke in 
na to izde lam fotografije.« 

— Kate r i motivi pa vas najbolj 
privlači jo? 

»Najbol j m e z a n i m a j o p r i roda . 
nočni posne tk i , včasih kakšen 
por t re t pa m a l o sadja, cvetlic in 
p o d o b n o . « 

— Ali naša okolica ponu ja 
možnos t i pri iskanju mot ivov? 

»Možnos t i j e dovol j , v e n d a r 
sem na žalost pri tem omejen . 
N i m a m av tomob i l a , s ko lesom 
pa .sem pri ob i skovan ju okol ice 
ome jen . Pri iskanju mot ivov pa 
j e tako: če imaš apa ra t hodiš , 
g ledaš , p r imer jaš — to bi bilo 
d o b r o , posl ikaš nekaj filmov, pri 
tem pa ti uspejo dva , trije posne t 
ki ali pa sp loh n o b e d e n . N a m r e č 
ni r ečeno , d a j e vsak posne tek , ki 
ga p o s n a m e š , uspešen.« 

— K a k o pa j e s preds tavl ja
njem š i r šemu obč ins tvu tako na 
področ ju b a r v n e in č rno bele 
fotografije"^ 

»Pri b a r v n i o širšem preds ta 
vljanju še ne bi govoril , saj po 
mojem m n e n j u tudi 'kvalifikacij 
še nirn^j-,-, 2a na p r i m e r m e d n a 
r o d n e razs tave in se v to še ne 
s p u š č a m . 

N a področ ju č rno-be le foto
grafije po svoje izdelke poš i l jamo 

prek našega k l u b a na r azne 
razstave, pri t em i m a m o kar 
precej u speha , seveda ne v e d n o . 
V tem času pa v k lubu pr ipravl ja
m o j u g o s l o v a n s k o razs tavo č rno -
bele fotografije, na kater i bosta 
verjetno tudi dve moji fotografiji. 
Svoje fotografije poš i l jamo po 
s k u p n e m d o g o v o r u č lanov klu
ba. O tem, ka te re b o d o izbrali in 
o n a g r a d a h pa p o t e m odloča jo 
žirije za p o s a m e z n e razstave, s am 
na to ne more š vpUvati . Ob iča jno 
izberejo res najbol jše fotografi
je.« 

— T o p o m e n i , da v k l u b u ne 
de la te vsak zase, o saml jeno? 

»Ne. ne d e l a m o vsak za sebe. 
I m a m o ses tanke . na ka te r ih se 
d o g o v a r j a m o , ti so vsak p o n e d e 
ljek, p o g o v a r j a m o , i zb i r amo fo
tografije za razs tave , p r a v t a k o 
i zb i r amo razs tave na ka te re bo
m o poslali de la . Medsebo jn i stik 
i m a m o v e d n o . Pri teh ses tankih 
sodeluje tudi naš m e n t o r Slojan 
Kerb le r . L a h k o rečem, da j e to 
lieio kar v redu.« 

— Ver je tno na področ ju ume t 
niške, a m a t e r s k e fotografije ne 
m o r e m o deliti č l anov na m l a d e 
in starejše, po letih misl im. 
Pa kl jub t emu . aH je med mlajši-

'ini občan i dovolj z a n i m a n j a za to 

I g r a o b l a k o v II ( A l f r e d B r a d a č ) 

ob l iko izražanja , za to ob l i ko 
udejs tvovanja? 

»Mladi pr ide jo , v e n d a r niso 
vztrajni . Č e na p r i m e r ne uspe . 
p o t e m že opus t i , m e d t e m ko s m o 
starejši v tem bolj vztrajni . D r u 
gače pa razlike med s tar imi in 
m l a d i m i v foto-kino k l u b u nika
kor ni. Vsi s m o člani k l u b a . 
Č e p r a v sem po letih najstarejši , 
ne o p a z i m rčizlikc.v 

— Omen i l i ste vztrajnost . Kaj 
j e z raven tega še p o t r e b n o , d a 
pos taneš d o b e r umetn i šk i foto
graf? 

»Veliko je p o t r e b n o dela t i , biti 
na t ekočem, zlasti pa so p o 
m e m b n i poskusi . T e ž a v e z m a t e 
r ia lom? S t em so velike težave, ; 
zelo velike. Pogle jmo s a m o na ' 

področ je č rno-be le fotografije. 
Pri nas ni i zbora papir ja , z r aven 
tega s e j e podraž i l za 100 ods to t 
kov. T o nas pri izdelavi zelo 
ovira . Neka te r i pri tem nada l ju 
je jo , drugi opust i jo , ker j i m j e 
p r e d r a g o . Še posebe j , ker vsak 
posne tek , kopija , povečava ne 
uspe in izde lavo še podražu je . 
E n a k o j e pri ba rvn i fotografiji. 
T u m o r a š biti ŠC bo!j koncen t r i 
ran, saj so kopi je zelo drage .« 

Barvne fotografije Alfreda 
Bradača si b o m o v Blagovnici 
l ahko og ledova l i tri t edne , za t e m 
pa se n a m bo preds tavi l naslednj i 
član fo tokino k l u b a Ptuj . P ravgo-
tovo j e to uspe la ob l ika p r eds t a 
vljanja š i r šemu krogu obč ins tva . 

1. k o t a r 

MAJ 1980, 
KAKOR GA JE DOŽIVLJALA 
PROSVETNA DELA VKA 

V naslovu sem navedla le ime tistega meseca, 
ki bo v mislih in srcih vseh Jugoslovanov, še 
posebno sedanjih rodov, ostal zapisan ne le kot 
mesec največjega cvetenja in najbujnejšega 
zelenja, temveč tudi kot mesec najbolj iskrene 
in globoke žalosti. V mislih pa imam tudi mese--
ca pred njim in še jun i j , saj smo prav v šolah 
doživljali v teh dneh, tednih in mesecih nekaj, 
kar lahko označimo z nekaj prislovi naspro
tujoče vsebine: žalostno, grenko, a obenem pre
tresljivo lepo. 

Pa naj začnem z mesecem apri lom. Sicer smo 
že od prvih novic o bolezni tovariša Tita 
spremljali njegov bo j , njegovo trpljenje, trpeli 
skupaj z njim, se vidno veselili vsakega izbolj
šanja in ponovno pretreseni obnemeli ob vesteh 
o poslabšanju bolezni oz. pojavu novih bolezni. 
Pri pouku smo se pogosteje kot prejšnja leta 
pomudili pri njem, učenci so vpraševali in želeli 
slišati CKigovor: bolje mu b o , ozdravel bo , živel 
bo! In koliko so vedeli o njem šele učenci sami! 
Sledili so vsem poročilom in ko smo pisali spise 
o svojih željah za dragega predsednika, ni bilo 
nikogar, ki ne bi znal popo lnoma pravilno zapi
sati izrazov: zdravniški konzilij , klinični center, 
amputacija noge itd. V teh spisih — koliko 
nepozabno lepih iskrenih misli, želja, spo
znanj. . . je lahko učitelj našel v njih! Kako te 
ne bi pretresla tako otroško preprosta misel oz. 
obžalovanje, kot ga je napisal nek učenec: 
Tovariš Ti to je predolgo odla.šal, saj ni nikdar 
imel pravega časa za sebe. 

V aprilu so že potekale nekatere dejavnosti , 
na nekatere pa smo se ves čas pripravljali, a vse 
naše praznike in pričakovania "„ 

^- i.Cl *.CI7iiia senca pokrivala misel na tovariša 
Tita. Ne, misel na tovariša Tita je bila in je ved
no nekaj lepega svetlega, ta senca je bila boja
zen za njegovo , dravje, njegovo življenje. T a k o 
smo se učitelji in učenci višje stopnje tudi letos 
množično udeležili pohoda v Mostje (26. aprila) 
in prisluhnili ku turnemu programu ter odkritim 
besedam slavnostnega govornika; v ponedeljek 
(28. 4. ) smo sprejeli in spreinili na nadaljnjo 
pot štafeto mladosti , ki smo jo obogatili še s 
svojimi željami za dragega Tita (koliko lepih, 
iskrenih misli je vseboval samo naš priložnostni 
program); v sredo, 30. 4. smo se najprej na šol
ski in nato še na krajevni proslavi dneva O F in 
praznika dela spominjali težkih in slavnih dni 
naše zgodovine vse naš^ misli pa so se spletale 
okrog lika ljubljenega predsednika. Milena, 
učenka 7. razreda je tedaj prebrala svojo lastno 
i^csinico, v kateri med drugim pravi: 

Dragi naš tovariš Tito 
zdravja ti sedaj želimo, 
da bi dolgo še živel med nami 
'n opravljal svoje lepo delo! 

Nato so zagoreli prvomajski kresovi, praz
novali so mladi in starejši, se ponudili o b neod
ložljivih oprav"kih in v nedeljo, 4. maja 
Popoldan skušali ujeti še zadnje urice spro
stitve, počitka v pripravah na nov delovni 
teden. Toda v pred\ečerju tega zadnjega 
Prazničnega dne smo vsi obnemeli ob novici, ki 
' 'am jo je posredovala naša TV in radio. Kaj je 
^ tistih trenutkih čutil vsak izmed nas, more 
bedeti le on sam in morda njegovi najbližji, a 
^ l e č i n a tudi naslednjega dne ni bila nič manj

ša. Vendar prav zdaj sledi tisto zaradi česar sem 
uvodoma zapisala: pretresljivo lepo. Pretreslji
vo lepo je bilo namreč to, kako smo se vsi, naši 
učenci in mi, njihovi učitelji in seveda vsi kra
jani , državljani v teh trenutkih zlili v veliko 
žalostno, nemo množico v kateri je posamezni
ke v posebno pretresljivih trenutkih zmoglo tudi 
obupno ihtenje ali glasen jok, po obrazih so se 
pogosto zlivali tudi potoki solza — a večinoma 
smo žalovali ponosno zra\ nani, kakor da nemo 
govorimo: Naš Tito je umrl , a njegovo delo, 
njegovo ime, njegova ljubezen in neomajna 
vera v nas in človeštvo živita dalje! 

Tiho smo tedaj po učilnicah in kabinetih pos
tavili cvetje na prostor blizu slike tovariša Tita 
in zadrževali smo solze, ko smo tej dragi sliki 
nameščali črni trak, tako otipljiv dokaz , da so 
bila naša upanja zaman. V tistih dneh smo 
govorili in hodili tiše, nasmeška nismo poznali 
in čeprav so dnevi žalovanja potekali tako, kot 
je želel on sam v svoji človeški skromnosti — 
torej delovni, smo vendar učenci in učitelji pri
lagajali svoje delo žalostni resnici, da tovariša 
Tita ni, da ga ne bo več, ne za letošnji dan mla
dosti , ne kdaj kasneje. 

Sledila sem sicer tudi pouku pri drugih prcd-
m.etih, a kot učiteljica slovenščine (še raje pa ga 
imenujem naš materin jezik) in srbohrvaščine, 
sem prav v teh urah doživela mnogo lepih tre
nutkov, lepih zaradi njihove pretresljivosti. In 
ko sem tiste prve, najbolj žalostne ure, nekaj 
minut po zadnjem slovesu tovariša Tita od 
Ljubljane predlagala osmošolcem, naj pismeno 
izpovejo tisto, kar so čutili ob njeeovi srP.rti. 
Pod i^fi"^ • .• ' " u 

naslovom so nastajali po obsegu si
cer drobceni zapiski, a vsak zase pravi biser. 
Na to smo se pogovarjali o njem pa o Kumro-
vcu, o njegovi materi njegovih sinovih zbirali 
gradivo in z nekam svečanimi kretnjami ses
tavljali stenčase, s ka'terimi smo skušali pri
kazati , kako radi ga imamo, kako cenimo nje
govo ljubezen in zaupanje v mladost . Tiho smo 
se po pouku vračali domov in naslednjega dne 
ni bila žalost nič manjša, a rasel je naš ponos , 
da smo imeli Tita; ob spremljanju TV prenosov 
iz Beograda se nam je namreč šele docela 
razkrila vsa veličina državljana sveta, kar je res 
bil, saj so to dokazovali državniki in politiki s 
svojim prihodom v Beograd, s svojo pretreslji
vo poklonitvijo pokojniku. 

Pri urah slovenskega jezika smo izbrali za 
obra\ navo še pesem D. Maksimovič: Zal mi je 
človeka (8. razred) in še nikdar niso učenci brez 
izjeme tako zavzeto sledili predstavitvi pesmi — 
pesem so pravzaprav sami obravnavali in inter-
pretiali. Za njih je bil ta človek tedaj predvsem 
tovariš Ti to. , ,Žal nam je človeka, žal nam je 
našega predsednika T i t a , " smo zaključili uro . 

Ciril Kosmač je napisal novelo Slovo, ki 
smo j o v 7. razredu spoznali že v dneh po smrti 
priljubljenega pisatelja, v teh dneh pa smo 
ponovno osvežili spomin nanjo, na pretresljivo 
slovo, ki je bilo t a k o zelo podobno temu, naše
mu slovesu. 

Pri pouku srbohrvaščine sem včasih nekoli
ko nejevoljna ugotavljala, da bi se zaradi soro
dnosti naših jezikov učenci lahko že bolj spo-
razume\a!i v srbohrvaščini, a v prvem majskem 
tednu skorajda ni bilo petošolca, ki ne bi sode
loval v govorni vaji Moje misli o drugu Titu. V 
5. C razredu so celo sestavili sožalno brzojavko 
predsedstvu Jugoslavije, v 5. a razredu pa .so 

nastale celo pesmice o njem (v srbohrv.) , v ka
teri pravi neka deklica: 

Tvoje snažno srce 
kažu, da ne bije, 
a mi tako želimo, 
da to istina nije! 

Se in še bi lahko pisala, ne le v svojem tem-
\eč v imenu vseh nas, učiteljev, tudi ne le na 
markovski šoli, marveč na kateri koli šoli v 
Sloveniji, Jugoslaviji. Pisala bi o tem, kako re
sno in svečano so se na dan pogreba zvrstile ča
stne straže učencev ob veliki predsednikovi sli
ki, kako so v vse velike vaze dan za dnem pri
našali sveže cvetje, pa četudi včasih travniško, 
kako so se drug z drugim v spremstvu svojih 
učiteljev vpisali v knjigo žalosti pri nas na šoli 
iii po razrednih delegatih tudi v Ptuju, v domu 
I ranča Krambergcrja. 

Nato so se naglo vrstili majski dnevi, napočil 
je tudi 25. maj , dan mladosti . V Tedniku smo 
že objavili pismo, ki smo ga namenili tovarišu 
Titu na njegov zadnji naslov: Dedinje, Beo
grad. Pismo smo prebrali kot uvod v proslavo, 
ki smo jo imeli 23. maja in so vse pesmi oz. vse 
točke bile polne misli in ljubezni do njega, ki bi 
moral praznovati z mladimi. 

Nekaj dni pozneje nas je obiskal slovenski 
pesnik Miroslav Slana-Miros in se udeležil naše 
proslave ob zaključku tekmovanj za Ingoličevo 
bralno značko. Živahno se je tudi sam vključil 
v naš program, a vsem nam je ostala še posebno 
v spominu p.jegova pesem Častna Titova, ki 
nam jo je pozneje na naše željo tudi vpisal v 

osmošolcev in tistih, ki so letos stopili v zvezo' 
socialistične mladine: 

Častna Titova— 
Jui>oslavija, 
radi te imamo, 
nikomur te ne damo 

Naša knjiga žalosti je nastajala nekako 
spontano: v dneh žalovanja smo s podpisi vanjo 
izpričali svojo pripadnost množici žalostnih 
Jugoslovanov, v dneh po dnevu mladosti pa se 
najprej sedmošolci (postali so člani ZSMJ) 
zapisali svoje misli ob letošnjem dnevu mlado
sti. — Vse je bilo tako prazno in žalostno — je 
zapisal Marjan, ki sicer ne velja za najbolj re
doljubnega učenca. Osmošolci so zapisali svoje 
misli pod naslovom Ob njegovi smrti in v po
svetih 8/a razreda piše: Ljubezen iz ljubezni se 
krepi, take ljubezni naučil si nas Ti . . . Zvrstili 
so se tudi učenci ostalih razredov in med njimi 
so npr. prvošolci razmišljali o žalosti. Nek pio-
nirček je rekel in zapisal: , ,Žalost? Žalosten 
sem bil tako zelo, da nisem mogel ne stati ne 
sedeti, ne jesti, ne spati. Postalo mi je s l abo . " 

Kmalu je prišel tudi 25. junij dan, ko so se 
naši učenci po uspešnem ali manj uspešnem šol
skem letu že veselili počitnic, kar so prikazali 
tudi v svojem vedrem programu. Vendar tudi 
na tej proslavi niso mogli, da bi ne zapeli dveh 
letos najpogosteje zapetih pesmi: Druže T i to , 
mi ti se kunemo in Jugoslavija. 

Kar sem zapisala, so le drobci v bogatem 
mozaiku šolskega življenja, a že ti drobci dajejo 
učitelju novih moči in prepričanja, da je storil 
prav, ker je postal in ostal učitelj. 

Karolina Pičerko 

Izpopolnitev osnovnošolske izobrazbe 
I zobraževa lna skupnos t obč ine Ptuj je v sode lovan ju z De lavsko 

un iverzo Ptuj o rgan iz i ra la v šo l skem letu 1978 /79 o s n o v n o šolo ža 
odras le kar v štirih odde lk ih . Ugotavl ja jo n a m r e č , d a de lovne o rgan i 
zacije še v e d n o zaposlujejo de lavce z n e u s t r e z n o i zobrazbo , ker pač 
izobraževanje ne sledi dovolj p o t r e b a m p ro i zvodn ie . 

S š t i pend i r an j em obč inska i zob raževa lna skupnos t tudi skrbi za 
š t ipend i ran je učencev, ki se b o d o izobraževa l i za tiste pedgoške p red 
mete , ki so še v e d n o def ic i tarni . T a k o .so v šo l skem letu 1979 /80 šti-
p e n d i r a h kar 90 učencev ali 53 ods to tkov več kot le to popre j . N . D . 

Podapano bivanje v osnovnih šolah 
V šolskem letu 1979 /80 le bi lo v o snovn ih šo lah n a o b m o č j u p tu jske 

obč ine že 42 o d d e l k o v poda l j š anega b ivanja . V te o d d e l k e j e vkl jučenih 
955 učencev, kar je o k r o g 11 ods to tkov vseh osnovnošo lcev v občini . 

^ ^ N . D . 

Prestavljen doprsni kip 
narodnega heroja 

Dušana Kvedra-Tomaža 
Delavci komunalnega podjetja P tu j , ki urejajo Obravski park in 

okolico pri razstavnem paviljonu Dušana Kvedra—Tomaža, so pred 
kratkim prestavili njegov doprsni kip na betonsko ploščad pred 
paviljonom. 

Spomenik je s tem dobil primernejše mesto . Sicer pa bo treba okolico 
tako okrog spomenika kot okrog paviljona še dokončno urediti, kar bodo 
komunalni delavci te dni tudi uredili. Spomenik Dušana 
Kvedra—Tomaža, delo akademskega kiparja Viktorja Gojkoviča, stoji 
pod krošnjo košatega kostanja in se lepo vključuje v okolico. F. H . 

ANSAMBEL 
BRATOV PLESNIČAR 

IZ AVSTRALIJE 
Le še mesec dni nas loči, ko bodo ljubitelji domače zabavne glasbe 

lahko poslušali okrog 30 ansamblov, ki bodo nastopili na letošnjem že 
XI. festivalu domače zabavne glasbe, ki bo 5. in 6. septembra na letnem 
prireditvenem prostoru v Ptuju. 

Priprave nanj so v polnem teku-. Ansambli pa prav gotovo že pr idno 

Bratje Plesničar med rojaki v Pomurju. 

, ,uglašajo" svoje inštrumente, ostrijo tenkočutnost svojih glasilk, kajti 
vsak in vsi bi si pač radi na tem priznanem festivalu domače glasbe 
priborili kakšno priznanje, ki mu bo tako še bolj odprlo vrata med 
vrhunske ansamble. 

Med ansambli , ki bodo nastopili v Ptuju, bo tudi znani ansambel 
bratov P L E S N I C A R iz daljnje Avstralije. Brate Plesničar smo že videli 
in tudi slišali, ko so igrali našim ro jakom, ki so se nedavno tega zbrali na 
športnem letališču pri Murski Soboti . Ansambel sestavljajo: Mark, ki igra 
harmoniko, Andrevv, ki be'nka na ki taro, Graeme. ki tudi brenka in sicer 
na bas kitaro ali Alf, ki udarja bobne . Vsj skupaj pa iz svojih 
inš t rumentov izvabljajo vesele in poskočne melodije. 

Beselilo in posnetek: Fjanjo Hovnik 
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mi BRIGADIRJI 
Kako poteka naš delovni dan 

Deževni dan se prične že ob pol peti uri. Prvi 
koraki k novim doživljajem naproti so vedno naj
težji. Zjutraj nam je telovadba kot trn v peti, kajti 
naš marljivi vodja telovadbe, nas še napol zaspane 
napodi na vedno ne zaželjeno telovadbo. P o končani 
telovadbi se napot imo v spalnice, kjer vsak po svojih 
močeh pospravi posteljo in se še po možnosti umije, 
ampak to tako kot mačka z golo taco. Ko je to koli
kor tolikor urejeno, se napot imo na dvorišče, l a m je 
zbor in dviganje zastave. Kljub temu, da je ura že 
pet, še v zboru vsi zaspani b rundamo himno, kot 
stari medvedi. Na to se odpravimo na zajtrk, ki nam 
prav prijetno tekne. 

Ko pr idemo od zajtrka nas že čaka avtobus, da nas 
odpelje na traso — mučilnico. Nekateri še vožnjo z 
avtobusom izkoristijo za prijetno spanje, drugi so pa 
spet že ljubezensko razpoloženi. Ko prispemo na 
traso se le počasi spiavimo z avtobusa in si mislimo 
kako bo spet prijetno, ko se b o m o vrnili. Zopet pride 
tisti težki trenutek, ko ti kramp in lopata postaneta 
kot brat in sestra. Delo se namreč s polnim zamahom 
prične, nadaljujejo se vse do trinajste ure. Tukaj na 

trasi se ob delu spletajo nove, t rdne vezi mec 
brigadirji, pa tudi roke postanejo sčasoma žuljave, 
Za naše žulje pr idno skrbi saniteta, seveda tako , 
nam jih obveže. 

Malica je tisti čas, ko se za pol ure vsedemo ig 
namalicamo. Po malici se spet s polnim elanom spo. 
pr imemo s kopanjem jarkov za vodovod, pa še mrčej 
nas pogosto napada , ki nam s pikanjem povzroC 
mnogo bolečin. Ko ura odbije 13. je za vsakega naj 
srečnejši trenutek dneva, to je odhod s trase. Najpr^ 
očistimo in pospravimo orodje ter se z avtobusom vr 
nemo v naselje. 

V naselju se najprej umijemo potem pa s t rumno ii 
veselo na kosilo. Po kosilu sledijo interesne dejavno 
sti, nekateri pa gredo malo v partizane. Zvečer ob 19 
uri je zopet zbor za spuščanje zastave, nato pa večer 
ja . Po večerji še mogoče sledi kakšen kulturn 
program, ali pa srečanje z domačini . Ob 10. uri mo 
ramo spat, oziroma v naselju mora biti mir in tišina 
To bi bil v kratkih obrisih prikazan potek delovnegi 
dne na M D A Slovenske gorice 80. 

J o i 

Udarni dan 
v torek zjutraj nas je kol pona

vadi zbudil naš trasko. Vstali smo, 
se umili in odšli na ju t ranjo 
telovadbo, saj smo vedeli, da nam 
bo le ta prav prišla, zato smo vsi 
raztegovali roke in noge kolikor je 
bilo v naših močeh. Tako smo prišli 
segreti na traso. 

Na trasi smo pričeli kar se da 
dobro in tako tudi nadaljevali. 
Seveda je bilo tudi nekaj maziva, 
saj brez tega ne bi šlo. Ker smo mi 
vzeli mazivo, nam je samO Še 
manjkalo, da smo pljunili v roke in 
pričeli z delom. Tako j t bil nama
zan tudi k ramp, kasneje pa še lopa
ta. 

D o malice smo delali, da je kar 
teklo z nas. Ker pa smo hitro delali 
nas je tudi žeja začela preganjati, 
toda tudi to smo prebredli. Seveda 
smo tudi malico težko pričakovali, 
ko se je prikazal kombi smo 
navalili kot mravlje na delo. Komaj 
smo pojedli porcije, že so nekateri 
rinili po repete, kar je pač na dnev
nem redu. Brez skrbi, to malico 
smo tudi krepko zalili. 

Spet smo se spoprijeli s krampi in 
lopatami, toda tokrat s polnim tre
buhom in praznim mehurjem. 

Ker se je začelo poletje nam tudi 
sonce ni prizaneslo. Tako smo 
morali vložiti maksimalne napore, 
da smo izdržali do konca. Proti 
koncu je tiste manj vzdržljive 
popadel lenoritis, tako, da smo jim 
morali malce priganjati. Toda tudi 
to je šlo naprej . Med delom smo 
seveda morali dolivati dragoceno 
tekočino, ki nam je z znojem 
neprijazno odtekala, tako smo jo 
obdržali nekako v ravnotežju, da 
ne bi katerega prehitro odpeljali po 
nepotrebnem v mesarsko ambulan
to po prvo pomoč . 

Tako je počasi šel tudi udarni 
dan svojemu koncu nasproti in 
seveda prišel tudi d o konca. 
Vzdušje na trasi je bilo enkra tno . 

Čeprav malo izmučeni, toda 
veseli in nasmejanega obraza smo 
se vračali v naselje. Tako je minil 
tudi naš prvi udarni dan. 

S tanko 

Bojim se 
Ni mi bilo težko odločiti se in 

odpraviti na akcijo Slovenske gori
ce 80. Leto prej sem ob istem času 
doživljala toliko lepih, nepozabnih 
stvari. Akcijo Brkini 79 sem 
neverjetno vzljubila. Morda tudi 
zato, ker je bilo prvič, morda zato, 
ker smo skozi probleme in trenutke 
veselja spoznavali drug drugega in 
se resnično zbližali. Za to sem se 
tako z veseljem udeležila akcije v 
Slovenskih goricah. Pr iznam, sprva 
sem bila malce razočarana, saj je 
razlika med akcijama zelo velika. 
Že res, da se na eni izkopava 
vodovod, na drugi tudi bankine. A 
to ni tisto, drugačen je način življe
nja. Tečaji in krožki so v novi šoli, 
tekme na igrišču, programi v 
kulturnem domu, kar je precej 
oddaljeno. T o seveda ne bi smelo 
motili , a brigadirje vseeno težko 
najdeš skupaj . A zdaj to ni več 
važno, ugotovili smo, da se imamo 
radi in da spadamo skupaj . 

Natanko se spominjam dneva, 
ko smo odhajali z Brkin, s kraške 
zemlje, ki smo jo tako vzljubili, 
od njenih prebivalcev, ki so nam 
bili kakor starši, spominjam se vseh 
tistih solz, rok, ki so se obupano 
stegovale in prepletale v želji, da se 
ne bi nikoli razklenile, da se ne bi 
brigadirji nikoli razšli. Spominjam 
se obljub, da b o m o ostali prijatelji, 
da ne bomo nikoli pozabili drug 
drugega in zavedam se, da se to ni 
zgodilo. Vsega se spominjam in 
vedno bolj se bojim, da bo t ako 
tudi sedaj. Karin 

BILO JE KLJUB VSEMU LEPO 
Še dva dni , pa b o d o minil i trije tedni br igadi rskega življe

nja. Z a neka te re prvi . za d r u g e poslednji . Čas je , da po lož imo 
roko na srce in d a si »očis t imo dušo« . B o d i m o iskreni in si 
p r izna jmo, da ni bilo vse tako kot bi m o r a l o biti. Greši l i smo . 
Vsi? Neka te r i bol j . d rug i m a n j , toda zakaj bi zapiral i oči p red 
resnico. Zdaj j e n e s p a m e t n o , da bi kaznoval i krivca, k a z n o v a n i 
bi moral i biti vsi. Zaka j tega n i s m o storili prej? Poišč imo rajši 
vzroke — tiste t eh tne in o n e iz rokava po tegnjene , d a ne b o m o 
istih n a p a k še enk ra t ponavl ja l i . P o z a b i m o iia r n e d s c b o j n a 

pllCauja. o m a n i m o le u s i o . Kar j e Diio zares lepo, o b r a n i m a 
prijateljstvo, n e p o z a b n e t r enu tke , vse tisto, za rad i česa s m o 
prišli. In če še e n k r a t z lož imo vse d o b r o in s l abo n a tehtn ico , 
res j e . bilo j e kl jub vsemu lepo. 

Brigadir M D B J a n k a Ju rkov i - Jovo 

OBRAMBNI DAN 
v sobo to smo imeli o b r a m b n i d a n . Akt iv i rana j e bila 

ekipa za S L O in N S . k i j e štela šest č lanov. Ker j e bilo p r e m a l o 
članov, s m o d o d a t n o vključili še štiri č lane . F o r m i r a l a s e j e tudi 
ekipa prostovol jnih č lanov, k i j e od l ično oprav i la svojo na logo , 
saj bi n a m d r u g a č e šlo dosti s labše. T a k o s m o dosegli p o p o l n 
uspeh. 

O b r a m b n i d a n se j e pričel v petek o b 22. uri , ter se konča l 
v sobo to o b 24. uri. 

V petek s m o pričeli dežu ra t i o b 22. uri ter napel i oči kar se 
j e da lo . Seveda s m o imeli tudi nekaj za »pod zob«, da n i smo 
postali zaspan i . Vsak j e imel svoje mes to že v napre j do ločeno , 
tako. da s m o stražili vsa mes ta , ki so se n a m zdela p o m e m b n a . 

Okoli polnoči s m o opazi l i p rve d ive rzan te . ki so se plazili 
kot kače. toda n a š e m u b r igad i r skemu očesu ni nič ušlo. saj s m o 
j ih takoj opazi l i in polovili . 

Diverzant i so se za t o akci jo zelo pr ipravi l i , saj so nas z 
vsemi mogoč imi načini hoteli odprav i t i od š taba . T o d a mi 
n ismo nasedli nj ihovim t r ikom. 

Zjutraj o b pol petih j e bil p r ep l ah za zračni n a p a d . Č lan i 
S L O in DS s m o ostali v naselju in ga stražili pred m o r e b i t n i m i 
diverzant i . 

Popo ldan s m o še imeli or ientaci jski p o h o d , kjer s m o se 
orientiral i pO ' topografsk i kart i s pomoč jo »busole«. Vse skupi 
ne so se dob i l e pri s p o m e n i k u Slovenje-goriške čete o kater i 
n a m j e spregovor i l p redsedn ik Z Z B N O V Ptuj. 

S t a n k o Mar in i č 

Delali smo, delamo 
In delali bomo... 

T a k e l e besedi s m o si dejal i n a zače tku , ko s m o prišl i na MDA 
Slovenske gorice. M o r a m napisa t i , d a s m o to ob l jubo tud i drža l i , pa 
čeprav j e bi lo p rve tri dn i sicer težko, saj se mišice niso p o p o l n o m a 
navad i l e na fizično de lo in n a p o r , ki j e bil p o t r e b e n za izkopavanje 
j a r k o v . 

V naši b r igad i j e 38 br igadir jev , od tega 9 dekle t , ki so zelo marlji
va in p r i d n a , t ako d a v n o b e n i mer i ne zaosta ja jo za fanti . 

N a trasi so bili dosežen i d o b r i rezul ta t i ; t ako s m o bili v prvi deka t i 
udarn i , n a u d a r n i d a n in pozne je v d r u g i d e k a d i tud i u d a r n i u d a r n e g a 
d n e n a d r u g e m u d a r n e m d n e v u . Disc ip l ina na trasi j e bi la p r av tako 
d o b r a , d e l o v n e g a e l ana pa tud i ni m a n j k a l o . 

K o t t raser sem zelo zadovo l j en z br igadir j i , ki s m o delal i tako 
p r i d n o , d a j e za n a m i ostal ka r 2 k m dolg j a rek , p rezno jen o d znoja 
br igadir jev m l a d i n c e v , ki se z a v e d a m o , da b o m o s svojim prostovol j 
n im d e l o m vel iko p r i p o m o g l i h gradi tv i lepše in srečnejše d o m o v i n e — 
Jugoslavi je . Trasko-Lojze 

I m p r e s i j a 
Stala s em na skali in g leda la sonce , ki j e počas i zaha ja lo . Bilo je 

veliko in rdeče in počas i j e po lze lo za h r ib . Vse okol i j e postajalo 
t e m n o . Č u d n o , t o d a t ud i v m o j e m srcu ni b i lo sonca . Bil j e nekoč 
ogenj , ko t kres velik, ki s e j e s tegoval v n e b o , d a bi dosege l zvezde in 
luno . 

V e n d a r sedaj ko j e sonce zašlo se sp rašu jem: »je bi la to res ljube
zen?« 

O d g o v o r p o z n a le sonce , pos ledn j i žark i p a imajo le tol iko moči , 
da osuši jo solze, ki d r se p o licu. 

N e . n o č e m j o k a t i ! 

Mi Jurkoviči 
Zgodaj zjutraj smo se zbral-
da bi tem ,,siromakom"pomagali. 
Zato smo prijeli za lopate, 
zvečer pograbili že nove copate. 

Loj z je trasko naš, 
vse po vrsti zafrkava nas. 
Vedno samo glasno kriči 
a na trasi čisto nič ne naredi. 

A vseeno je življenje postalo živahno, 
lepše, srečnejše in toplejše, 
postali smo skoraj kot bratje in sestre. 

Srečko naš je velik kronik. 

a vseeno vcusin '"L" 
Kadar je preveč pijan 
je celo noč ,,povcan". 

Jaz sem zmeraj priden, 
a včasih tudi prekoreden. 
Postavil sem tudi že rekord, 
da si ne boste mislili, 
da sem kar tako ,,komot". 

Stanko Tkavc 

Brigadirska 
Tiho, tiho se začne brigadirski dan, 
pesem nas spremlja na delo tja v en dan, 
vztrajno, tovariško si pomagamo, 
da lažje opravimo nalogo nam zadano. 

Iris svetlo modre barve cveti, 
čeprav cvet tako lep oveni, 
a naše delo ni minljivost — ostalo bo, 
ponazarja našo marljivost in voljo. 

Trdne volje, pridnih rok, smo se zbrali, 
da bi krajanom pomagali, 
za boljši in lepši jutri jim kaj zgradili, 
ni nam žal potu, ki smo ga preliti. 

Odšli bomo z lepimi spomini, 
z obljubo Titu, da se s;)€t dobimo, 
ko brigada Jurkovičeve spet na številu ho, 
da zavihtimo krampe in lopate vsi. 

Ivan 

Na akciji 
Zdaj gremo z lopatami na delo, 
s krampi kopljemo zemljo. 
Kompresorji, lopate, krampi — 
orožje naših rok. 

Sonce žge in znoj obliva čelo. 
Žulji se rojevajo po rokah. 
Kite so nategnjene kot strune, 
srca naša pa poj o. 

Vodovod gradimo z voljo trdno, 
s krampi, skalami in zemljo 
se borimo, ne popuščamo, 
ker mi pravi brigadirji smo. 

Prej ne bomo nehali, 
dokler vCuO^^^ ̂ p^ii^" ^'>-
Vseh dobrih, kot to pri nas je, 
kjer doma je zelen gozd. 

'Brigadirji Milenko Kneževiča 
vemo vsi, kaj hočemo, 
delo, zmage, vse najboljše, 
s komandantom Mladenom v akcijo 

Pesmi 
z zelenim svinčnikom 
so potegnili dolgo ravno črto 
in ukazali 
nsj hodim ob njej 
in naj gledam 
na levo in desno 
kajti tam 
bi lahko zagledala 
črn trikotnik 
in hotela tja 
tam pa bi 
morda srečala sebe 
zato je bolje 
so rekli 
da se ne oddaljujem 
le po zeleni ravni črti 
ki vodi navzgor. . . le navzgo^ 

Čutim te. 
tvojo grobo nežnost. 
Tvojo zlagano resničnost 
in 
vsakdanjo enk ratnost 
Culi m te. Ljubezen 

Pik" 
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VODA - PRIDOBITEV ZGODOVINSKO 
TURISTIČNE OSANKARICE 

.V neposredni bližini spominske
ga doma NOB in sedaj že dobro 
poznanega planinskega d o m a na 
Osankarici je bila pred nedavnim 
pomembna slovesnost. Medtem ko 
so pred nekaj meseci vzpostavili 
med Oplotnico in Osankarico red
no telefonsko zvezo, so sedaj tukaj 
svojemu namenu predali točno 
3140 metrov dolg vodovod, ki so ga 
napeljali iz oddaljenega Mrzlega 
studenca. To je sedaj že tretja veli
ka delovna pridobitev partizanske
ga doma in planinske postojanke 
na Pohor ju . Prva pridobitev je bila 
v letu 1977, ob 35. obletnici po
slednje bi tke legendarnega Pohor
skega bataljona pri Treh žebljih, ko 
so predali svojemu namenu 
obnovljeni in razširjeni muzej NOB 
na Osankarici , deset mesecev 
kasneje je v planinskem domu prvič 
zazvonil telefon in pred dnevi je 
predsednik občinske organizacije 
ZZB NOV in odbora za urejanje 
partizanskega Pohor ja na območju 
bistriške občine Maksim Peklar, 
odprl pipo novega in obenem tudi 
prvega vodovoda na tem območju. 
S tem je bila uresničena vehka 
naloga iz srednjeročnega programa 
razvoja partizanskega Pohorja . 
Nosilci te pomembne delovne akci
je so bili Gozdno gospodarstvo 
Maribor s svojimi temeljnimi or
ganizacijami na območju občine 

Slovenska Bistrica, garnizija J L A 
Pohorski bataljon Slovenska Bistri
ca in T O Z D Gradnje kot izvajalec 
tehničnih del. 

, ,Kljub temu, da so z nekaterimi 
tehničnimi deli za gradnjo vodovo
da pričeli že v letu 1978, pa se je 
pospešena akcija pričela septembra 
lansko l e to , " je v svojem govoru 
poudaril predsednik odbora za 

urejanja partizanskega Pohor ja 
Maksim Peklar , ki je v nadaljeva
nju orisal finančne in druge težave s 
katerimi so se graditelji in 

V pričakovanju svečanega trenutka, otvoritve vodovoda in nato še velikega 
vodnega hrama v neposredni bližini doma na Osankai id . 

investitorji srečevali pri uresničitvi 
tako velike in pomembne akcije. 

O težavah s katerimi so se pri 
gradnji vodovoda srečevali zgovor
no priča podatek, da je bila 
predračunska vrednost vodovoda 

1,230.000 din, njena končna pa je 
bila za prek 820.000 din višja. O b 
tem pa je znašal doprinos pripadni
kov J L A kar 800.000 dinarjev. 
Končna vložena sredstva pa so 
narasla od predvidenih 1,230.000 
na 1,900.000 dinarjev. 

O velikem pomenu te pridobitve 
je spregovoril tudi predsednik obči
ne Slovenska Bistrica Mihael 
Spindler in za tem še predstavnik 
GG Maribor Franjo Ledi nek. Oba 
sta izražala veliko zadovoljstvo nad 
doseženim uspehom in poudari la 
pomen nove pridobitve tudi za širše 
možnosti hitrejšega turističnega 
razvoja tega kraja. 

O b tem velja posebej poudari t i 
velik prihranek finančnih sredstev 
od vojakov garnizlje JLA Pohorski 
bataljon Slovenska Bistrica, ki so 
opravili vse izkope in zasipe. Na
da l j e so g r a d n j o v o d o v o d a 
sofinancirale še na solidarnostni 
osnovi vse T O Z D v okviru Gozdne
ga gospodarstva Maribor in nekate
re delovne organizacije iz Oplotni-
ce. Veliki delovni uspeh pa gradite
lje ni uspaval, saj načrtujejo novo 
akcijo, to pa je izboljšanje cestne 
povezave iz Oplotnice in tudi dru
gih krajev na Pohor ju do spomin
skega doma in muzeja N O B na 
Osankarici . 

Posnetek in besedilo: 
Viktor Horvat 

SREČA V NESREČI OB NEUTRJENIH 
POHORSKIH BANKINAH 

V času, k o so na Osankar i c i 
slavili n o v o p r idob i t ev , i zgradnjo 
v o d o v o d a in nač r tova l i nada l jn jo 
akcijo, izboljšanje ces tnih r a z m e r 
n a o p l o t n i š k e m de lu Pohor ja , j e 
nj ihove t rd i tve in že do lgo p o 
z n a n o resn ico o neva rnos t i h p o 

horskih cestah, »pot rd i la« n e n a 
v a d n a p r o m e t n a nesreča , ki pa j e 
na srečo zah t eva l a s a m o m a t e r i 
a lno škodo . 

O b srečanju dveh tovorn jakov 
na ozki cesti n a d O p l o t n i c o s e j e 
tovornjak , na ložen s p o h o r s k i m 

g r a n i t o m , ki se j e spuščal p ro t i 
Op lo tn i c i u m a k n i l tovorn jaku , ki 
j e pr iha ja l iz Op lo tn i ce . Tovor 
njak, p o l n o na ložen z g r a n i t n i m i 
s k a l a m i s e j e o b s rečanju u m a k n i l 
na n e u t i j e n o b a n k i n o , ki j e pod 
težkim t o v o r o m popus t i l a . T o 
vornjak , v kab in i sta bi la s šofe
rjem še d v a sop)otnika, j e k a r 
d v a k r a t p r ev rn i lo po g lobel i , kjer 
se j e p o okol i 40 met r ih p r e v r a 
čanja ustavil tik o b brvi p o h o r 
skega h u d o u r n i k a . 

S a m o veliki sreči j e pr ip isa t i , d a 
so šofer in sopo tn ik i odšl i s kraja 
nes reče le z man j š imi p o š k o d b a 
mi , m e d t e r h k o j e tovorn jak u t rpe l 
ve l iko ma te r i j a lno škodo . 

Dogodek , pa zgovorno kaže na 

nujnost p o večji u redi tv i va rnos t i 
p r o m e t a n a tem de lu Pohor ja , kjer 
j e p r o m e t še p o s e b n o gost, ke r j e 
cesta O p l o t n i c a - O s a n k a r i c a d v a 
kra t bolj o b r e m e n j e n a od d r u g i h , 
saj r azen tovornjakov, ki p r e v a 
žajo les iz p o h o r s k i h gozdov , n a tej 
cesti s r e č a m o vel iko o s e b n i h av
tomob i lov in av tobusov , ki vozijo 
v s a k o d n e v n o k s p o m i n s k e m u 
muze ju in p o s l e d n j e m u boj išču 
l e g e n d a r n e g a P o h o r s k e g a b a t a 
l jona. Poda t ek , d a l e tno obišče ta 
kraj z av tobus i in o s e b n i m i vozili 
okoli 70.000 ob iskova lcev zgo
v o r n o pove k a k o nu jno p o t r e b n o 
j e u red i t i tudi ceste na Pohor ju . 

Besedi lo in posne tek : 
Viktor H o r v a t 

Nesreča, ki na srečo ni terjala človeških življenj. S a m o misel, kaj bi bilo, 
če bi se to zgodi lo kateremu od avtobusov. 
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Lepo urejeno gostiSče ob cesti Ptuj—Ormož. 
Posnetek: Franjo Hovnik 

Gosti lna Emerftič v Lancovi vasi. Čeprav ospredje ^ ni povsem doko, 
čano, vendar na rože niso pozabili Foto: l . Cian 

Gostišče obdano s tisoči cvetov 
Prav g o l o v o s l ehe rnega p o p o t n i k a , ki se 

pelje iz smer i Ptuja prot i O r m o ž u p r i t egne v 
Borovcih lep gost inski lokal , ki m u pravi jo 
»PRI M A R J E T K ! « Zaka j? Z a t o , k e r j e 
pročel je tega lokala vso v cvetju, zelenju 

T u j e mogoče videt i p red te raso , na terasi in 
b a l k o n u razne vrste cvetja, kot so pe la rgon i je . 
o l e a n d r i , a spa ragus i . p rev ladu je jo pa s e v e d a 
vr tn ice v vseh b a r v n i h od tenki l i . Res i z redno 
lep spek t e r cvetja in .škoda da tega ne m o r e m o 
objavi t i v barvn i fotografiji . 

Lastnica lokala nam je m e d d r u g i m p o v e 

da la , d a je del cvetja pr ines la celo iz tuj ine, 
sicer pa da j e že m n o g o tega poda r i l a svojim 
gos tom, da so si l a h k o d o m a posadi l i . 

Brez d v o m a si m n o ^ i že l imo, d a bi bi lo pri 
nas še več takšnih loicalov, ka te r ih lastniki 
dajejo veliko tudi na zunanj i in v tem p r i m e r u 
tudi notranj i videz, kajti tud i no t ran jos t 
lokala j e i z r edno lepo ure jena , p r iv l ačna . 

K o ze p i š e m o o naš ih gost inskih lokal ih , 
naj o m e n i m o , da bi bi lo res že skra jn i čas, d a 
bi p r e m n o g i lastniki podežel.skih gost i lnic in 
bifejev imeli več p o s l u h a za ure jenos t svojih 

lokalov, kajti gost i lne naj ne bi bi le sam( 
n e k a k š n e zaka j ene in n e u r e j e n e katakombe 
t emveč kraj kjer bi se ljudje l a h k o prijetne 
počut i l i . 

Na j n a v e d e m pr imer : N e d o l g o tega sem ^ 
s SVOJO d r u ž b o ustavil nekje o b cesti , Ici vodiij 
Ptuja proti K r a p i n i . In glejte, na o k n u tistega 

fgostinskega lokala (če sp loh zasluži im, 
oka l ! ) s m o l a h k o videli neš t e to m u h , ki sc 

pog inu le ležale po okensk i polici . O d tistega 
časa še nisem stopil v tisto gost i ln ico. 

F. H 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV PTUJ 

Organiziranje 
izletov 

Društvo upokojencev Ptuj or
ganizira za svoje člane razne izlete 
in razvedrila. Doslej so imeli že dva 
enodnevna in en dvodnevni izlet, 
pohod v okolico Ptuja in kolesarski 
trim. 

Prvi izlet je popeljal upokojence 
v Prekmurje , kjer so si med drugim 
ogledali spominsko sobo v domu 
M. Kranjca v Vel. Polani dvojezič
no osnovno šolo v Lendavi, 
Lendavske gorice, Plečnikovo cer
kev v Bogojini, mimo Sela, P ro-
senjakovcev in Hodoša so se 
odpeljali v Petrovce, se povzpeli na 
Srebrni breg, ogledali grad pri Gra
du, Rogaševce in vrt spominkov v 
Petanjcih. 

Drugi enodnevni izlet je vodil čez 
Pohorje , kjer so si člani ogledali 
poslednje bojišče Pohorskega 
batal jona. Na to so se skozi Dobr
no, Velenje in Mozirje odpeljali v 
Logarsko dolino. 

Dvodnevni izlet na Goriško je 
omogočil članom ogled Škofje 
Loke, bolnico Franje, Cerknega in 
zadružne kleti v Dobrovem. Z 
razglednega stolpa—spomenika 
NOB v Šmartnem so imeli razgled 
čez Brda in še daleč čez mejo. 
Naslednji dan je bil namenjen 
ogledu Nove Gorice in kratkemu 
obisku Gorice v Italiji. Skozi kraški 
svet so se odpeljali v Lipico, 

Ptujski upokojenci na obisku v dvojezični osnovni šoli v Murski Soboti. 

najpogumnejši pa so si ogledali še 
Škocijansko j a m o . Na vseh izletih 
je bil avtobus polno zaseden, 
izletniki so bili zadovoljni. 

Pohod pešcev je vodil iz Ptuja 
mimo Ptujskih toplic d o Hajdoš. 
Po odmoru in okrepčilu pri Ko-
štomaju so se vrnili v P t u j . 

Kolesarji so prevozili krožno pot 
Ptuj—Grajena—Mestni vrh P tu j , 

vmes sta bila dva odmora z 
okrepčilom. 

Pevski zbor upokojencev je or
ganiziral prijeten piknik v Makm 
Brebrovniku pri tov. Ivanuši, kise 
ukvarja s kmečkim tur izmom. 

V naslednjem polletju načrtuje 
društvo še razne izlete in tr ime. 

Besedilo in posnetek: 
Alfred Bradač 

FOTOATEUE LANGER-
HOLC 
Prešernova 2 Ptuj 

Zagotavlja hitro in kakovostno izdelavo slik, posnetih 
na domu, na raznih slovesnostih, zunaj in v studiu. 
Ob prazniku občine Ptuj prisrčne čestitke 
vsem občanom, zlasti pa svojim rednim 
strankam in sodelavcem! 

Gostilna »PRI MAJDI« Spuhlja 

Cenjenim g6stom nudimo pristna domača vina in 
meso iz tunke. 

Vsem iskreno čestitamo ob 8 . avgustu, prazniku 
občine Ruj, za obisk pa se toplo priporočamo! 

MARIJA FIRBAS Gostilna — Moškanjci 85 

Toplo priporočamo svoje gostinske storitve in obe
nem čestitamo vsem delovnim ljudem in občanom ob 
prazniku — 8 . avgustu! 

Ludvik Solosi 
KOTLARSTVO 
Vošnjakova 9, Ruj 

se priporoča s svojimi pripadajočimi storitvami. 
Iskrene čestitke ob prazniku občine Ruj — 8 . avgu
stu. 

ELEKTRO 
INSTALATERSTVO - MEHANIKA 
METOD SENČAR 
Ruj, Obrtniška 9 

Priporočam se s strokovnimi storitvami in 
obenem iskreno čestitam vsem občanom 
Ptuja — 8. avgustu. 

VRTNARSTVO 
JAKOB MAJCEN 
PTUJ, Potrčeva 20 

Nudi vence in cvetje za slovesne priložnosti, obenem 
pa iskreno čestita ob prazniku občine Ruj — 8 . avgu
stu. 

ŠIVILJSTVO 

ZALIKA SOLOVJEV 
SE PRIPOROČA S SVOJIMI ŠIVILJ
SKIMI USLUGAMI 

obenem pa vsem delovnim ljudem občine 
Ruj ob 8. avgustu iskreno čestita. 

RUDI 
VRABL 
Diskoteka »METULJ« 
Ruj 
pri kinu — Ruj 

Cenjenim strankam ter vsem občanom česti
tam ob prazniku občine Ruj , obenem se toplo 
priporočam za obisk! 

Viktor TOFANT 
ZLATARSTVO — Krempljeva 10 

Pr iporoča s e z izdelavo poročnih p r s t anov in o s t a l ega z la tega in 
s r e b r n e g a nakita, opravlja pa tudi gravirska de la (pokali, nap i sne 
p lo šče in ure). 

Vsem iskrene čestitke ob prazniku občine Ruj! 

JOŽE MILOŠIČ 
Eiektroinstalaterstvo 
Potrčeva 28, tel. 771-577 

— elektroinstalacije j akega in š ibkega toka, izdelava razdelilnih 
p lošč za industrijo, izdelava razdelilca za hišne instalacije, izdelava 
strelovodnih naprav in s t r e lovodnega materiala. 

Se priporočam in obenem čestitam delovnim ljudem ob 
prazniku občine Ptuj! 

Gostilna »PRI EMfCI« na Bregu — Ptuj 

Cenjenim g o s t o m nudimo d o m a č a vina in d o m a č e specia l i te te . Za 
obisk s e toplo pr iporočamo, cenjenim s t rankam in vsem o b č a n o m 
pa iskreno čes t i t amo o b prazniku obč ine R u j — 8. avgustu! 

GOSTILNA KUHAR 
Budina, R u j 

Nudimo vse vrs te brezalkoholnih m alkoholnih pijač, ob nedeljah pa 
vas vabimo na pr ieške g ibanice . Za obisk s e toplo p r iporočamo! 
Iskrene čes t i tke ob prazniku obč ine R u j ! 

ALOJZ TURNSEK 

Avtokleparstvo 
Brstje 27 

Vsem občanom čestitam ob prazniku občine Ruj! 

MAKS ČERNEZEL 
SLIKOPLESKARSTVO 
Vošnjakova 3, Ru j 

Priporočam se s kvalitetnimi storitvami, vsem delovnim 
ljudem m občanom pa iskreno čestitam ob 8 . avgustu, 
prazniku občine Ruj! 



f CDNIK -7-avgust 1980 TELESNA KULTURA IN SPORT - 13 

V I I . P T U J S K I P A D A L S K I P O K A L 

Nočni skoki in Podlehnik 80 
y okviru prii-editev ob letošnjem 
.^niku občine Ptuj b(xlo člani 

''^rokluba Ptuj letošnji Ptujski 
* jalski pokal izvedli v soboto 9. 
: v nedeljo 10. avgusta. Letošnji 
'"ogram je v primerjavi s prejšnji-
Jjjleti pestrejši. Pojd imo po vrsti! 

poskok v podlehniško jezero (foto Ciani; 

SOBOTA — NOČNI SKOKI 

V soboto zvečer bodo na letali
šču v Moškanjcih nočni skoki, 
atraktivna in zahtevna padalska 
disciplina. Pravzaprav so nočni 
ilvoki, ki so tudi eden od pogojev 
;a osvajanje značk in napredova-
jje, najtežja padalska disciplina. 

Tekmovalec z izjemo osvetljenega 
cilja na zemlji in kupole svojega 
padala ne vidi ničesar, kar bi mu 
pri krmarjenju pomagalo oziroma 
kar mu pri tem dela težave in ga 
ovira. V zadnjih treh letih bo to 
prva preiskušnja v nočnih skokih v 

Jugoslaviji ter zato toliko bolj za
nimiva in privlačna — na žalost ne 
toliko za gledalce kot za tekmoval
ce. Gledalci boste zaradi teme 
nekoliko prikrajšani, to pa ne 
pomeni , da ne bi prišli v Moškanj-
ce in si to zahtevno disciplino ogle
dali. Začetek tekmovanja bo ob 
20.30. Vsak padalec bo opravil en 
skok na cilj. 

NKDKIJA — SKOKI V PODLE
HNIŠKO J K Z t K O iN PLAVA
NJE 

V nedeljo popoldan se bo ob 14. 
uri v Podlehniku pričel že znani 
Ptujski padalski pokal — tokrat 
Podlehnik 80. T o atraktivno prire
ditev verjetno že poznate. Kljub 
temu naj še enkrat zapišemo po
tek. Padalec opravi skok v jezero 
in to čimbližje prvemu cilju. Tik 
nad vodno gladino se osvobodi pa
dala in nato mora čim hitreje pre
plavati 20-metrsko razdaljo med 
prvim in drugim ciljem. Odločilen 
je čas plavanja od dotika z vodno 
gladino, zato je pomembno, da 
tekmovale^- doskoči čimbližje pr
vemu cilju, saj v nasprotnem 
primeru izgubi dragocene sekunde. 
Tudi na tej prireditvi bo vsak pa
dalec opravil po en skok. 

UDELEŽENCI IN SISTEM TE
KMOVANJA 

Organiziitorji pričakujejo padal
ce iz vseh slovenskih aeroklubov 
ter goste iz SR Hrvatske (Cakovec, 
Osijek, Varaždin, Rijeka, Zagreb, 
Split). Ti bodo med seboj odločili 
zmagovalce v nočnih skokih in 
skokih v vodo ter skupnega zma
govalca. Tako bomo imeli tri 
zmagovalec. Padalci AK Ptuj se 
bodo domačemu občinstvu pred
stavili s sedmimi tekmovalci oziro
ma dvema ekipama. Ob tem pa bo 
poskrbljeno tudi za okrepčila in 
dobro počutje gladalcev — tako 
kot to že običajno znajo pripraviti 
člani aerokluba Ptu j . Skratka, pri
reditvi si velja ogledati! 

1. k o t a r 

TURNIR V KIDRIČEVEM 
Tovarna glinice in aluminija 

Kidričevo je pripravila turnir v 
malem nogometu. Turnir se je 
tnlvijal na igrišču osnovne šole 
Kidričevo; za tekmovanje pa se je 
prijavilo 12 ekip. To število ekip je 
bilo dovolj , saj bi se drugače 
tekmovanje preveč zavleklo. Vse 
ekipe so bile razvrščene v tri 
skupine. Najprej so se pomerili 
znotraj same skupine, na to pa so se 
tli ekipe uvrstile v finale. V finale 
so se tako uvrstile ekipe Blok 15 
(Kidričevo), Kungota in Gerečja 
vas. 

V prvi tekmi so nogometaši 
Kungote premagali ekipo Gerečje 
vasi z 2:0, v drugi finalni tekmi so 
igralc i B l o k a 15 z a n e s l j i v o 
odpravili Kungoto s 4:1 in v zadnji 
tekmi še ekipo Cierečje vasi s 5 :1 . 
Prvo mesto je tako zasluženo osvo
jila ekipa Bloka 15 za katero so 
nastopali: Bek, Klajnšek, Matic, 
Hojnik, Albin Dončec, Štefan 
Dončec, Mesaric in Vindiš. Drugo 
mesto je zasedla ekipa Kungota, ki 
je veljala za prijetno presenečenje 
na turnirju, tretje mesto pa ekipa 
Gerečje vasi. 

Prvouvrščene ekipe so dobile 
pokale v trajno last. Za najboljšega 

strelca pa sta prejela priznanje 
Srečko Bek in Stanko Mesaric, ki 
sta po petkrat zatresla mrežo 
nasprotnikov, za fcr-plej so prejeli 

priznanje igralci iz Zlatoličja, za 
najboljšega vratarja pa je bil 
proglašen Klajnšek. 

Turnir v malem nogometu v 
Kidričevem je uspel, na igrišče pa je 

privabil tudi lepo štev no gledalcev, 
kar je dokaz, da so lepe in 
atraktivne poteze tisto, kar dajejo 
nogometu naziv enega najbolj 

Zmagovalna ekipa Bloka 15 iz Kidričevega 

popularnih športov v ptujski 
občini. 

Besedilo in posnetek: 
Danilo Klajnšek 

ŠPORTNE PRIREDITVE OB OBČINSKEM PRAZNIKU 

BOGAT 
PROGRAM 

v okvi ru p r a z n o v a n j letošnjega 
obč inskega p r a z n i k a b o m o v 
ptujski obč in i izvedli šest špor tn ih 
pr i redi tev . Prva, t r a d i c i o n a l n o 

Ribiči bodo izvedli dvoje tekmovanj (foto 1. kotar) 

meddruž in . sko r ibiško t e k m o v a 
nje ek ip iz bra t sk ih obč in , j e že za 
n a m i . T o s o b o t o in nedel jo sta na 
vrsti dve — v sobo to nočni skoki 
na letali.šču v Moškan jc ih , v ne 
deljo pa še skoki v p o d l e h n i š k o 
j eze ro . V s o b o t o 16. avgus ta b o 
četrti tu rn i r žensk ih r o k o m e t n i h 

ek ip iz b ra t sk ih občin , v nede l jo 
17. avgus ta pa r epub l i ško r ib iško 
prvens tvo . Pr i redi tve b o m o skle
nili z m e d n a r o d n o d i rko v ka r 
t ingu za n a g r a d o Ptuja n a ka r -
t o d r o m u v H a j d o š a h — člani 
A M D Ptuj j o b o d o izvedli v ne 
deljo, 24. avgus ta . 

Turnir v malem 
nogometu v Doleni 

v nedel jo 3. avgus ta 1980 so pr ipravi l i p r i zadevn i m lad inc i iz K S 
D o i e n a tu rn i r v m a l e m n o e o m e t u . Prav ta d a n ie ta K S p r a z n o v a l a svoj 
prvi krajevni p razn ik . P r izadevni o r g a n i z a t o r j e imel neka j težav p r i s ami 
izpeljavi turnir ja . N a p o m o č so j im priskoči l i č lan i organizac i j skega 
o d b o r a iz N K Turn i šče . T a k o so te t ežave s s k u p n i m i m o č m i p r e m a g a l i 
in pripeljali t u rn i r u spešno d o konca . 

Turn i r j a s e j e ude lež i lo osem ek ip , ki so se po tegova la za najvišje 
mes to . Ek ipe so p r ikaza le lepo d isc ip l ino , igro b rez grobos t i in so se 
uvrsti le v temle v r s t nem redu . Prvo mes to j e osvojila ek ipa Doklec , 
pr i je tno p resenečen je m e d vsemi e k i p a m i ; d r u g o Selce — B; tretje 
Draženc i ; če t r to D o i e n a — A ; pe to D o i e n a — B ; šesto N K Turn i šče ; 
s e d m o S e l a — A ; ter zadn je o s m o m e s t o ek ipa Majskega vrha . 

Z a najbol jšega strelca j e bil p rog l a šen Letonja , najboljši v ra t a r p a j e 
bil J a n e z Jeza . o b a iz ek ipe D o k l e c . Fe r p l ay j e osvojila ek ipa D o i e n a — B . 

Vsa srečanja sta u s p e š n o vodi la s o d n i k a D a n i l o Kola r i č in J a n e z 
Žvegla . Ker mlad inc i D o l e n e n ima jo p r i m e r n e g a igrišča za i zvedbo 
t akšnega turnir ja , so j im mlad inc i Sel o d s t o p i h svoje igrišče in s e j e t ako 
cel tu rn i r odvijal v Selah . 

N a koncu bi l ahko zaželeli vel iko u s p e h a ter sreče pri nadal jn j i 
organizacij i t akšnih špor tn ih ler podobne j š ih akcij m l a d i n c e m D o l e n e , 
kajti to so marlj ivi in ustni mlad inc i , ka te r i so pr ip rav l jen i vložiti vel iko 
t ruda , da bi v svojem de lu uspeli . 2 B. 

Plavalni tečaj za cicibane 
T V D Par t izan Kidr ičevo in vzgo jno vars tveni zavod Ptuj , e n o t a 

Kidr ičevo sta p r ip rav i l a p lava ln i tečaj za ob i skova lce vr tca v Kid r i če 
vem. Za tečaj s e j e pri javi lo o k r o g dvajset m l a d i h nep lava lcev , ki si p o d 
vods tvom d v e h p lava ln ih vaditel jev n a b i r a j o o s n o v n o znan je iz p l a v a 
nja. Tečaj bo trajal dese t dn i in sicer p o d v e uri n a d a n . 

Otroc i pa si b o d o v tem č a s o v n e m o b d o b j u pr idobi l i o s n o v n o 
znanje p lava ln ih veščin, ki ga 1KX1O l a h k o kasne je še izpopolnjeval i n a 
p o d o b n i h tečajih, ali pa sami , kot r ek rea t ivn i p lavalc i . P lava ln i tečaji 
imajo v Kid r i čevem tradici jo in so z n a n i p o t em, d a so v e d n o d o b r o 
organ iz i ran i in tudi kval i te tn i . Za to re j v uspeh ni p o t r e b n o d v o m i t i . 

D a n i l o Kla jnšek 

Slabo obiskan trening 
nogometne selekcije 

N a p r v e m t ren ingu s k u p n e n o g o m e t n e selekcije Ptuj s e j e pojavi lo 
s a m o dvanajs t igralcev in seveda t r ene r Ivo K m j i č . Vsi v e m o , d a n o g o 
m e t n o m o š t v o sestavlja 11 igralcev in neka j rezerv, torej bi m o r a l o biti 
na p rvem t ren ingu n o g o m e t n e selekcije Ptuja ve l iko igralcev, toda ni 
bilo t ako . M o g o č e so vzrok za t ako m a l o število dopus t i , s l u ž b e n a 
zasedenos t ali pa kaj d rugega . Dejs tvo j e le, d a se v k r a t k e m p r i čne 
prvens tvo , in da bi moš tvo m o r a l o biti zelo d o b r o p r ip rav l j eno za 
uv(xlne na s tope . 

Č e s m o se že odloči l i za s k u p n o selekcijo, j o j e p o t r e b n o p)ostaviti 
na zd rave noge in to d o k a z a t i p o t e m s a m o z d e l o m . P o t r e b n o pa j e p a č 
delat i in m a n j razpravl ja t i . Za to re j igralci selekcij pojavi te se že n a 
t ren ingu , kajti (xl vas samih j e o d v i s n o ali boste na.stopili za selekcijo 
Ptuja, ali pa ne. D a n i l o Klajn.šek 

SE V KLUBU MLADIH KAJ DOGAJA? 
Včasih se je , zdaj (v poletnih mesecih) se bolj 

malo, verjamem pa, da se bo . Večina vnetih 
športnikov, kulturnikov, mentorjev, navijačev 
in tistih, ki tu in tam zavijejo v klub, je ali na 
morju, kjer pretegujejo in pražijo svoje kosti, 
uživajo v vikend ' in podobnih romanih (če 
komu delam krivico, naj mi oprosti) in divjajo 
v Disco klubih, ostali reveži, ki jim je morje 
preslano, odganjajo revmo v ptujskih toplicah, 
najbolj vneti pa zbirajo delovne zmage, žulje in 
udarniške značke (v boljših primerih tudi kak-
'so brigadirsko ljubezen) na mladinskih delo-
iiiih akcijah po širni naši domovini . 
Uvod je bil potreben kot olajševalna okolišči

na. Poskušala bom pregledno , ,o r i sa t i " delo 
nekaterih sekcij. 

Nekaj članic plesno — scenske sekcije je v 
Rovinju na mednarodni baletni šoli, ki je deseta 
po vrsti in traja 13 dni . Mladi plesalci in ple
salke t rdo delajo in dobivajo na kilometre novih 
idej (jasno, zaradi okolja). 

Glasbena sekcija je organizirala koncert 
fock bannd skupine Dogma iz Maribora , ki se 
ie trudila za ptujsko občinstvo v petek, 1. avgu
sta. 

Člani šahovske sekcije, ki je bila ustanovljena 
šele 17. julija, so polni optimizma in načrtov, in 
ne samo to — izdelali so program za tekoče leto 
in prvi podvigi, ki jih načrtujejo so šahovska 
srečanja z MDB, turnirski dvoboj z garnizijo 
Dušana Kvedra v Ptuju (v avgustu), do konca 
leta načrtujejo za vsak mesec po en redni mese
čni turnir, poleg tega v septembru s imultanko z 
enim od znanih ptujskih šahistov, oktobra bodo 
organizirali turnir med osnovnimi šolami, no
vembra bo odprti turnir kluba mladih, decem
bra pa spet s imultanka. 

Torej mladi, ki igrate šah, ki hočete dokazat i 
svoje znanje, preizkušati živce, porabiti svoj 
prosti čas na koristen način (poleg tega igranje 
šaha razvija logično mišljenje)..., pridite v Klub 
mladih, povejte, kakšne želje imate in — 
I G R A J T E ! 
Kljub poletni vročini, splošni nagnjenosti k 
lenarjenju in težnji k ,,življenju po Uniji naj
manjšega o d p o r a , " ki prevladuje vsaj v tem 
času pri večini ljudi, karateisti v klubu resno 
trenirajo po štirikrat tedensko in se pripravljajo 
na letno šolo v Medolinu, kjer se bodo zbrali 
karateisti iz vse Jugoslavije — smeri Budokai . 

Še zanimivost: karate klub se v celoti finan
cira sam, torej bodo tudi denar za petnajst-
dnevno delovno bivanje v Medolinu zbrali ude
leženci sami. Ostali, ki sredstev ne bodo mogli 
dobiti , bodo redno trenirali doma in se priprav
ljali na tekmovalno sezono, ki se bo začela že 
septembra. 

Na novo je ustanovljena košarkarkaška sek
cija — o njej bomo poročali po njenem 
ognjenem krstu, ustanavlja se namiznoteniška 
sekcija, povedati moramo, da se v klubskih 
prostorih igra namizni tenis vsak dan , vendar je 
bolj rekreativnega značaja in v neorganizirani 
obliki. 

Za konec — Klub mladih pripravlja obširen 
bilten, v katerem bo predstavljen klub v celoti z 
vsemi svojimi sekcijami. 

VABILO: Vsi, ki imate dovolj moralnih in 
fizičnih moči ter preveč energije, oglasite se v 
Ptuju, natančneje, — v nekem klubu (ki se 
imenuje Klub mladih — razmislite, kaj vse je 
mladost), razpihajte prah, ki s e j e nabra l , ideje 
po možnosti prinesite s seboj (v več izvodih) in 
pričnite delati. 

D. Petrovič 

Kopališče 
v Kidričevem 

z letošnjim kopanjem v začetku 
lilija je kazalo slabo, kajti vreme 
ii in ni hotelo biti naklonjeno. 
Toda sonce je le nekako zmoglo 
"loči in pregnalo težke deževne 
''blake. Nločnejše pripeke so se 
^^umljivo razveseliU vsi tisti, ki se 
'edno kopajo, bodisi na morju, v 
Wnih ali potokih . 

Letno kopališče v Kidričevem ni 
Potrebno posebej predstavljati , saj 
*emo, da ga obdajajo gozdovi, da 
1̂  zraven kopališča igrišče za mini 
'̂̂ If, v samem kopališču pa igrišče 

1̂  odbojko, košarko in seveda bi-
Se posebej ob sobotah in ne-

''̂ pah je pritisk na kopališče v Ki-
JfiČevem zelo velik, saj prihajajo 
^''Palci iz raznih krajev naše ožje 
jotriovine. Res je, da so v prvih 
''^Mnajstih dnevih letošnjega juli-
" imeli nekaj več kot 3000 ljudi, 
ll̂a ta številka se je v vročih 
""evih kaj hitro zviševala. 

^ soboto in nedeljo 2. in 3. 
'^&usta je kopalcev kar mrgolelo. 
, ledeljo dopoldne so prodali več 

1700 vstopnic. In kaj je tisto, 
x,^edno vleče ljudi v to kopališče? 
'̂ 'a in ne preveč hladna voda, 

'KhŠča za sprostitev in nenazadnje 
sama okolica. Nekateri niso 

^̂ î na soncu, si pač izberejo 
I [Jco in ob ra tno . S to možnost jo 
,*nko v Kidričevem operirajo, 
^"^or hočejo. Verjetno pa je edina 
^^''lanjkljivost, premala zalo-
j^lost bifeja, predvsem z jedili, saj 

gostje najbolj pogrešajo. Zelo 
^^aino pa so se izrazili tudi o 
w^'^'''nih prostorih, ki so skoraj 

^ senci in zelo d o b r o urojena. 

Naj zapišemo še to, da mesečna 
vstopnica stane samo 150 din, 
sezonska pa 250 din in da je za 
otroke cena vstopnic še manjša. 

IN KAJ SO O KOPALIŠČU V 
K I D R I Č E V E M D E J A L I 
NEKATERI REDNI G O S T J E in 
delavci v kopališču. 

T o m o Verbančič: , ,Za obisko
valce kopališča v Kidričevem je 
dobro preskrbljeno, saj imajo 
poleg bazena še na voljo igrišča za 
mini gOlf, košarko in odbo iko . 
Sama disciplina kopalcev v bazenu 
in izven njega pa je na zavidljivi 
r avn i " . 

Zvonko Banko: ,,V bazenu se 
kot vedno dobro počutim. Voda je 
primerna za plavanje, še posebej 

pa za nas mlade. Postrežba ob 
bazenu je solidna. Po mojem mne
nju pa je nekoliko slabše poskr
bljeno za športne rekvizite; žoge in 

tudi miza za namizni tenis bi bila 
dobrodošla. 

Danica Zaranšek: — prodajalka 
vstopnic: , ,Za kopalce je zelo 
dobro poskrbljeno, saj imajo na 
voljo razne oblike rekreativne 
sprostitve od mini golfa, ki je zelo 
priljubljen med mladimi in do ko
šarke in odbojke. Tudi okolje je 
tisto, ki privablja goste. 

Res je, da je na kopališču v 
Kidričevem zelo lepo, vendar bi 
morali postoriti še malenkosti , da 
bi se gostje zares dobro počutili. O 
obnovitvi ruskega kegljišča, mizi 
za namizni tenis, žogam za ko
šarko in odbojko, bi lahko dodali 
še kakšno zabavo po končanem 
kopanju in nenazadnje tudi hrana 
bi lahko postala , ,redni gos t" v bi
feju. 

Samo malo dobre volje je 
potrebno, da bodo zadovoljni tudi 
tisti najbolj izbirčni, kar pa je zo
pet deviza, da se bodo gostje 
znova in znova vračali. 
Besedilo in posnetek: Danilo Klaj

n š e k 

Okolje kopališča v Kidričevem so primerni za vsakega kopalca — tako za 
sončenje kot za zavetišče v senci 

Na.ši sogovorniki (t leve na desno) Tomo Verbančič. Danica Zaranšek in 
/ \ o n k o Banko 
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Iz Ormoža na Mt. Blanc 
Clanf odprave Planinskega dru

štva , ,Maks M e š k o " iz Ormoža so 
se pretekli teden vrnili s pot i , ki jih 
je vodila na najvišjo točko v Evro
pi. Planinci Jože Borak, Z v o n k o 
Meško, Dušan Gerlovič-Kvrko in 
Franc Zemljič so bili člani prve 
o rmoške odprave , ki je osvojila 
Mt. Blanc. To je bil tudi razlog, 
da so se v ponedeljek zbrali v 
Ormožu , kjer j im je predsednik 
SO Ormož , tovariš Mirko Novak 
pripravil svečan sprejem. 

Ko je tovariš Novak čestital 
planincem je povdari l : , ,To je ve
lik uspeh planincev iz O r m o ž a , ki 
bo s svetlimi črkami zapisan v kro
niko Ormoža in planinske deja
vnosti v naši obč in i . " Na sprejemu 
,,najvišjih Ormožanov" ' , kot jih je 
imenoval tovariš Novak so bili pri-

Jože Borak 

Zvonko Meško Franc Zemljič Dušan Gerlovič 

šotni tudi sekretar OK ZKS tovariš 
Tone Luskovič, sekretar OSS to
variš Slavko Kačičnik, predsednik 
OK Z S M S tovariš Branko Jovano-
vič in predsednica Planinskega 
društva , ,Maks M e š k o " tovarišica 
?>tefl<a Petek in član upravnega 
odbora tovariš Ciril Meško. 

Čeprav so bili Franc, Zvonko , 
Dušan in Jože člani enovite odpra
ve, so pot na Mt. Blanc doživljali 
vsak po svoje. 

Franc Zemljič, obrtnik iz O r m o 
ža je na Mt. BlanSkem masivu 
proslavljal 27. rojstni dan . , ,Za to 
pot sem se pripravljal vse leto — 
tehnično in kondici jsko. Na Rado-
hi sem opravil zimski vzpon, nepo
sredno pred txlhtxlom na Mt. 
Blanc pa sem vadil na Ojstrici. Pot 
po masivu Mt . Blanca jc bila zame 
posebno doživetje, ki ga je težko 
opisati zlasti tistim ki jih planin-
stvof ne privlači. Planinec pa ve, 
kaj doživi človek po napornem 
v z p o n u , " je Franc Zemljič povezal 
vtise s poti in motive, ki ga prite
gujejo k planinarjenju. 

, ,P lanins tvo j e v naši družini tra
dicija, ki .e je zakoreninila že pri 
očetovem d e d k u , " pravi Zvonko 
Meško avtoprevoznik od Tomaža 
pri Ormožu . Sam je član planin
skega druš tva že od svojega osme
ga leta, s trinajstimi pa je prvič 
stopil na Triglav. , ,Čeprav izkušen 
planinec sem Mt . Blanc poznal le 
iz pr ipovedovanja izkušenejših. 
Sedaj vem, da pot na vrh ni tehni- ; 
čno prezahtevna, vendar ie m n o c o 
odvisno o d ps iho fizične pripra-s 
vljenosti planinca. Občutki na 

vrhu? . . . te prav doživiš, ko se 
spustiš v dol ino in opazuješ vrh v 
vseh njegovih lepotah. Čeprav me 
preveva ponos , da sem stopil na 
najvišji vrh v Evropi, čutim da se 
bom s še večjim entuziazmom po- ' 
dal v naše Alpe, ki sicer sodijo 
med nižje vrhove, vendar so po 
svoji lepoti mnogo privlačnejše z.a 
mene kot p lan inca . " 

Dušan Gerlovič-Kvrko, abso
lvent Visoke šole za telesno kultu
ro, doma iz Hardeka pri Ormožu : 
, ,Velikokrat se zgcxli, da obstaneš 
pod skalo in se vprašaš, čemu na
pori ob vzponu, vendar pogled na 
okolico da zadovoljstvo, ki popla
ča vse napore . Opazil sem, da na
pori in ekstremi ob takšni poti 
povzroča določene spremembe v 
psihosocial nem prostoru posame
znika. Telesnih poškodb ob vzpo
nu ni bilo, vendar nismo upošteva
li norm, ki veljajo pri premagova
nju visokogorskih r azmer . " 

Jože Borak, višji upravni dela
vec d o m a iz Hardeka pri Ormožu : 
Akcija Mt. Blanc je bila zanimiva 
iz dveh vidikov: videli smo, da so v 
našem planinskem društvu člani, 
ki so kadri poseči v sfero atraktiv
nosti v planinstvu in učinkovita 
akci jam da planinstvo dobi v obči
ni Ormož mesto, ki mu gre. Me
nim, da je naš uspeh na Mt. Blan-
cu uspeh celotne planinske deja
vnosti v naši občini. U p a m , da bo
do vloženi napori rodili uspeh in 
da bom v slovenskih gorah srečal 
več Ormožanov , ki znajo ceniti le
po to naših g o r a . " ' 

Fi M 

MDB »Bratstvo - prijateljstvo" 
Brigadirj i iz b ra t sk ih obč in 

S lovenske Bistrice. Č a k o v c a , 
K o p r i v n i c e . V a r a ž d i n a . M a r i b o r -
ra, Ptuja in O r m o ž a .so us tanovi l i 
m l a d i n s k o d e l o v n o b r i g a d o 
»Brats tvo — prijateljstvo<< in se še 
p red o d h o d o m na M D A »Suha 
kraj ina 80« poizkusi l i na de lov i 
šču m l a d i n s k e d e l o v n e akcije v 
Slovensk ih gor icah . Z de javnos t jo 
na pod roč ju m l a d i n s k e g a p ros to 
vol jnega de la . mlad i nada l ju je jo v 
vojni vihri s k o v a n o b ra t s tvo in 
pri ja tel js tvo .sosednjih mes t d v e h 
repub l ik . 

N a s e s t a n k u b r i g a d n e konfe 
rence so izvolili m l a d i n c e , k i -bodo 
v br igad i opravl ja l i p o s a m e z n e 
funkcije , p o t r e b n e za u s p e š n o 
de lovan j e b r i g a d e n a zvezni m la 
dinski de lovn i akciji . Voden je 
b r i g a d e so zaupa l i S t a n k u Šala-
m o n u iz O r m o ž a , sicer i zkušene
m u br igadi r ju in v e č k r a t n e m u 
u d a r n i k u . M e t k o T o p o l i č . š tu
d e n t k o iz S lovenske Bistrice pa so 
izvolili za p r e d s e d n i c o b r i g a d n e 
kon fe r ence . V br igad i , ki šteje 
pe t in t r idese t č l anov , i m a vsak 

SVOJO zadolž i tev v s a m o u p r a v n e m 

o r g a n u b r i g a d e , akcije ali v posa 
mezni komisi j i s pod roč j a in te re 
snih de javnos t i . 

B r igadno k o n f e r e n c o j e v i m e 
nu o rgan iza to r j a b r i g a d e . O K 

Z S M S O r m o ž pozdrav i l n jen 
p r e d s e d n i k B r a n k o J o v a n o v i č in 
zaželel b ra t sk i b r igad i u s p e h o v na 
zvezni M D A S u h a kra j ina . 

Pokrovi te l j m l a d i n s k e d e l o v n e 

br igad »Bra ts tvo — prijatel j
stvo« D R O G A T O Z D G o s a d iz 
Središča o b D r a v i j e b r igad i r j em 
podar i l maj ice z n a p i s o m b r i g a d e 
in pokrovi te l ja . 

V nede l jo . 3 . avgus t a j e b r i g a d a 

Brigadirji M D B »Bratstvo — prijateljstvo«. 

o d p o t o v a l a v S u h o kra j ino , kjer 
bodo mesec dn i p o m a g a l i obč im 
d r u ž b e n i m p r i z a d e v a n j e m za hi
trejši razvoj tega področ ja . 

Fi M 
ČRNA KRONIKA 

Poletna vročina, povezana z nevihtami in navalom turistov, ki so 
^nečo na naših cestah še povečali, predvsem pa človeški dejavnik — 
nepazljivost, vinjenost in neprevidnost — vse to je botrovalo števlnim 
nesrečam, ki so se zgodile na našem območju v preteklem tednu, ki so žal 
zahtevala tudi več človeških življenj. 

Z M O T O R J E M V S M R T 

Prejšnji torek , 29. j u l i j a p o p o l - . 
d n e s e j e zgodi la h u d a p r o m e t n a 
nes reča na loka ln i cesti p r i 
z d r a v s t v e n e m d o m u v C i r k u l a - ; 
n a h . R a d o Hrnč ič , s t a r 21 let, j 
d o m a o d Jur i ja v P r e k m u r j u ( o b - : 
č ina M. Sobo ta ) , j e z m o t o r n i m • 
k o l e s o m zapel jal v o v i n k u na levo. 
p r a v v t r e n u t k u , k o j e nasp ro t i 
pr ipel ja l t ovorn jak , ki g a j e vozil 
Fel iks H o r v a t iz G a b e r n i k a 5 4 / a . 
Hrnč i č j e z m o t o r n i m ko le som 
č e l n o trčil v tovorn jak in z a r a d i 
h u d i h p o š k o d b j e na k ra ju nes reče 
umr l . 

O T R O K S K O L E S O M P R E D 
A V T O 

Prav t ako v to rek , 29 . ju l i ja j e 
Mar i ja G l a z e r iz Bolečke vasi 
pel ja la o sebn i a v t o m o b i l p o lo
kalni cesti v D r a ž e n c i h . O b s re 
čanju s t r ak to r j em s pr iko l ico , 
n a l o ž e n o s s e n o m , j e p r e d njo 
n e n a d o m a zavil n a ces to ko l e sa r 
13-letni L G . iz D r a ž e n c . V o z n i c a 

j e zade la van j . fant s e j e pr i p a d c u 
h u d o p o š k o d o v a l , zd rav i se v 
ptujski bo ln i šn ic i . 

T R Č I L V S T O J E Č I A V T O M O 
BIL 

Po lokalni cesti n a H u m u pri 
O r m o ž u j e v to rek p o p o l d n e vozil 
o sebn i a v t o m o b i l F r a n c T r s iz 
Prepol j 9, nasp ro t i pa m u j e pr i 
peljal z n e p r i m e r n o hi t rost jo 
Stjepan Horvat iz S t r a h o n i n e c . 

Ker j e b i lo cesti.šče zelo ozko , j e 
Trs ustaviL H o r v a t p a s e j e z ne 
z m a n j š a n o hi trost jo zaletel van j . 
O b t rženju j e bila h u d o r an jena 
sopo tn ica v T r s o v e m a v t o m o b i l u , 
72-letna Terez i j a M a s t e n iz Ptu j 
ske ceste v O r m o ž u . 

T R I J E P O Ž A R I Z A R A D I 
S T R E L E 

N e u r j e , ki s e j e r a z b e s n e l o n a d 
naš imi kraji v s r e d o iX)poldne in 
zvečer, j e n a p r a v i l o precej škode . 
Mars ik je j e h u d o u r n i š k i po tok 
pres topi l b r e g o v e , v o d a j e vd i ra la 
v kleti , n a o b m o č j u gornj ih H a l o z 
j e zvečer m e d dež j em klesti la tudi 
toča. M e d n e v i h t a m i , ki so se n a d 
p o s a m e z n i m i kraji vrsti le d r u g a 
za d r u g o , j e tudi p o š t e n o t reska lo 
in p r iha j a lo j e pogos to d o a t m o s 
ferskih i zp razn i t ev ali u d a r o v 
strele , k i j e zane t i la k a r tri p o ž a r e 
na n a š e m o b m o č j u . 

N e k a j p red s e d m o u r o zvečer j e 
strela uda r i l a v g o s p o d a r s k o p o 
s lopje A n t o n a P a u k a z M e s t n e g a 
v rha 2 pri Ptuju. Z g o r e l o j e 
ostrešje in o k r o g 20 ton sena . 
Š k o d e je za o k r o g 600 .000 d i n a 

rjev. D o b r o u ro za t em pa j e strela 
zažga la g o s p o d a r s k o pos lopje , 
last M a r t i n a J a n ž e k o v i č a . Ga jevc i 
13. T u d i tam j e zgore lo ostrešje, 
-škodo pa ocenjujejo na 150.000 
d inar jev . T o d a neur je j e tisto noč 
divja lo n a p r e j . D o b r o u ro po 
polnoč i j e udar i l a s t rela še v sta-
n o v a n j s k o - g o s p o d a r s k o pos lop je 
I g n a c a . K o r e z a iz Že t a l 66. K e r ni 
bi lo n i k o g a r d o m a j e zgore lo p o 
slopje skupa j z i nven t a r j em, š k o d e 
ceni jo za o k r o g 300.000 d inar jev . 

S M R T PRI E L E K T R I Č N E M 
M E Š A L C L 

V če t r t ek . 3 1 . ju l i ja p o p o l d n e se 
j e zgodi la težka nes reča pri de lu v 
G o r c i pr i P o d l e h n i k u . J a n k o 
Plajnšek. s tar 30 let iz G o r o e 59 j e 
pri g radnj i hiše meša l m a l t o v 
e l ek t r i čnem meša lcu , ki ni bil 
ozeml jen . Prijel j e za ročico, ne d a 
bi prej izključil zašč i tno s t ika lo . 
F-lektrični tok ga j e vrgel po t leh. V 
upan ju , d a m u b o še m o č rešiti 
življenje, so ga h i t ro prepel ja l i v 
ptu jsko bo ln i šn ico , v e n d a r j e že 
med p r e v o z o m umr l . 

ČEZ B A N K I N O V P O T O K 
V četr tek, nekaj p r e d p e t o p o 

p o l d n e j e v P a r a d i ž u v H a l o z a h 
začelo na cesti z anaša t i vozn ika 
o s e b n e g a a v t o m o b i l a Rudo l fa 
Flajsa iz Pobrež ja pri V i d m u . 
Z a n e s l o g a j e v tri m e t r e g l o b o k o 
s t rugo p o t o k a . Pri t em j e bil h u d o 
ranjen sopo tn ik D a n i l o C a f u t a iz 
Sovič št. 4. d o č i m j e voznik s a m 
dobi l le lažje ttflesne p o š k o d b e . 

ZAVILA N A L E V O V S M R T 
V petek , 1. avgus t a se je 75-letna 

Otil i ja Kr is tovič iz St re lcev 3 p e 
ljala s k o l e s o m p o cesti od Ptuja 
prot i O r m o ž u . Peljala j e p r a v i l n o 
p o svoji de sn i , v Strelcih pa j e 
n e n a d o m a zavila na levo. ne d a bi 
prej n a k a z a l a s m e r in to p r a v v 
t r e n u t k u , ko j e po cesti za njo 
pripel ja l tovorn jak , voznik j e bil 
Ivan Črešn ik iz Ptuja. T o v o r n j a k 

j e zade l k o l e s a r k o in j o zbil po 
cest išču. H u d o p o š k o d o v a n o Ot i -
lijo Kr is tovič so prepel ja l i v p tu j 
sko bo ln i šn ico . N i j i b i lo p o m o č i . 4 
ure po nesreči j e u m r l a . 

Z A D E L K O L E S A R K O V R O K O 

V s o b o t o , 2. avgus t a , nekaj po 
osmi uri j e B r a n k o B r u m e n v 
Štukih pri Ptuju s t o v o r n j a k o m 
p r e t e s n o p reh i t eva l ko le sa rko 
Terez i jo Caf, s t a ro 59 let iz G r a -
j e n š č a k a 98. Pri t em je z zadn j im 
d e l o m ' n a k l a d a l n e g a p ros to ra 
t ovo rn j aka zade l k o l e s a r k o v levo 
roko in jo zbil p o cest išču. H u d o 
p o š k o d o v a n o Terez i jo C a f so 
prepel ja l i v p tu j sko bo ln i šn ico . 

osebna hroniha 
Rodi le so : Ver ica D r e v e n š e k , 

Ptuj , Hero ja Lacka 2 — S a b i n o , 
Mar i ja Bezjak. Prvenc i 5 / d — 
dečka . Terezi ja M u r k o , Š tuki 6 / a 
— Bojana , A l e k s a n d r a S a n k o v i č . 
Ptuj , K Mit re ju 6 — d e č k a . 
F ranč i ška J a k o m i n i , Drs te l ja 11 
— d e č k a , M a r t i n a Pesek. D r a -
ženci 20 — d e č k a . Silva Šmigoc , 
Spuh l j a 43 — dečka , A r i e n a 
M a r o h , P tu j , T r u b a r j e v a 11 — 
T a m a r o . I r ena T o p l a k , K i d r i č e v o 
14 — Aleša, K a t i c a M u r š e c . Jir-
šovci 56 — Lidijo, Ruž i ca Ž u n e c , 
Osluševci 27 — d e č k a , Kr i s t i na 
Vražič . Ž e t a l e 53 — d e č k a , A n a 
Žižek . S lavš ina 7 — d e č k a . Mar i j a 
Č u š . H l a p o n c i 5 — dek l i co , 
L judmi la S topa jn ik . S t r m e c 12 — 

dekl ico . B l anka F r i d a u e r . Mal i 
UKic 1 / — d e č k a . M a n j a J eza . 
Preša 5 — dekl ico . A n a Anto l i č , 
Moškan jc i , 3 — d e č k a , Mar i j a 
T o p l a k , Vičanc i 51 — dek l i co . 
Jan ja Fekon ja , Bučečovči }<, — 
Kris t i jana , D a n i c a Ovča r , P tu j . 
Borisa Kra ighe r j a 29 — Dami r j a , 

Poroke: M i h a e l K o l e d n i k , Pa
radiž 47 in M a j d a Letonja , G r a 
dišča 148, Zdenko_ H o v n i k . Fo r -
min 37 in Mar i ja Št iher . F^ormin 

37. Mihae l Bele, T r ž e č 2 5 / c in 
M a r i n k a T o p o l o v t c , Koč ice 64, 
Jožef Hrga , R i t m e r k 16 in Alo j -
hija Jerš in , Zago rc i 2, M a r t i n 
Ž u r a n , C i r k u l a n e 76 in M a j d a 
Breznik, C e r š a k . T o v a r n i š k a 90, 
J a n k o Koze l . Zg. Leskovec n. h. in 
Dar ja Polajžer . Pobrež je 58. 

Umrli so: F r a n c e G o r t n a r . Ptuj , 
G r e g o r č i č e v d r e v o r e d 4, roj . 1897, 
umr l 27. 7. 1980. Terez i ja Beranič , 
roj . D r e v e n š e k , Lovrenc na 
D r a v s k e m polju 46 , roj. 1925, 
um.-la 28. 7. 1980. .'^ozalija Jer ič , 
roj . Bele. D o b r i n a 19. roj. 1914, 
u m r l a 23. 7. 1980. Ivana Horva t . 
Podvinc i 52. ro j . 1906, u m r i a 30. 7. 
1980. N e ž a Fajfar roj . K o r p a r , 
Md.i B reb rovn ik 2 1 , roj. 1912. 
u m i a 30. 7. 1980, K a r o l i n a Po-
ngrač ič , roj . Mar in i č . Ptuj , O r 
m o š k a 9. roj . 1904. u m r i a 31 . 7. 
1980. I v a n a Fajfar . Turšk i vrh 17. 
roj . 1912. u m r l a 31 7. 1980, M a 
rija Hojn ik . Drbe t i nc i 47 . roj . 
1909. u m r i a I. 8. 1980. 

TEDNIK 
izdaja zavod za č a s o p i s n o m radij
s k o dejavnost RADIO TEDNIK 
6 2 2 5 0 R U J , Vošnjakova 5, poštni 
predal 9 9 . Ureja uredniški kolegij, ki 
ga sestavljajo vsi novinarji zavoda, 
direktor in glavni urednik 
FRANC LAČEN,odgovorni urednik 
FRANC FIDERSEK, tehnični ure
dnik ŠTEFAN PUŠNIK. Uredništvo 
in uprava Radio-Tednik, te lefon 
(062) 7 7 1 - 2 6 1 m 7 7 1 - 2 2 6 . Ce lo 
letna naročnina z n a š a 2 5 0 dinarjev, 
za tujino 3 5 0 dinarjev. Žiro račun 
SDh R u j 5 2 4 0 0 - 6 0 3 - 3 1 0 2 3 . Ti-, 
ska C G P Večer Maribor. Na pod
lagi zakona o obdavčevanju p-
vodov m stori tev v p rome tu j( 
DNIK uvrščen med proizvoda 
ka te re =;e ne plačuie temeljni a 
od p' v. 


